
Ne iwabliajte 
drugminosU! 

Prazniki, ki so za nami, naj bi bili tudi priložnost, ko se ozremo 
vase, ko naj bi postali obzimejši do sebe in drugih. In če se danes oz-
rete okrog sebe, ali opazite kakšne spremembe? Se posebej naj bi se v 
teh prazničnih dneh spomnili vseh tistih, ki tako ali drugače trpijo, so 
drugačni, potrebni našega razumevanja in pomoči. 

Včasih je dovolj, da med letom vse te le upoštevamo, priznavamo 
njihov obstanek. Zal pa velikokrat opazim, da smo pri tem spreje-
manju mnogokrat na začetku. Nova priložnost se nam ponuja ob 
začetku akcije Pod štorkljino perutjo - akcije, katere cilj je gradnja 
novih prostorov za osebe z zmerno, težjo ali težko motnjo v telesnem 
in duševnem razvoju v Domavi. Tako naj bi v javnosti ustvarili po-
zitivno vzdušje, z njeno pomočjo pa naj bi odgovorni ljudje v našem 
parlamentu uvideli, kako nujna je gradnja novega doma za 110 pri-
zadetih odraslih oseb, ki zdaj domujejo v neprimernih prostorih dor-
navskega gradu. 

Toda, dragi moji, ni vseeno, kako in kdaj priskočimo k takim hu-
manim dejanjem, kajti z načinom našega dajanja izkazujemo tudi 
odnos do tistega, ki mu je darovanje namenjeno. Zelo me je razburilo, 
ko sem pred kratkim v pismu bralcev prebrala, da hi našemljeni 
ptujski vitezi denar, ki ga bojda niso prejeli za doseženo prvo mesto 
na plesu v maskah v karnevalskem šotoru, v drugi situaciji podarili 
stanovalcem v zavodu dr. Marijana Borštnarja v Domavi. Tu gre 
za izrabljanje drugačnosti, kajti ljudje, ki se niso mogli dogovoriti in 
razčistiti med seboj kot inteligentna bitja, poskušajo to s pomočjo tret-
jih oseb. In tokrat na žalost z enim samim namenom, da pri vsakem 
bralcu prebudijo humanitarni čut. Toda sprejemanje drugačnih in 
nudenje pomoči ima povsem drugačne poti. Mogoče hi si lahko, pre-
den so se odločili, da se oblečejo v viteze, o tem tudi malce poučili. 
Prepričana sem, da če bi nagrado zares želeli podariti, bi to storili že 
ob njenem prejetju. In bi to razglasili tudi na prireditvi, ne pa s to-
likšno zamudo. Bila sem namreč navzoča, ko so prejeli kuverto s 
'kočljivo" vsebino - takrat sem jih namreč videla, kako so se je veselili 
ter rajali. O humanosti pa ni bilo ne duha ne sluha. Pa nikar me ne 
predalčkajte ali povezujte mogoče s katerimi ptujskimi ustanovami, 
ki so po vašem mnenju takšne ali drugačne, ker vam niso podarile 
obljubljene nagrade. Ne, oglašam se v imenu tistih, ki ste jih vi, 
ptujski vitezi, tokrat izrabili. Ker menim, da ljudi s takšno ali dru-
gačno prizadetostjo sprejemamo le takrat, ko jih upoštevamo takšne, 
kot so, ne pa, da jih potisnemo v ozadje in jih potegnemo v prvi kader 
le takrat, ko želimo podariti 
kaj za davčno olajšavo ali -
kot v tem primeru - za 
lajšanje nastale situacije. 

PTUJ / JUTRI ODPRTJE 8 . RAZSTAVE D O B R O T E SLOVENSKIH KMETIJ 

P f u / V znamenju dobrot 
Ptuj z minoritskim samostanom bo jutri ob desetih za štiri dni odprl vrata dobrotam 
slovensicih icmeti^. 562 razstavljavcev bo na ogled postavilo najboljše mesne, 
mlečne in krušne izdelke svojih kmeti j ter žganja, olja in kise. 

Bronasta , srebrna in zlata 
priznanja ter kipci kakovost i 
naj bi pomaga l i k m e t o m in 
gospodinjam pri nj ihovem 
tržnem uveljavljanju oziro-
ma izboljšanju e k o n o m s k e -
ga položaja kmetij , z last i še 
na območj ih , kjer so dopol-
n i lne dejavnosti na kmet i jah 
nujnost za preživetje. 

Slavnostni govornik ob 
odpr t ju letošnje razstave bo 
predsednik državnega zbora 
Janez Podobnik, ki bo razsta-
vo tudi odprl . Ju t r i šn je 
svečanosti se bodo udeležili 
tudi nekater i gostje, med n j imi 
minis te r za kmet i js tvo, bel-
gijski ambasador v Sloveniji , 
ki si je razstavo ogledal že v 
p re j šn jem letu in je nad n jo 
navdušen , ter nekater i drugi . 

Vstopnica za ogled razstave 
je sodček. Cena je 400 tolarjev, 
za upokojence in skupine nad 
20 l judi pa 350. Otroci do 10. 
leta starosti imajo prost vstop. 
Ogled razstave omogoča tudi 

Z l a n s k o l e t n e r a z s t a v e . Fo to : L a u r a 

naKup vstopnice za neaeijsKi 
koncer t kvarteta Big Ben, ki bo 
ob 19. uri . Če bo vreme slabo, 
bo koncer t v cerkvi. Vstopnice 
proda ja jo v T A Anka. 

Predsednik organizacijskega 

odbora 8. razstave Dobro te slo-
venskih kmet i j Peter Pribožič 
je povedal, da letos pr ičakuje jo 
okrog deset tisoč obiskovalcev 
iz cele Slovenije. Razstava bo v 
petek na ogled od 11. do 20. 
ure, v soboto in nedel jo od 8. 

do 20. ure in v ponedel jek od 8. 
do 16. ure. Zadn j i dan razstave 
bo tudi srečanje kmet i j sk ih šol 
in s t rokovno predavanje o em-
balaži. 

MG 



PTUJ / OBISKALI S M O D R U Ž I N S K O PODJETJE PETUA 

P o sedmih letih nadpovpreini rezultati 
Med podjetji na lestvici gospodarskega vestnika 500 +, to-
rej med najhitreje rastočimi podjetji, je tudi zasebno 
podjetje Petlja iz Ptuja. Po sedmih letih dela ima 44 zapos-
lenih, zavidljivo realizacijo in več prodajnih mest v Ptuju in 
okolici. Gre za mlad kolektiv, ki se še vedno uči, ima pa ve-
liko volje in energije, zato so prepričani, da bodo uspešni 
tudi v prihodnje. 

Dejavnost trgovine na drobno 
(papirna galanterija) je podjetje 
pričelo na bivšem Hrvatskem 
trgu 5. Po enem letu poslovanja 
so dejavnost razširili, odprli še 
eno, večje prodajno mesto v Jad-
ranski ulici 8 in tu so uredili 
tudi sedež uprave podjetja. Poleg 
lastnikov so v letu 1992 v njem 
delali še trije delavci. Ob prodaji 
papirne galanterije so se ukvar-
jali tudi s sindikalno prodajo 
tekstila, vse bolj pa so razvijali 
tudi prodajo prehrambenih iz-
delkov za gostinstvo, ki je poro-
dila tudi idejo o odprtju diskon-
ta. Prelomnica v poslovanju 
podjetja je bil po navedbah di-
rektorja Ivana Rojsa nakup 
skladišča v prostorih bivše Peto-
vie, kjer so junija leta 1993 odpr-
li skromen diskont glede izbire 
in opremljenosti in ga poimeno-
vali prodajni center Petovia. 
Ponudbo so nenehno širili in 
skušali kupcem ob ugodni ceni 
ponuditi čim več različnih izdel-
kov za dom in gospodinjstvo ter 
druge potrebe. 

"Z našim prihodom in priho-
dom drugih podjetij na lokacijo 

bivše Petovie ter kupcev je ta 
začela dobivati drugačne dimen-
zije. Danes predstavlja enega 
večjih trgovskih centrov v Ptuju. 
Prepričan pa sem, da bo lokacija 
še pridobila nekaj programov in 
z novimi investicijami ter opre-
mo postala še zanimivejša za 
potrošnike," je povedal Ivan 
Roj s. 

S prihodom tretjega družbeni-
ka so v podjetju Petlja pričeli 
razvijati tudi zunanjo trgovino. 
Pretežno na slovenskem trgu so 
uspešno prevzeli zastopanje zna-
nih blagovnih znamk: marme-
lad in džemov UWE, jedilnega 
olja različnih vrst znamke 
FRIOLA, energijskega napitka 
Dynamite in podobno. 

Uspešno delo v uvozu in pri 
veleprodaji ter dobri poslovni 
rezultati v prodajnem centru Pe-
tovia so podjetju omogočili širi-
tev z novimi prodajnimi enota-
mi: nakupni center Panorama, 
diskont market Stotin v Ormožu 
in letos diskont market Solid v 
Dornavi. 

Po sedmih letih dela podjetje 
Petlja zaposluje 44 ljudi, v štirih 

maloprodajnih enotah v skupni 
prodajni površini nudi bogat iz-
bor prehrambenih izdelkov, gos-
podinjskih potrebščin, papirne 
galanterije in tekstila. Rezultat 
dela v prejšnjem letu je promet v 
višini 10 milijonov mark. 
Podjetje poseduje tudi 800 m^ 
lastnega veleprodajnega skla-
dišča, ki omogoča grosistično 
dejavnost lastnega uvoznega 
programa za vse večje trgovce v 
Sloveniji razen sistem Marcator, 
s katerim si želijo sodelovanja in 
upajo, da bo do njega tudi prišlo. 

KARTICA 
UGODNOSTI 
PETLJA 

Podjetje Petlja sodi med tista 
podjetja, ki si je znalo utreti pot 
do kupcev. Pridobilo si je zveste 
kupce, ki so postali imetniki 
kartice ugodnosti Petlja. Osem 
tisoč jih je, njim gre tudi na-
jvečja zasluga za razvoj podjetja 
in da ima Ptuj z okolico danes 
močnejšo ponudbo živil. Razbit 
je monopol, ki je še do nedavne-
ga bil prisoten na tem področju v 
trgovini. 

"Veseli nas, da ima naša karti-
ca ugodnosti toliko lastnikov, 
zato smo v prejšnjem letu skleni-
li, da jih bomo redno obveščali o 
naši ponudbi in akcijah v 
barvnem glasilu Mozaik. Glasilo 
tiskamo v 15 tisoč izvodih, se v 
njem predstavljamo, hkrati pa 

želimo našim članom ponuditi 
tudi storitve in blago drugih 
podjetij, ki so zainteresirana za 
tovrstno obveščanje. Z 
ugodnostmi, ki so jih deležni 

naši kupci, in z akcijami, ki jih 
pripravljamo vse leto, se želimo 
zahvaliti našim kupcem za zves-
tobo, obenem pa jim na ta način 
vračamo del razlike v ceni, ki jo 
ustvarimo z njihovo pomočjo," je 
med drugim povedal Ivan Roj s. 

LIKVIDNOSTNE 
TEŽAVE SO MIMO 

Za uspehi se skrivajo trdo 
delo, ki pa ni potekalo brez 

problemov in pretresov. Od 
začetka poslovanja pa do 
prejšnjega leta so se srečevali z 
velikimi likvidnostnimi proble-
mi, ki so bili v glavnem posledi-
ca tega, ker so začeli delati brez 
kapitala in so vseskozi posegali v 
obratna sredstva. Denar so 
potrebovali za odkup prostorov, 
nakup opreme, dodatne težave 
pa so jim povzročali nesolidni 
plačniki (kupci) iz cele Sloveni-
je. V zadnjem letu pa so se raz-
mere izboljšale, tako da danes 
poslujejo dokaj nemoteno. V ce-
loti gledano gre za probleme, s 
katerimi se srečujejo vsa hitro 
rastoča podjetja v Sloveniji, zato 
so tudi potrebovali nekaj let, da 
so se jim pričela odpirati tudi 
vrata večjih slovenskih trgovs-
kih podjetij. Ta so v zadnjem 
času postala zelo nezaupljiva do 
zasebnega sektorja trgovine, ob 
tem pa se tudi vse bolj zapirajo v 
lastna interesna združenja, v ka-
tera so se trgovci pričeli povezo-
vati. 

Načrti podjetja Petlja so raz-
deljeni na dva velika sklopa: 
kratkoročne in dolgoročne cilje. 
Med kratkoročne sodijo nastop 
na sejmu Alpe Adria Kulinarika 
v Ljubljani, popolna posodobi-
tev prodajnega centra Petovia, ki 
jo bodo pričeli maja, julija letos 
bodo preselili veleprodajno skla-
dišče in odprli grosistični cen-
ter, predvsem za potrebe 
manjših trgovcev, gostincev in 

družbenih prehran. Dolgoročni 
cilji pa so vezani na korektno 
zastopanje tujih blagovnih 
znamk v Sloveniji in na širitev 
zunanje trgovine na področje 
držav Cefte in bivše Jugoslavije, 
na širitev maloprodajne mreže v 
SV Sloveniji, grosistične de-
javnosti in na možnost povezave 
z zainteresiranimi trgovci. 

"Zelo težko je napovedati našo 
rast za nekaj let naprej, saj tudi 
leta 1992 naš pogled ni videl 
takšnega vzpona, zato bomo za-
dovoljni, če bomo uresničili 
letošnje načrte, če bomo stabi-
lizirali podjetje in v bodoče na-
predovali bolj umirjeno. 
Predvsem pa je naš cilj narediti 
korak naprej v kvaliteti ponudbe 
in storitev. 

Konkurenca pri prodaji preh-
rambenih izdelkov je velika, v 
tem boju smo že od samega 
začetka poslovanja, zato se je 
tudi ne bojimo. Vedno smo bili 
lojalna konkurenca, ki je spošto-
vala pravila igre tako do kupcev 
kot do države in konkurence. 
Smo majhni in prilagodljivi. 
Upamo, da bomo uspeli na sicer 
vedno bolj neizprosnem trgu 
obdržati svoj tržni delež. Novi 
trgovci bodo na naše območje po 
vsej verjetnosti še prihajali," je 
pogovor v imenu mladega, 
ustvarjalnega in ambicioznega 
kolektiva Petlja sklenil njegov 
direktor Ivan Roj s. 

MG 

Ivan Rojs. Foto: Kosi 

Precffog proraiuna kljub 
ostrim Kritikam spreiell 
PREJŠNJI ČETRTEK ZARADI OBSEŽNEGA DNEVNEGA REDA NISO KONČALI ZASEDANJA • 
ZAKLJUČNI RAČUN ZA LANI JE ŠEL GLADKO SKOZI, PRI PRORAČUNSKI RAZPRAVI PA SO 
PRIŠLI DO IZRAZA NEKATERI AKTUALNI PROBLEMI KRAJEVNIH SKUPNOSTI, KI SE PO 
MNENJU NEKATERIH SVETNIKOV ČUTIJO ZAPOSTAVUENE 
Ze po pričkovanju je bila zadnja seja lenarškega občinskega 

sveta, na kateri je sodelovalo 17 svetnikov, v znamenju vroče 
proračunske razprave. Napovedovali so celo nekoliko kri-
tičnejšo razpravo, zlasti še zaradi vse glasnejših napovedi o 
skorajšnji razdelitvi Lenarta na več manjših občin. Nekaj 
tovrstnih medklicev je sicer bilo slišati, kljub vsemu pa je bila 
razprava precej ustvaijalna. Nekoliko preseneča odločnost ne-
katerih svetnic in svetnikov, ki so se po dolgem času odkrito 
zavzeli za večjo podporo kulturi. Svetnice in svetniki so obde-
lali samo devet točk dnevnega reda, nato pa so sejo prekinili in 
jo bodo nadaljevali danes. 

Najprej je spet bilo več pobud in 
vprašanj, med katerimi naj omeni-
mo pripombo Ivana Ropa (SLS), 
ki je vprašal, kdaj bo na dnevnem 
redu pobuda KS Svjurij za obli-
kovanje samostojne občine. Srečko 
Vogrin (SDS) je načel problem 
Irene Turin, ki davkoplačevalce 
stane precej, in se vprašal, kdo lah-
ko na veliko izplačuje proračunska 
sredstva. Jože Suman (SKD) se je 

zavzel za obejktivnejše pisanje me-
dijev, ki naj objavljajo v korist 
vseh svetnikov. Oglasil se je tudi 
Miroslav Bauman (LDS) in opo-
zoril na neumestnost nekaterih 
pripomb, saj novinarjem ni 
mogoče ukazovati, kako naj pišejo. 

Nato so svetniki brez razprave 
sprejeli in potrdili zaključni račun 
občine Lenart za lani, v katerem je 
tudi skrita zadeva Eventus, in sicer 
med odhodki iz prejšnjih pro-
računskih obdobij. Tokrat tega 
primera ni nihče posebej izpos-
tavljal. 

Po obrazložitvi predloga 
letošnjega proračuna, ki jo je podal 
občinski tajnik Edo Zorko, so 
svetniki po tekočem traku nizali 
pripombe in kritike. Tako je Mi-
lan Eder (SDS) od Svete Ane pri-
pominjal, da je predlog proračuna 
slab in da krajevne skupnosti niso 
enakomerno zastopane. Zanje je 
najvažnejša infrastruktura, urejene 
ceste in vodovodi. Zavzel se je za 
ureditev ceste Žice - Sv. Ana. Bre-
da Slavinec (LDS) je izpostavila 
problematiko urejanja in 
vzdrževanja kulturnih domov in 
predlagala povišanje te postavke za 
dober milijon. Opozorila je zlasti 
na slabo stanje zgradb v Voličini, 
na Zavrhu in pri Svetem Juriju. 
Tudi v drugih KS so zgradbe kul-
turnih domov stare že več kot 70 
let in prepotrebne obnove. Tudi 
Marija Šauperl (ZLSD) se je 

zavzela za večjo podporo kulturi, 
predvsem Matični knjižnici Le-
nart, ki se ubada z veliko prostors-
ko stisko. Menila je, da so 
družbene dejavnosti preveč zapos-
tavljene, in poudarila, da morajo 
biti prednostne naloge izgradnja 
telovadnice v Voličini in učilnic v 
Cerkvenjaku. Srečko Vogrin 
(SDS) je izpostavil stališča odbora 
za gospodarsko infrastrukturo, 
okolje in prostor in menil, da je 
treba upoštevati usmeritve za in-
vesticije v KS, pospešiti naložbe v 
stanovanjsko zidavo in urediti ces-
to pri Sv. Ani ter vodovod pri Sv. 
Trojici. Stanislav Senekovič (Zele-
ni Lenarta) se je zavzel za večjo po-
dporo urejanju šolskega prostora 
in vrtca pri Sv. Juriju, ki je 
utesnjen v starih, dotrajanih pros-
torih s strohnjenimi stenami. 
Franc Krivec (SDS) je opozoril na 
pripombe KS Cerkvenjak, ki se 
zavzema za enakomernejši razvoj 
in urejanje cest, predvsem pa učil-
nic v Cerkvenjaku. Miroslav Bau-
man (LDS) je nanizal predloge od-
bora za kmetijstvo, ki je v pro-
računu solidno zastopano, saj dobi 
20 milijonov tolarjev pomoči. Sil-
vo Slaček je ocenil, da je treba 
upoštevati stališča KS, ki upra-
vičeno terjajo več denarja. Razp-
ravljali so še Stanko Kranvogel 
(SKD), Ivan Rop (SLS), Franc 
Krivec (SDS) in Jože Šuman 
(SKD). Predlog proračuna so nato 
v prvem branju vendarle sprejeli. 

V nadaljevanju zanimivega zase-
danja so obravnavali še program 
naložb v ceste in vodovode, poslo-
vanje stanovanjskega sklada, 
naložbe, ki jih bodo sofinancirali s 
sredstvi demografsko ogroženih 
območij in projekte CRPOV za 
Voličino. Nato so sejo prekinili in jo 
bodo nadaljevali danes popoldne. 

M. Toš 

TEDNIK je naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki 
ga je ustanovil Okrajni odbor OF 
Ptuj leta 1948. Izdaja RADIO -
TEDNIK, d. o. o., Ptuj. 
Direktor: Franc Lačen. 
Uredništvo: Jože Šmigoc 
(odgovorni urednik), Jože 
Bracič, Majda Goznik, Viki 
Klemenčič, Martin Ozmec, 
(novinarji), Slavko Ribarič, Jože 
Mohorič (tehnično urejanje). 
Propaganda: Oliver Težak 
Naslov: RADIO - TEDNIK, p.p. 
95, Raičeva 6, 2250 Ptuj; » (062) 
771-261, 779-371, 771-226; faks 
(062) 771-223. 
E-pošta: tednik@ kdm-ptuj.si 
Celoletna naročnina 6.360 
tolarjev, za tujino 12.720 tolarjev. 
Žiro račun: 52400-603-31023 
Tisk: GZP Mariborski tisk, 
Maribor. 
Po mnenju Ministrstva za 
informiranje Republike Slovenije 
št. 23158-92 z dne 12. 2. 1992 se 
šteje Tednik za izdelek 
informativnega značaja iz 13. 
točke tarifne številke 3, za 
katerega se plačuje petodstotni 
davek od prometa proizvodov. 

Seminar za izobraže^ 
vaUe novih mojstrov 
v Ptuju je 25. in 26. marca potekal dvodnevni predstavitveni 
seminar za prenašalce znanj za mojstrski izpit za poklica 
biromehanik in RTV mehanik. V dogovoru z Obrtno zborni-
co iz Miinchna in Zgornje Bavarske ter Šolskim centrom 
Ptuj ga je izvedla Obrtna zbornica Slovenije in predstavlja 
zbir vseh strokovnih znanj ter domačih in nemških 
izkušenj. Doslej so izvedli že 12 takih seminarjev. Ptujski 
Šolski center so izbrali zaradi opremljenosti in strokovnega 
znanja in izkušenj. 

Kot je znano, sta Slovenija in 
slovenska obrt v partnerskem 
projektu z Obrtno zbornico iz 
Miinchna in Zgornje Bavarske 
pri pripravi za izvedbo 
mojstrskih izpitov. Projekt 
mojstrskih izpitov se v Sloveniji 
postavlja na novo, zadnji so bili 
izvedeni v letu 1963, s šolskimi 
in gospodarskimi reformami v 
sedemdesetih letih so bili 
opuščeni. Tradicija je bila pre-
kinjena, vedenja o mojstrskih 
izpitih so zbledela, ljudem pa še 
vedno ostaja beseda mojster kot 
sinomim za strokovnjaka v po-
klicu. Podobna je bila usoda 
pomočniških izpitov. 

Predstavitev prenašalcev znanj 
v Ptuju sta spremljala 
predstavnika ceha mehanikov iz 
Miinchna in ugodno ocenila nji-
hovo teoretično in praktično 
znanje. V Obrtni zbornici Slove-
nije pričakujejo, da bodo prve 
mojstrske izpite izvedli že konec 
leta. Že v času priprav na spre-
membo obrtne zakonodaje so 
pričeli postopke formiranja 
bodočega jedra strokovnjakov za 
uvedbo mojstrskih izpitov. 
Obrtna zbornica Slovenije je 
preko območnih zbornic izbrala 
svoje člane - strokovnjake za 
posamezne poklice in preko 
srednjih šol strokovnjake iz 
učnega procesa za posamezne 
poklice. To so tako imenovani 
multiplikatorji ali prenašalci 
znanja, ki so se v tehnološko po-

klicnih centrih bavarske zborni-
ce seznanili z nemškim siste-
mom poklicnega (dualnega) 
izobraževanja, pomočniškimi in 
mojstrskimi izpiti, njihovo 
vsebino, zahtevnostjo in 
načinom izvedbe. 

V projekt mojstrskih izpitov se 
je aktivno vključila tudi 

Območna obrtna zbornica Ptuj. 
S pomočjo Obrtne zbornice Slo-
venije je izobrazila prenašalce 
znanj za devet poklicev. To so 
obrtnik Friderik Bračič za po-
klic avtoelektrikarja, obrtnik 
Branko Popošek za poklic avto-
kleparja, Alojzij Kosec iz Šols-
kega centra Ptuj za poklic avto-
kleparja, obrtnik Stanko Rogina 

za poklic biromehanika, obrtnik 
Jože Milošič za poklic elekto-
rinstalaterja, obrtnik Janez 
Forštnarič mlajši za poklic mi-
zarja, Dušan Vinkler iz Šolske-
ga centra za oblikovalca kovin, 
Marijan Žargi iz Šolskega 
centra za poklic RTV mehanika 
in Franc Veselic iz šolskega 
centra za poklic strojnega meha-
nika. 

Kot je povedala Majda Može 
iz službe za izobraževanje pri 
Obrtni zbornici Slovenije, se v 
okviru priprav na mojstrske 
izpiti trenutno uposablja 193 
multiplikatorjev, ki so pre-
našalci znanj za 14 poklicev. 
Mojstrski izpit je sestavljen iz 

štirih delov: strokovno-teore-
tičnega, praktičnega, znanj iz 
poslovanja in pedagoško-andra-
goškega področja. Mojstrski 
izpit lahko opravlja vsak, ki je 
končal poklicno šolo in ima tri 
leta delovnih izkušenj v stroki. 

MG 

S predstavi tvenega seminar ja v delavnicah šo lskega 
centra Ptuj. Foto: Kosi 



POTRDILI PRISILNO PORAVNAVO 

Na okrožnem sodišču v Ptuju je bil 26 . marca narok za potrditev 
prisilne porovnave za Tovarno volnenih izdelkov Majšperk, ki je 

bila v stečaju od julija lani. Narok je uspel, dobi l i so 62 odstotkov 
glasov. To pa tudi pomeni , da bodo v Majšperku še delali. Uspešna i 
prisilna poravnava je najlepše dar i lo ob 60- letnic i , ki jo letos praznu-
je majšperška tekstilna tovarna. 

BISTRA V NOVIH PROSTORIH 

Pred kratkim se je Zavod Bistra preselil v nove prostore v drugem 
nadstropju bivšega ptujskega rotovža na Slovenskem trgu 6. 

Novi prostori so za bodoče delo zavoda izrednega pomena, saj se 
bo s preselitvijo lahko dokončno ostresel negativnega prizvoka o 
tem, da gre za pol i t ično asociaci jo in ne organiazci jo za raziskave in i 
razvoj na naravoslovnem in družboslovnem področju, ki želi spodbu- j 
diti razvoj na Ptujskem. Tudi prizadevanja za ustanovitev izpostave | 
znanstveno-raziskovalnega središča Slovenske akademi je znanosti in j 
umetnosti v Ptuju gredo h koncu. Središče bo prav tako imelo pros- • 
tore v bivšem rotovžu. Po enem od predlogov naj bi delalo kot orga-
nizacijska enota v okviru zavoda Bistra. Pravne osnove za njeno us-
tanovitev še proučujejo. 

BANKA ODPRTA TUDI OB SOBOTAH 

V mestni četrti Breg si želi jo, da bi bila banka na desnem bregu 
Drave odprta tudi ob sobotah. V Novi Kreditni banki Mar ibor -

podružnici Ptuj jim odgovar ja jo , da to ni mogoče zaradi zahtev 
ekonomskega poslovanja. V bančnih operativnih stroških namreč ; 
predstavlja strošek plač kar 6 5 odstotkov. V pr imeru, da bi ohrani l i 
nedeljen delovni čas in obratovanje ob sobotah, bi moral i uvesti do-
datno izmeno, ki je sicer nekol iko manjša, vendar bi bili stroški 
takšni, da jih poslovanje ne bi preneslo. Drugače povedano: z 
daljšim delovnim časom bi se bančne storitve zagotovo podraži le. Za 
uvedbo dežurnih ekspozitur se v Novi kreditni banki Mar ibo r niso 
odloči l i nakl jučno. Upoštevali so usmeritev, da mora stranka imeti 
možnost opravit i osnovne storitve tudi v soboto. Takrat so zato zaprte 
tiste agenci je, ki nudi jo stranki opravi la osnovnih storitev vsaj na 
bančnem avtomatu. 

INŠTITUT ZA VAROVANJE ZDRAVJA OB 
SEDMEM APRILU 

V organizaci j i Inštituta za varovanje zdravja Slovenije, ministrstva 
za zdravstvo in slovenskega zdravniškega društva bo 7. apri la ob 

svetovnem dnevu zdravja v Ljubljani strokovno srečanje in okrogla 
miza o nalezljivih bolezni v svetu in v Sloveniji. 

RAZPIS ZA ZDRAVE ŠOLE 

Na zadnjem sestankov t imov zdravih šol, ki je bil v Veržeju, so 
predstavniki Inštituta za varovanje zdravja Slovenije predstavili 

tudi informaci jo o širitvi slovenske mreže zdravih šol. Ptuju najbližja 
osnovna šola, ki je na pn/em natečaju bila izbrana med 1 2 šol, je os-
novna šola Prežihov Voranc iz Mar ibora , ki naj bi tudi postala refe-
renčna šola za ptujsko območje . Predvideni septembrski razpis bo 
povabi lo vsem šolam, da se vključijo v slovensko mrežo zdravih 
mest. Vse pri javljene šole naj bi namreč v projekt tudi vključili. 

SEJEM ALPE ADRIA KULINARIKA 

Včeraj so v Ljubljani odprl i 36 . mednarodni sejem Alpe Adria kuli-
narika, na katerem se predstavlja tudi ptujsko zasebno podjet je 

Petlja, ki v Sloveniji ekskluzivno zastopa tuje proizvajalce živil in pijač. 
Sejem Alpe Adria Kulinarika predstavlja pregled ponudbe prehrane, 
opreme za gostinstvo in gospodinjstvo ter opreme za trgovine. 

V KLUBU OBZORJE O ASTROLOGIJI IN 
KUHARSTVU 

Franc Tominc, mentor kluba Obzor je , ki dela na Potrčevi 34 , je 
sporoči l , da v klub vabi jo vse, ki želijo kaj več zvedeti o astrologij i 

ali kuharstvu. K sodelovanju vabi jo tudi vse druge, ki želijo svoje 
znanje posredovati drugim. Poleg tega so v klubu na vol jo še druge 
informaci je, ki jih l judje potrebujejo pri premagovanju takšnih in dru-
gačnih težav in potreb. 

ČEBULNI HLEBČEK PTUJSKIH PEKOV 

Ptujske pekarne in slaščičarne, ki letos praznujejo 50- letn ico 
poslovanja, so pred dnevi kupcem ponudi le nov izdelek - čebulni 

hlebček, ki so ga pn/i degustatorj i zelo dobro sprejeli. Imajo ga že v 
nekaterih trgovinah. V kratkem bo na police prišel tudi graham toast. 

PTUJSKI DIABETIKI VABIJO NA IZLET 

19. apri la bo prvi letošnji izlet ptujskega društva diabetikov. Obis- i 
kali bodo Dobrno , Velenje in Topolšico. Prijave bodo sprejemali 

9. apri la na sedežu društva in vsak dan v diabetološki ambulant i . 
Cena izleta s prevozom, kosilom in kopanjem je 2 2 0 0 tolar jev. 

V SOBOTO NA PTUJSKI TV 

l ^ a sporedu je glasbena odda ja V ideo-boom 40. 

Pripravila: MG 

Sestanek članov 
UO podroinih 
zaarug KZ Ptuj 
Na osnovi sklepa 48. redne seje Upravnega odbora Kmetijske 
zadruge Ptuj je bil 28. marca v domu Franca Krambergerja 
na Ptuju sklican sestanek vseh članov upravnih odborov 
področnih zadrug KZ Ptuj. Sestanku so prisostvovali tudi 
člani Upravnega in Nadzornega odbora KZ Ptuj ter vršilec 
dolžnosti direktorja Ivan Tement. 

Od devetih predsednikov 
področnih zadrug so bili prisot-
ni vsi, razen predsednikov 
področnih zadrug Hajdina in 
Videm pri Ptuju. Na dnevnem 
redu je bila le ena točka - infor-
macija o nastalih problemih v 
KZ Ptuj pred občnim zborom, 
ki je bil 28. februarja v Dornavi, 
in po njem. Na seji je bilo poda-
nih več verodostojnih informa-
cij glede poslovanja, kjer so se 
ugotavljale nepravilnosti posa-
meznih delavcev, ki so kršili 
svoja pooblastila. Vsi predsedni-
ki upravnih odborov področnih 
zadrug so dobili zaupno gradivo 
za osem podtočk obravnavanega 
dnevnega reda na 74. straneh, 
gradivo pa so morali po seji vrni-
ti. V razpravo se je vključilo 
precej zadružnikov, ki so hoteli 
biti podrobneje seznanjeni o pri-
kazanih nepravilnostih. 

Iz prve podtočke zbrane doku-
mentacije je bilo razvidno veliko 
nepravilnosti, zaradi katerih bi 
moral direktor gospod Tomanič 
ukrepati po službeni dolžnosti. 
Gre za inventurne primanjkljaje 
in ponarejanje dokumentacije. 
Iz druge točke je razvidno, da je 
gospod Tomanič brez vednosti 
Upravnega odbora KZ Ptuj po-
dpisal pogodbo o prodaji delnic 
Kmetijske zadruge Ptuj v MIP-u 
Nova Gorica, d.d. Poleg drugih 
ugotovljenih nepravilnosti se 
sumi, da gre za ponareditev zakl-
jučnega računa za leto 1996, saj 
je bil izdan sumljiv bremepis v 
višini 5 in pol milijona tolarjev, 
za katerega ni bilo pravne osno-
ve, saj do dneva izstavitve bre-
mepisa ni bila podpisana po-
godba s podjetjem, kateremu je 
bil bremepis poslan. Nenazadnje 
pa je bil bremepis v višini 5 in 
pol milijona tolarjev v februarju 

s strani bremenilnega podjetja 
celo zavrnjen. Z upoštevanjem 
navedenega gre za zavajanje 
občnega zbora dne 28. februarja 
1997, ki je sprejel sumljivi zakl-
jučni račun za leto 1996. Zaradi 
tega se sumi, da je zaključni 
račun za leto 1996 nepravilen, 
kar pomeni, da bi moral zakl-
jučni račun, prikazan na osnovi 
sumljivega bremepisa, dejansko 
izkazovati izgubo v višini 1,3 
milijona tolarjev. Ne glede na to, 
da so nekateri člani zadruge ime-
li že velike zapadle obveznosti 
do Kmetijske zadruge Ptuj, bivši 
direktor g. Tomanič in posamez-
ni vodji področnih zadrug niso 
ukrepali v skladu s svojimi 
pooblastili in zadolžitvami. 

Posebej pa je prisotne člane 
sestanka zanimalo, zakaj po-
budniki sklicujejo izredni občni 
zbor, ki je predviden za 3. april v 
vaškem domu Pobrežje. Čeprav 
so bili prisotni tudi nekateri po-
dpisniki za sklic izrednega 
občnega zbora, odgovora na to 
vprašanje ni podal nihče. Ne gle-
de na to, da se ugotavljajo posa-
mezne nepravilnosti pri sklicu 
izrednega občnega zbora, je bilo 
vsem zadružnikom jasno, da se 
ga morajo udeležiti, če ga sklica-
telj ne bo preklical. Z razrešitvi-
jo Upravnega in Nadzornega od-
bora Kmetijske zadruge Ptuj, 
kar je predvideno na izrednem 
občnem zboru, bi lahko prišlo 
do vprašanja nadaljnjega obstoja 
zadruge. Jasno je bilo ugotovlje-
no, da so Upravni in Nadzorni 
odbor ter v.d. direktorja še 
vedno legitimni organi Kme-
tijske zadruge Ptuj in imajo za-
konita pooblastila, dokler niso 
uradno in pravilno razrešeni. 

Upravni odbor KZ Ptuj 

... DA je mestni župan postal 
kandidat za poslanca, ko je 
hU v Ameriki, za po-
qMedsednika državnega zbo-
ra pa, ko je bil v Bruslju. Če 
bo še naprej hodil po svetu, 
lahko pride celo do kandida-
ture za predsednika države. 

... DA so v torek sprejemali še 
zadnje dohodninske napove-
di. Sele analiza pa bo poka-
zala, ali so bile zaresne ali 
prvoaprilske. 

... DA se je na zapis o psih v 
prejšnji GS odzvalo večje šte-
vilo prizadetih (lastnikov, ne 
psov). Soglasno so se zavzeli 

zd^i dc(^i lahko v demokra-
\ cijikudi vsak kosmatinec iz-

bere svojega zdravnika. 
... DA je znan razlog, zakaj 
pajka za odvoz avtomobilov 
tako dolgo ni v Ptuj. Ne more 
v totalno zaparkirano mesto. 

... DA so imeli v mestni občini 
predvelikonočni sprejem, ki 
sta ga priredila podžupana. 
Med ponujenimi pirhi menda 
ni bilo rdečih, prevladovala je 
modro-zelena kombinacija. 

... DA so o velikonočnem spre-
jemu razmišljali tudi v drugih 
občinah. V eni so se zamisli 
odpovedali zaradi tega, ker bi 
morali kot odsev stanja v 
občini ponuditi zmešana ja-
jca. 

... DA so začeli grajska vrata 
zapirati že ob 18. uri. Turisti 
si tako ne morejo ogledati 
nočnega Ptuja, romantiki pa 
se ne morejo več nasla(n)jati 
ob in na grajskih zidovih. 
Zgodnja zapora je menda 
potrebna zaradi tega, ker po 
gradu "straši" nova metla. 

... DA se lahko zaradi tega 
grajskega ukrepa bistveno 
zmanjša število rojstev v 
ptujski porodnišnici. Pa naj 
še kdo reče, da zgodovina ne 
vpliva na prihodnost naroda. 



PTUJ / V MESTNEM VINOGRADU 450 TRSOV RENSKEGA RIZLINGA 

Prvi pridelek prihodnje leto 
v MESTNEM VINOGRADU JE ING. KMETIJSTVA ANDREJ REBERNIŠEK IZ KMETIJSKE 
SVETOVALNE SLUŽBE OBDRAVSKEGA ZAVODA ZA VETERINARSTVO IN ŽIVINOREJO 
PTUJ PREJŠNJO SREDO OPRAVIL REZ 450 TRSOV RENSKEGA RIZLINGA 

Lani so trse v mestnem vino-
gradu na grajskem hribu pod 
strokovnim nadzorom posadili 
ptujski mestni svetniki z župa-
nom na čelu, predstavniki kme-
tijske šole, svetovalci iz svetoval-
ne službe in meščani Ptuja. 
Oskrbnik mestnega vinograda je 
projektna skupina, ki jo ses-
tavljajo svetovalna služba - to 
predstavlja Andrej Rebernišek 
Ana Jagarinec kot mentorica iz 
kmetijske šole in pet do šest 
učencev iz kmetijske šole. Pride-
lek bodo kletarili v ptujski kleti. 
Prvi bo že prihodnje leto, po na-
povedih pa naj bi ga bilo okrog 
300 litrov. Ime mestnega vina še 
ni znano, prav tako iščejo še de-
sign za steklenico in drugo. Pri 
tem bodo svoje znanje in 
izkušnje zastavili vsi, ki se v Ptu-
ju ukvarjajo z vinogradništvom; 
to so ob svetovalni službi vinska 
klet, kmetijska šola in Slovenska 
vinska akademija Veritas, ki ima 
sedež v Ptuju. Ptujsko mestno 
vino bo mogoče kupiti le na 
dveh prodajnih mestih v Ptuju, 
ob rednih trgatvah pa bodo z 
njim napolnili tisoč buteljk. 

Letos bodo v mestnem vino-
gradu postavili še oporo iz lesa, 
poleg tega želijo urediti tudi vra-

ta, ki vodijo v vinograd, glede 
ureditve škarpe pa bodo še videli 
- njena ureditev je odvisna od 
denarja. Sicer pa je po prvem 
letu mestni vinograd v lepi kon-
diciji, trsje dobro raste. Ptujski 
mestni vinograd predstavlja 
edinstveno atrakcijo v Sloveniji, 
Ptuj je namreč edino mesto v 
državi, ki se ponaša z vinogra-
dom sredi mesta. Sicer pa na 

ptujskem mestnem hribu raste 
1150 trsov renskega rizlinga -
700 so jih namreč posadili mi-
noriti. 

Število trsov v ptujskem mest-
nem vinogradu se bo zagotovo še 
povečalo, pogovori o razširitvi že 
tečejo. Prostor namreč dopušča 
zasaditev okrog 1000 trsov. 

MG 

Andrej Rebern išek : "Mestni v inograd je 
dioiji, z a s a d i t e v je dobro uspela." 

v dobri kon-
Foto: Kosi 

PTUJ / Z V L A D O M PETROVIČEM O IZOBRAŽEVANJU DELA-
VCEV PRI SAMOSTOJNIKIH PODJETNIKIH NA PTUJSKEM 

Vedno veife zanimanje 
za nova znanja 
Sklad za izobraževanje dalavcev pri samostojnih podjetni-
kih Ptuj ima od 15. janaurja letos profesionalnega selu-etar-
ja. To je Vlado Petrovič, ki je pred tem sekretarske posle 
leto in pol opravljal volontersko. 

S svojo dejavnostjo pokriva 
sklad vseh devet občin oziroma je 
njegovo področje delovanja vezano 
na Območno obrtno zbornico 
Ptuj, ki prav tako dela za devet 
občin na Ptujskem. S pomočjo 
sklada se je v prejšnjem letu dopol-
nilno izobraževalo in obiskovalo 
najrazličnejše seminarje oziroma 
tečaje 441 delavcev ali četrtina od 
1750, kolikor jih zaposlujejo 
obrtniki na območju bivše ptujske 
občine. 

Petnajstim delavcem je sklad v 
prejšnjem letu plačeval šolnino na 
visokih^ srednjih in poklicnih 
šolah. Sest delavcev se je odločilo 
za prekvalifikacijo, za poklice ku-
harjev in natakarjev, štirje so obis-
kovali šolo za računovodje, 251 se 
jih je udeležilo različnih seminar-
jev in tečajev (iz računalništva, 
tečajev tujega jezika, varstva pri 
delu, za viličariste, za gostince, 
frizerje in podobno), 157 pa je bilo 
udeležencev strokovnih ekskurzij, 
najpogosteje sejmov. Za vse oblike 
izobraževanja je lani sklad porabil 
okrog pel milijonov tolarjev. 
Sredstva za delovanje si pridobiva 
na osnovi 1 % prispevka iz bruto 
OD delavcev. Letno na ta način 
zberejo 14 milijonov tolarjev. 

Čeprav se zanimanje za oblike 
izobraževanje, ki jih omogoča 
sklad, povečuje, se za izobraževan-
je še vedno odloča premalo dela-
vcev pri obrtnikih. Tega se vse bolj 
zavedajo tudi nosilci dejavnosti, 
zato kot je povedal Vlado Petrovič, 
pričakujejo tudi več predlogov z 
njihove strani, da bi glede na 
potrebe sami predlagali oblike 
izobraževanja oziroma porabo 
sredstev sklada. V tem letu sicer 
načrtujejo splošen program 
izobraževanja, a ga bodo glede na 
interes oziroma konkretne predlo-
ge dopolnili. Cilj pa je jasen: za sto 
odstotkov povečati porabo 
sredstev oziroma temu primerno 
povečati število delavcev, ki naj bi 
se letos izobraževali s pomočjo 

sredstev sklada. Nova znanja v 
obrti so vse bolj potrebna, zato po-
sebnih problemov ne bi smelo biti. 
Že sedaj pa je znano, da bo več 
strokovnih tečajev, ekskurzij in 
ogledov sejmov, ki jih bodo orga-
nizirali skupaj s šestnastimi sekci-
jami pri Območni obrtni zbornici 

Ptuj. 
Vlado Petrovič se zaveda, da se 

pri delu sklada da še veliko naredi-
ti. Pri tem izhaja iz osnovne ugoto-
vitve, da.sklad ni samo servis za or-
ganiziranje izobraževanja, temveč 
tudi dejavnik animacije in motiva-
cije, da bi se čim več delavcev 
odločilo za izobraževanje. Največ 
pa se pri tem da narediti z obiski v 
delavnicah. Ni namreč dovolj, da 
delavci dobijo pisne informacije o 
možnostih izobraževanja, pogosto 
sta potrebna tudi osebni stik in po-
govor. Večji odziv za izobraževan-
je pa je povsod tam, kjer je ta inte-
res izražen tudi s strani delodajal-
ca. Razveseljivo pa je, da doslej 
sklad ni zavrnil nobene upra-
vičene vloge za izobraževanje. Z 
vsakim, ki se izobražuje s pomočjo 

sklada, sklenejo ustrezno pogodbo. 
Sklad za izobraževanje delavcev 

pri samostojnih podjetnikih Ptuj 
je pred dnevi že poslal dopis vsem 
podjetnikom, članom Območne 
obrtne zbornice Ptuj, da bo v krat-
kem pripravil oziroma organiziral 
za njihove delavce tečaj varstva pri 
delu, računalniške tečaje (začetne 
in nadaljevalne), tečaje nemškega 
in angleškega jezika ter tečaj za 
računovodje. Tečaji bodo potekali 
v popoldanskem času v učilnicah 
Ljudske univerze v Ptuju. Ker gre 
za tečaje iz programa izobraževan-
ja delacev pri s.p. Ptuj, bo vse 
stroške kril sklad za izobraževanje. 
24. in 25. marca pa so se v hotelu 
Roškar v Hajdošah izoraževali de-
lavci v gostinstvu. Praktično in 
strokovno znanje si je pridobilo 30 
delavcev. 

MG 

Vlado Petrovič. Foto: Kosi 

PTUJ / Z O B Č N E G A ZBORA TURISTIČNEGA DRUŠTVA 

Ljubitelli turizma 
z a turistiini Ptui 
Tokratni občni zbor Turističnega društva Ptuj \e bil slabo obiskan, prišlo je le 
27 največjih entuiziastov oziroma ljubiteljev prostovoljnega dela v turizmu, 
od gostov pa predstavniki Mariborske turistične zveze in TD Slovenske Konji-
ce. Kot je v svojem poročilu navedel dosedanji predsednik TD Ptuj Albin Pišek, 
ki bo po sklepu zbora društvo vodil tudi v bodoče, ima društvo po najnovejših 
podatkih 312 članov. 
Povedal je tudi, da je društvo Idjub pomanjkanju članov in 
denarja iz občinske blagajne (v letih od 1993 do 1996 nam-
reč ni dobilo niti tolarja) delalo dobro in uresničilo vse na-
loge, ki si jih je zadalo. Lani je praznovalo častitljivi jubilej, 
llO-letnieo delovanja. Ob tej priložnosti je peto najstarejše 
slovensko turistično društvo pripravilo v sodelovanju z Zgo-
dovinskim arhivom Ptuj odmevno razstavo, ki je v starosto 
slovenskih mest privabila tudi predsednika države Milana 
Kučana. Druge naloge, ki jih je društvo opravljalo, so veza-
ne na čist in zelen Ptuj, ureditev prometa, opozarjanje na 
napake v okolju, ocvetličenje mesta (staro mestno jedro je 
med najlepše ocvetličenimi tudi zaradi aktivnosti turis-
tičnega društva) ter sodelovanje pri organiziranju tradicio-
nalnih ptujskih prireditev. Premalo pa ima TD Ptuj mladih 
članov, zato bo potrebno obuditi delovanje krožkov turis-
tičnih podmladkov po osnovnih šolah. Potrebno pa bo tudi 
doseči drugačno organiziranje društvene dejavnosti glede 
na spremembe v lokalni samoupravi. Kaže se potreba po us-
tanovitvi turističnih društev v Grajeni, v Markovcih in še 
kje. Potrebno pa bo iskati tudi povezave v širšem okolju. Na 
novo naj bi tudi vzpostavili delovanje območne turistične 
zveze. 

Ker Ptujčani v vsakodnevnem 
razmišljanju še vedno oziroma 
vedno bolj zamenjujejo delo tu-
rističnega društva z delom GIZ 
Poetovio Vivat, ki je gospodars-
ko združenje, za razliko od 
društva, ki je prostovoljna orga-
nizacija, bo moralo v letošnjem 
letu društvo precej pozornosti 
nameniti tudi vprašanju, zakaj je 
sploh potrebno delo turističnega 
društva na nekem območju. 
Temu ustrezno pa bo moralo 
društvo oziroma njegov upravni 
odbor prevetriti program dela za 
letos, v katerem je veliko nalog 
za druge, premalo pa značilnih 
društvenih, čeprav mesto oboje 
potrebuje. Kakorkoli že, 
potrebno se je zavedati, da 
društvo lahko le opozarja na ne-
katere nepravilnosti, ne more pa 
o njih odločati. 

TERME - EDINA 
SVETLA TOČKA 
PTUJSKEGA 
TURIZMA 

čeprav je bilo na občnem zbo-
ru malo članov, pa je bila toliko 
tehtnejša njihova razprava. Zelo 
kritični so bili pri ocenjevanju 
turistične ponudbe Ptuja. Se 

vedno je premalo narejenega za 
turiste, Ptuj je brez pravega ho-
tela, gostilne ne ponujajo kvali-
tetne hrane, edini turistični 
kompleks, ki izstopa, so ptujske 
Terme. Turistom bi tudi morali 
omogočiti, da si Ptuj lahko ogle-
dajo še po 18. uri s ptujskega gra-
du. Veliko jih namreč prihaja, pa 
teh lepot ne morejo užiti, ker so 
glavna vrata ob tej uri že zaklen-
jena. Več bo potrebno narediti 
za turistično izobraževanje ljudi, 
pri zapornicah v mesto namreč 
ne morejo delati ljudje, ki Ptuja 
ne poznajo. Tudi turistični 
vodniki bi morali ob zgodovini 
Ptuja turistom še več povedati o 
današnji ponudbi Ptuja. 

Največ krivde, da v slo-
venskem truizmu ne gre, pa naj 
bi nosila nedorečena zakonoda-
ja. Še vedno namreč ni zakona o 
turizmu, turistična društva pa 
tudi zaradi tega v turizmu 
prevzemajo vlogo, ki je nihče ne 
spoštuje. Poleg tega slovenski 
turizem nujno potrebuje pre-

poznavni turistični proizvod. 
Dejstvo je, da bodo gostje, čep-
rav v Ptuj in okolico zaradi po-
manjkanja nočitvenih zmoglji-
vosti prihajajo v glavnem le 
tranzitni gostje, prihajali le, če se 
bodo v tem okolju dobro počuti-
li. Veliko napak se da odpraviti 
že z dobro voljo, brez vlaganj. 

PTUJSKE 
ZASTAVE NA 
KULTURNO 
ZAŠČITENE 
STAVBE 

Na občnem zboru TD Ptuj, ki 
je bil 24. marca, so po kritični 
analizi dela v zadnjih letih spre- , 
jeli program dela s finančnim 
načrtom za letos; ta obsega sko-
raj dva milijona tolarjev. Od tega 
bodo 800 tisoč porabili za ure-
janje mesta, več kot milijon pa za 
nove projekte: namestitev 
ptujskih zastav na vse kulturno 
zaščitene stavbe, stare nad 200 
let, za namestitev arheoloških j 
eksponatov v starem mestnem ^ 
jedru, za oblačila natakarjev in ' 
trgovcev v starem mestnem jed-
ru, za izdajo značke Ptuja z ve-
duto Ptuja in mestnim grbom, za 
cvetlično razstavo, razstavo spo-
minkov ter organizacijo kultur-
no-zabavne prireditve v čast leta 
turizma in kulture. 

Sprejeli so tudi nova pravila 
društva, v katerih so opredelili 
tudi dopolnilne dejavnosti 
društva. Upravni odbor šteje 11 
članov, nadzorni odbor tri, prav 
toliko pa tudi displinsko razso-
dišče. Tudi v novem obdobju bo 
TD Ptuj vodil Albin Pišek, 
predsednik nadzornega odbora 
je postal Miran Selinšek, 
disciplinskega razsodišča pa 
Savo Kozjak. Po sklepu občnega 
zbora bo članarina v letu 1997 
tisoč tolarjev. 

AfG 



PIŠE: VIDA TOPOLOVEC / PORTUGALSKA - DEŽELA KONTRASTOV, S O N C A IN VINA 

Dežela veinega hrepenenia 
6. 

NtJVAVADNO 
SVETIŠČE NA 
HRIBU 

Od daleč je videti le nekakšne 
bele plošče, ki se dvigajo po hri-
bu navzgor in se na vrhu 
končajo ob mogočni klasicis-
tični cerkvi. Toda med temi 
ploščami vodijo baročne stopni-
ce, ki se končajo in spet začnejo 
v dveh krilih na terasah z 
vodnjaki različnih oblik, kapeli-
cami in nenavadnimi kipi. Ob 
vznožju hriba vodijo stopnice k 
petim kapelicam s kipi, ki 
predstavljajo Jezusovo trpljenje 
pred križanjem. Naslednji del 
svetišča je posvečen kreposti, 
okrašen pa je s kipi in vodnjaki, 
ki predstavljajo tri božje čednos-
ti: vero, upanje in ljubezen. Del 
razvejanega stopnišča z vodnjaki 
in skulpturami predstavlja 
človeška čutila. Kipi vzbudijo 
pozornost predvsem zato, ker iz 
čutil na kamnitih obrazih prite-
ka voda. Na vsaki terasi je kip, ki 
predstavlja drugo čutilo, pone-
kod priteče voda iz oči, ust, nosu 
ali ušes. Na zadnji terasi je sredi 
majhnega vrta postavljen peli-
kanov vodnjak z biblijskimi fi-
gurami. Čisto na vrhu, nad cer-
kvijo, pa je narejena celo umetna 
podzemna jama z umetelno spel-
jano vodo in kapniki. 

Vrh hriba stojijo v neposredni 
bližini cerkve hoteli, ki spomin-
jajo na razkošni samostan, zgra-
jeni pa so bili hkrati s svetiščem. 
Vse naokoli so lepo urejeni parki 
z rožami, vodnjaki ter kapelica-

S r e d i š č e P o r t a . 

mi. Cela četa pridnih vrtnarjev 
neumorno dela pri urejevanju 
tega območja, ki zaradi številnih 
vodnih izvirov kar kipi od bu-
jnega zelenja. Voda na tem hribu 
šumi od vsepovsod, iz naravnih 
izvirov, vodnjakov in prši nad 
majhnimi ribniki. Stopnice z 
vsemi kipi in božjepotna cerkev 
so nastale v letih 1784 do 1811 in 
so izdelek poznega baroka, sodi-
jo pa med najzanimivejše 
gradbene stvaritve na Portugals-
kem. 

Z ogledom svetišča Bom Jesus 
du Monte smo sklenile ogled se-
verne Portugalske, kljub temu 
da smo želele videti še katero od 
slikovitih mest. Dejale smo si: 
"Mogoče kdaj drugič!" in se na-
potile proti Portu. 

PORTO - MESTO 
Z VEČ OBRAZI 

Na avtocesti pokrajine ne 
spoznavaš najbolje, zato smo za-
peljale na stransko cesto. Ni nam 
bilo žal, saj smo videle tudi dru-
gi kontrast dežele, ki se zadnja 
leta s pestro in bogato turistično 
ponudbo vse bolj odpira svetu. 
Na vzhodu in severovzhodu so 
bile hiše bolj skromnega, vendar 
prisrčnega videza, tukaj pa so 
bile v primerjavi s tistimi raz-
košne, večji del novogradnje, 
prave vile z vrtovi, vinsko trto ... 
Na privozih so stali večji avto-
mobili novejšega datuma. Dru-
gačni v primerjavi z vzhodno 
Portugalsko so bih tudi ljudje. 
Medtem ko so bili na vzhodu 
topli in odprti, so bili tukaj bolj 
zaprti, a še kljub vsemu zelo pri-
jazni. 

Kmalu smo bile ponovno na 
avtocesti, ki je vodila k drugemu 
največjemu mestu na Portugals-
kem - Portu. Ker smo hotele v 
mesto z javnim prevoznim 

sredstvom, tudi ta utrip je v tuji 
deželi potrebno doživeti, smo si 
želele poiskati prenočišče izven 
mesta. Ob avtocesti smo opazile 
prikupen estalagem (motel), 
vendar odcepa z avtoceste ni bilo 
videti. Kar nekajkrat smo 
obkrožile industrijsko mesto 
Maia, dobre štiri kilometre od-
daljeno od Porta. Menda bi se 
okrog Maie zapeljale še kateri-
krat, če nam ne bi iz zagate po-
magal policaj. Ko smo mu pove-
dale, kaj želimo, je po svojih 
zvezah poklical patruljo in ta nas 
je po stranski cesti, za katero pa 
vedo le domačini, zapeljala do 
estalagema Via norte. 

Odpravile smo se na avtobus 
in veselo proti Portu. Sopotniki 
so kmalu ugotovili, da smo tu-
jke, zato so nam hoteli na vse 
načine pomagati. Skrbeli so za 
nas, nam povedali, kje naj izsto-
pimo, kje in kdaj bo kasneje 
avtobus odpeljal nazaj in po-
dobno. Priznati moram, da smo 
se ob tej skrbi imenitno počutile. 

Kljub temu da je Porto znan 
po vinu istega imena in vinskih 
kleteh, se za tovrstni ogled nis-
mo odločile. Hotele smo spozna-
ti drugačen mestni utrip, zato 
smo se napotile od trga Trinda-
de, kjer stoji palača Borze, mimo 
razkošja starih, imenitnih 
zgradb proti katedrali, ki nas je 
že od daleč pozdravljala v starem 
delu mesta na granitnem hribu 
nedaleč od reke Douro. Medtem 
ko so denimo v Bragi obnavljali 
vsako staro hišo in urejali man-
sarde za stanovanja, smo v Portu 
kmalu za strogim centrom videle 
njihovo žalostno propadanje, kar 
nas je nehote prizadelo, še pose-

bej pa nagli prehod med zunan-
jim bliščem mestnega središča in 
revščino ob reki Douro. Doslej 
smo v vseh krajih v glavnem 
srečevale odrasle, manj pa otro-
ke, zato smo bile tukaj toliko 
bolj presenečene nad njihovih 
številom, živahnostjo in barvo 
kože. Podili so se okoli stare, 
častidjive katedrale po stopni-
cah gor in dol in preganjali šte-
vilne mačke, ki so iskale svoj 

življenjski prostor na obzidju. Še 
bolj kot to smo bile presenečene 
nad slabim stanjem hiš, ko smo 
se takoj za palačo škofije, ki se 
drži katedrale, spuščale proti 
reki. Ker se je spodaj ob reki 
pričelo mračiti, smo se odpravile 
proti razkošno osvetljenemu 
mestnemu središču, kjer je bilo 
kljub velikemu številu ljudi na 
ulicah veliko mirneje kot spodaj 
ob reki. 

B o m J e s u s d o M o n t e - o d s p o d a j j e v i d e t i k o t b e l e 
p l o š č e , p o l o ž e n e v hr ib 



PTUJ / V D O M U U P O K O J E N C E V DELUJEJO SKUPINE ZA S A M O P O M O Č 

Prisluhnemo sebi in drugim 
Večina ljudi se najbolj boji samote v starosti, izobčenja iz socialnega tkiva družbe, ker tako niso 
več deležni zaščite, skupne vere, hrepenenja in tudi iluzij. Samota je huda zato, ker premnogo lju-
di ne ve, kaj naj počne s seboj, sami sebi so zelo pusta in enolična družba, zato pa zelo dobro 
vedo, kaj lahko počnejo z drugimi. 
Zaradi tega nastajajo različne oblilie organiziranja sta-
rejših, v katerih si prizadevajo uresničiti svoje interese. 
Tudi v Domu upokojencev Ptuj že od lani delujejo skupi-
ne za samopomoč. Vodijo jih socialne delavke doma in iz 
ptujskega Centra za socialno delo. 

Vodja prve delujoče skupine 
Jožica Semnički, ki je v domu 
socialna delavka, je povedala: "Z 
uvajanjem teh skupin smo se 
tudi mi vključili v slovensko 
akcijo na področju izboljšanja 
medčloveških odnosov. Gre za 
vseslovenski projekt, ki ga vodi-
ta Združenje za socialno geron-
tologijo in gerontagogiko ter 
Inštitut Antona Trstenjaka. 
Skupine starih za samopomoč so 
zdravilo proti osamljenosti sta-
rih ljudi, zdravilo proti 
doživljanju nesmiselnosti na sta-
ra leta, zdravilo proti ločenosti 
generacij; tako je namreč njiho-
vo ustanovitev razložil tudi du-
hovni oče projekta dr. Jože Ra-
movš. 

V ptujskem domu deluje že 
šest takšnih skupin, ki jih zaen-
krat še vodijo socialne delavke. 
V vsaki skupini je od deset do 
petnajst članov ter je vanje tako 
že vključenih več kot 70 oskrbo-
vancev. Želimo, da bi se nam 
priključili tudi starejši, ki niso v 
domu in si želijo druženja. K 
delu pa bi radi pritegnili tudi 
mlade, ki bi vodili te skupine, in 
tako bi razpredli mrežo skupin, 
v kateri bo lahko našel prostor 
vsak starejši osamljeni človek. V 
takšnih skupinah pridejo tudi 
bolj do izraza posamezniki. 

Voditeljice si prizadevamo, da 
bi ustanovili še kakšno mešano 
skupino, v kateri bi bilo nekaj 
članov mladih in nekaj starejših. 
Upamo, da nam bo uspelo k delu 
pritegniti mlade, ki pogrešajo 
babico ali dedka in bi ga tako 
lahko našli^ v teh skupinah," 
pove Jožica Šemnički. 

SKUPINA JE 
NADOMESTNA 
DRUŽINA 

v Domu upokojencev Ptuj do-
muje več kot 400 starejših. Tudi 

med njimi se tkejo nova prija-
teljstva in poznanstva, nastale pa 

so tudi skupine samopomoči. 
Najdaljši status ima skupina 

Rožmarin, ki smo jo tudi mi 
obiskali. Dobivajo se vsako sre-
do, in če kdo manjka, ga hitro 
pogrešajo. Njena zasedba je zelo 
pestra po starosti, zanimivo pa je 
tudi to, da njeni člani prihajajo z 
različnih koncev Slovenije, pa 
tudi različnih poklicev so. Prav 
zaradi vsega tega je v skupini 
zelo zanimivo, saj imajo toliko 
različnih izkušenj. Veliko se po-
govarjajo o vsakodnevnih te-
mah, izmenjavajo svoja mnenja, 
opazili smo veliko solidarnost 
med člani, tisti, ki so še bolj pri 
močeh, pomagajo drugim. V 
skupini tudi veliko pojejo. Za 
dušo, pravijo ... 

Med člani skupine so tudi 

takšni, ki so šli v dom upokojen-
cev zaradi samote in so zdaj 
srečni. Nekateri so nam zaupali, 
da zdaj preživljajo najsrečnejše 
trenutke v svojem življenju. 
Mnogi pravijo, da so v domu po-
novno zaživeli. 

Skupina je nadomestna 

družina, v kateri se skupaj vese-
lijo, praznujejo ... Skupaj pa so 
tudi ob žalostnih trenutkih, ta-
krat, ko so potrebni pomoči. 

K prijetnemu vzdušju pa veli-
ko prispevajo zaposleni v domu, 
saj je neka stanovalka povedala, 
da se njihovo pozdravljanje sliši 
kot najlepša pesem. 

Razveseljivo je to, da se v 
domu upokojencev lepo počutijo 
in si med seboj pomagajo ter 
lajšajo tegobe bolezni, osamlje-
nosti ..., delijo pa si tudi veselje. 
In tega je v skupini Rožmarin 
veliko. 

Kljub temu da živijo v domu, 
so mi mnogi med njimi z vesel-
jem povedali, da se ne počutijo 
odrinjeni od vsakdanjega toka 
življenja, svojcev in družine. 

Mnoge med njimi obiskujejo ot-
roci, partnerji in svojci. In tako 
imajo dva doma. 

Dober glas o skupini Rožma-
rin se je hitro razširil tudi izven 
doma upokojencev, zato se jim je 
pridružilo tudi nekaj članov, ki 
ne stanujejo v domu. Med njimi 

je tudi upokojeni zdravstveni 
tehnik Marjan Štolfa, ki je sovo-
ditelj skupine. Pove nam, da je v 
skupino prišel zaradi hudih 
težav, ki jih je imel ob upokojit-
vi. Vse do upokojitve je namreč 
bil in delal z ljudmi. Vse to je po-
novno našel v skupini. Delo v 
skupini Rožmarin ga osrečuje in 
njegove stiske so izginile, ne 
počuti se več osamljenega. 

"Veliko starejših ljudi ima 
zdravstvene težave, ki potegnejo 
za seboj še veliko drugih težav. 
Mnogi med njimi so osamljeni, v 
materialnih stiskah ... In vse te 
bi rad povabil v takšne skupine, 
kot je naša," zaključi Marjan 
Štolfa. 

Ko prodremo pod lupino sta-
rejših ljudi, lahko izvemo marsi-

katero koristno stvar. Tudi 
mnogo izkušenj in modrosti. 
Skupina je zelo lepo zaživela in 
vsi zelo radi prihajajo. Vse to 
potrjuje, da človek ne živi samo 
od kruha, temveč da potrebuje 
mnogo več, potrebuje pripa-
dnost neki skupini, svoji dru-
žini, v tem primeru Rožmarinu. 

Mnogi dosežejo starost 
nepripravljeni na drugačne 
možnosti bivanja. V človeku se 
pojavlja nemir in občutek, da je 

treba še marskikaj storiti. Pri-
kažejo se dolgo zatajevani stra-
hovi, hrepenenja, vse neizžive-
to, nedoseženi cilji. Odzivi na 
to obdobje so različni. Za neka-
tere je lahko to nov začetek 
življenja, smo opazili, ko smo 
obiskali Rožmarin, saj so pre-
sekali s staro prakso in se 
ukvarjajo s stvarmi, ki so jih 
zmeraj mikale, pa zanje ni bilo 
časa. 

MaHla Slodniak 

Č l a n i s k u p i n e R o ž m a r i n m e d s r e č a n j e m . 

PTUJ / SLABOVIDNI G I M N A Z I J K I 
PODARILI ELEKTRONSKO LUPO 

Pot do znanja za 
Petro poslej lažja 
Predstavniki Rotary kluba Ptuj so prejšnjo sredo na pri-
ložnostni slovesnosti v ptujskem Šolskem centru slabovid-
ni dijakinji 1. a razreda gimnazije Petri Fijačko izročili 
elektronsko lupo, ki predstavlja novo obliko elektronske-
ga čitalca za čitanje teksta, pisanje in opazovanje 
različnih predmetov ter omogoča 50-kratno povečavo. 

Pobudo za nakup aparature, ki 
je stala 500 tisoč tolarjev, je dala 
gimnazija. Prvi prispevek je dal 
Rotary klub, ostanek pa je pris-
pevek dijakov in mestne občine 
Ptuj. Elektronski čitalec je razen 
kamere in monitorja v celoti 
domače proizvodnje - izdelova-
lec, podjetje TV-CCT Master iz 
Ljubljane, je zanj prejel zlato 
medaljo za inovacije na celjskem 
sejmu in nekaj zlatih plaket na 
drugih sejmih doma in v tujini. 
Za pomoč se je v imenu profe-
sorskega zbora in 700 dijakov 
ptujske gimnazije zahvalila 
ravnateljica gimnazije Meta 

Puklavec, predsednica dijaške 
skupnosti na gimnaziji Jana 
Skaza pa je govorila v imenu tis-
tih, ki so hoteli pomagati. Z iz-
branimi besedami se je za podar-
jeni pripomoček zahvalila tudi 
Petra Fijačko. 

Poslanstvo rotarijanstva in 
dosedanje delo ptujsko-
ormoških rotarijancev je 
predstavil predsednik Branko 
Vodušek in ob tej priložnosti na-
povedal ponovno srečanje ob 
zaključku šolanja Petre Fijačko 
v ptujski gimnaziji. 

MG 

Petri F i j ačko je d i rek tor p o d j e t j a T V - C C T M a s t e r iz 
L jub l jane D r a g o M l a d e n o v i č p reds tav i l d e l o z novo 
a p a r a t u r o . Foto: M . O z m e c 

Hrana 
2. APRIL -
MEDNARODNI 
DAN KNJIG ZA 
OTROKE 

Praznik otroških knjig je usto-
ličila Mednarodna zveza za mla-
dinsko književnost (IBBY) in ga 
praznujemo na dan rojstva Han-
sa Christiana Andersena. Tudi 
slovenski ljubitelji knjig leta 1967 
so se priključili praznovanju, to-
rej je letošnji dan knjig za otroke 
jubilejni - trideseti. 2. aprila ves 
svet obrede poslanica, ki jo obli-
kujeta pisatelj ali pesnik in 
ilustrator iz ene od držav, članic 
IBBY. Letošnje sporočilo sta 
imela čast poslati po svetu priz-
nana slovenska avtorja Boris A. 
Novak in Matjaž Schmidt. Moto 
poslanice je: OTROŠTVO JE 
POEZIJA ŽIVLJENJA. POEZIJA 
JE OTROŠTVO SVETA. 

Ta poetična misel, razpredena 
skozi daljšo pesem, oplemenite-
na z ilustracijo, je bila poslana 
na vse kontinente v devetdeset 
držav. Mi pa se pridružujemo 
praznovanju s prvo uganko iz 
mednarodnega knjižnega kviza, 

ki vas bo naslednjih trinajst knji-
garnic seznanjal s knjigami, ki 
so tako ali drugače povezane z 
zdravo prehrano. Vaša naloga 
bo natančno branje in iskanje 
gesla, ki ga boste vpisali v pose-
bej označeno knjižno okno. 
Čitljivo izpolnjeno okence boste 
izrezali in nemudoma poslali v 
KNJIŽNICO IVANA POTRČA, Mi-
noritski trg 1, Ptuj, z oznako 
"KVIZ" na ovojnici. Knjižnica vam 
je v sodelovanju s sponzorji 
pripravila zanimive KNJIŽNE 
NAGRADE. 

PRVA UGANKA IN 
PREBAVILA 

Mnoge so težave in bolezni, ki 
jih naši predniki niso poznali. 
Razlog zanje ni tako zapleten, 
kot se zdi na prvi pogled: nepra-
vilna in mnogokrat preobilna 
hrana ter pomanjkanje gibanja 
sta najpogostejša povzročitelja 
bolezni sodobnega človeka. 
Odrasli se vse premalo zaveda-
mo, da se prehranjevalne nava-
de in razvade začnejo oblikovati 
pri majhnih otrocih. Prav zato je 
pomembno zgodnje navajanje 
na redno in pravilno prehrano v 
družini, vrtcu in šoli. 

Precej je poučnih in leposlov-

nih otroških knjig, ki se dotikajo 
problemov zdravega življenja. 
Ker je letošnji kviz posvečen hra-
ni, zanjo pa so v našem telesu v 
največji meri zadolžena prebavi-
la, vam današnja knjigarnica 
predstavlja otroške knjige o 
zgradbi človeškega telesa. Vi pa 
med zapisanim najdite geslo 
prve uganke. 

Zdravi zobje so začetek in 
odraz zdrave prehrane ter zahte-
vajo redno in natančno nego. 
Zelo malo je otrok, ki jim je ščet-
kanje in spiranje zob prijetno op-
ravilo. Zelo malo je otrok (tudi 
odrasli niso izjeme), ki bi se za-
vedali, kako škodljivo je čezmer-

no uživanje sladkarij. A kako pri-
jetno se čokolada topi v ustih! In 
kako mamljive so različne 
drobnarije, oblite s čokolado! In 
koliko pisanih ovojčkov vabi s 
polic v trgovinah! Če se nam je 
uspelo prebiti brez sladkarij v 
nakupovalni košarici do blaga-
jne, tu vedno čakajo lizike, 
žvečilke in druge sladke malen-

kosti. NOVICE Z ALEJE 
MLEČNIH ZOBKOV je naslov 
knjige za najmlajše, ki vam bo 
pomagala prepričati otroka, da 
je pravilna in vestna nega zob 
sila pomembna življenjska zade-
va. Ob tej knjigi bodo vaši 
malčki lažje dojeli vaš odpor do 

nakupovanja sladkarij. Slikanico 
z velikimi ilustracijami, kratkim 
besedilom in velikimi tiskanimi 
črkami je napisala in narisala 
Anna Russelmann. Avtorica pra-
vi, da knjigo namenja vsem tis-
tim otrokom, ki ne vedo prav na-
tančno, zakaj bi si pravzaprav 
vsak dan čistili zobe, in vsem tis-
tim odraslim, ki se pri čiščenju 
:ob dolgočasijo, ker so že poza-
Dili, kaj vse se dogaja v njihovih 
jstih. 

Ista avtorica se je uspešno loti-
a knjige o prebavilih za 
najmlajše. Njena slikanica NOVI-
ZE Z VLAKA TREBUŠNIKA nas 
seznani z deklico Julijo, ki je pre-
ena, da bi temeljito prežvečila 
irano, kar njenim prebavilom 
Dovzroča preglavice. Ob Julijini 
zgodbici se bodo malčki sezna-
nili s potovanjem hrane v telesu. 
Zabavni, a poučni knjigi bosta 

/zpodbudili otroško rado-
/ednost, zato bodo z veseljem 
segli po prvi mali anatomiji. To 
najdete v poučni slikanici MOJE 
TELO ZUNAJ IN ZNOTRAJ, ki jo 
je lansko leto izdala Tehniška 
založba Slovenije. Večji rado-
vedneži in učenci tja do šestega 
razreda pa se lahko poučijo o 
ustroju človeškega telesa v šte-
vilnih knjigah iz mladinskega od-

delka Knjižnice Ivana Potrča (Sli-
kanica o človeku. Človeško telo, 
Naše telo. Slikovni slovar 
človeškega telesa. Bolan!...). 

Med najnovejšimi knjigami na 
to temo je knjiga iz zbirke Zakaj 
neki. Zbirko izdaja Pomurska 
založba in so doslej izšle nas-
lednje knjige: Zakaj neki zvezde 
mežikajo. Zakaj neki imamo zas-
tave, Zakaj neki so predori ok-
rogli, Zakaj neki imajo piščali 
luknjice. Zakaj neki so imeli gra-
dovi obrambne jarke. Če boste 
posvetili nekaj pozornosti še 
knjigi ZAKAJ NEKI Ml KRULI V 
ŽELODCU, boste z lahkoto vpi-
sali odgovor v knjižno okence! 

Vprašanje: Kadar je želodec 
nekaj ur prazen, se napolni z 
zraku podobno snovjo, ki ji pra-
vimo plin. Včasih začne želodec 
plin gnesti in mešati, kakor dela 
s hrano. Ob tem nastanejo zvo-
ki, ki jim pravimo ... (Odgovor 
vpiši v glasovnico!) 

VABILO 
v četrtek, 3. marca, vas vabimo 

ob 17. uri v pravljično sobo mla-
dinskega oddelka Knjižnice Iva-
na Potrča (Prešernova 35) na 
pravljično uro z naslovom Mali, 
veliki in velikan. 

Llllana Kletneneli 
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Dominikanski 
samostan 

Na oltarni sliki iz minoritske 
cerkve, ki je znana le s foto-
grafije, je upodobljena veduta 
Ptuja. Zanimiva je upodobitev 
dominikanskega samostana, 
kjer še zmeraj stoji nadstrop-
na zakristija, ki se je prislanja-
la ob južno stranico dolgega 
kora, prav tako še zmeraj stoji 
južni del petosminskega kor-
nega zaključka. Tukaj se zas-
tavlja vprašanje dokumentar-
ne verodostojnosti te upodo-
bitve, kajti po samostanski 
kroniki naj bi bil ob barokizaci-

ji dominikanske 
cerkve leta 1692 
podrt stari dolgi 
kor, prezbiterij pa 
premeščen na za-
hodno stran cer-
kve. Možno pa je 
tudi, da se je nez-
nani slikar poslužil 
kakšne starejše 
upodobitve Ptuja 
kot predloge za 
svojo upodobitev. 

1717 # Okrog 
tega leta je v kon-
ventu samo 

dvanajst redovnikov. 
1717-1721 # P r i o r j e Domi-

nik VVielland, ki je čez tri leta 
znovič potrjen, vendar odide 
za priorja na Dunaj, nakar se 
vrne v svoj konvent v Gradec, 
kjer umre. 

1721 - 1727 # Prior je 
Avguštin Guettmann. O njem 
pravi kronist, da je svojo 
službo nastopil v zelo težav-
nih razmerah, ker je bil kon-
vent zakopan v dolgove. S 
skrbnim gospodarstvom in 
varčevanjem mu uspe znatno 

izboljšati gmotno stanje sa-
mostana. 

1725 • Jurij Ferdinand Le-
derberg, mestni župnik v Mu-
ravu, napravi ustanovo za mu-
ravsko mestno cerkev in do-
minikansko na Ptuju. Konvent 
se z muravskim meščanstvom 
dogovori, da prevzame župni-
kov vinograd v Halozah in se 
obveže v svoji cerkvi opraviti 
tedensko sv. mašo, ki je bila 
določena za muravsko cer-
kev. 

1727 # Prior Avguštin 
Guettmann se povrne v svoj 
konvent v Vaczu na Ogrskem. 

1727 - 1729 # Prior je Ho-
norij VVeissenkircher, ki se 
pred potekom svoje službe 
odpove prioratu. 

1729 # Prior je Ambrozij 
Štefanec (Stephanigg), ki nas-
lednje leto postane prior v 
Kremsu. 

1730 -1733 • Prior je Jožef 
Gruendler. Prve dni avgusta 
so meščani zopet ogledovali 
mejo. V samostanu so ravno 
takrat popravljali sode, od zu-
nanjega pokopališča do 

mestnega zidu so potegnili 
bruno in za bruno se je posta-
vil cel konvent. Meščani so 
hoteli čez bruno, a so jim po-
jasnili, kako je bilo leta 1715: v 
obzidni stolp je šel tedaj le 
sodnik z dvema spremljeval-
cema, meščani pa so se mir-
no razšli, a so se drugi dan 
pritožili, da leta 1715 ni bilo 
tako in da sploh ogledovanje 
ni potekalo leta 1715, ampak 
leta 1713. Dognali so, da so 
leta 1713 bile določene meje, 
a obhod je zaradi kuge pote-
kal šele leta 1715. Pred tem so 
imeli meščani do stolpa od 
zunaj lesen dohod, kot so ta-
krat še kazali v zid zabiti os-
tanki lesa. Prior Gruendler je 
za cerkev oskrbel novo opra-
vo. 

1730 # Dne 9. decembra 
sporoči Jan Seifrid Jožef von 
Neuhaus konventu dvesto šti-
rideset goldinarjev, da zanj, 
njegovo ženo Marijo Barbaro, 
roj. Schofman, in sina Janeza 
Jakoba ob obletnici opravi to-
liko sv. maš, kolikor je duhov-
nikov v samostanu. 

1733 # Prior Jožef 
Gruendler potuje v Rim, od 
koder se vrne bolan in ni več 
prav ozdravel. 

1733 - 1 7 3 4 # Prior je Hen-
rik Schmid iz Tirolske, ki pa 
kmalu zboli za vodeniko in 
odide na zdravljenje v Gra-
dec; tam se odpove prioratu 

in kmalu umre. 
1734 # Prior je Hiacint 

Juechier iz konventa v Krem-
su, ki je bil generalni pridigar v 
Gradcu, a se že čez leto dni 
odpove prioratu. 

1735 # Okrog tega leta 
izposluje ptujski prior v Rimu 
ustanovitev rožnovenske bra-
tovščine v Središču. V drugo 
postane prior Avguštin 
Guettmann, dotlej prior v So-
botišču na Ogrskem. Čez štiri 
leta se spet vrne v Vacz. 
Oskrbi mašno opravo modre 
in rdeče barve. 

1738 -1744 # Prior je Jožef 
Gruendler. Za cerkev oskrbi 
trojno mašno opravo modre, 
bele in rdeče barve s srebrni-
mi všitki, ki se je uporabljala 
ob največjih slovestnostih. V 
mestnem obzidju postavi nov 
mejnik. 

1738 # Iz kamna zidani 
stolp se je hotel podreti. Prior 
Jožef Gruendler ga da popra-
viti in prekriti ter obnoviti jabol-
ko in križ. 

1741 # Odpravljena je bila 
dominikanska žebljarna, ki naj 
bi stala v gornjem uradu v Ha-
lozah blizu minoritske žebljar-
ne. Zaradi rožnovenske 
procesije in oznanila s 
prižnice pride v času župnika 
Andreja Doringerja do dife-
renc z dominikanci, a so bile 
poravnane ob posredovanju 
salzburškega komisarja, du-

hovnika N. Rechiinga. O tem 
je bil napravljen pisni reverz 
dne 5. aprila, kjer so podpisa-
ni prior Jožef Gruendler, 
subprior Janez Grose, senior 
Hiacint Wise, Dominik Keme-
ter in Antonius Jandes. Dne 1. 
septembra sporoči Cecilija 
Kittendorf dominikancem sto 
goldinarjev glavnice za deset 
sv. maš na leto. 

1743 # Dne 4. julija opomni 
sekovski škof ptujski konvent, 
naj natančneje izpolnjujejo 
naredbo papeža Benedikta 
XIV. glede klavzure. 

1744 -1750 # Prior je Peter 
Mohaubt iz dunajskega kon-
venta, poprej prior v Sobo-
tišču. 

1744 # Dne 20. septembra 
pogori v mestu devetinse-
demdeset hiš. Dominikanski 
in minoritski samostan osta-
neta nedotaknjena. Pravda z 
graškimi minoriti, ki so si lastili 
pravico nadzorstva nad cer-
kvijo Sv. Trojice v Halozah. 
Graški minoriti zaradi raz-
sodbe dunajske nunciature 
pravdo izgubijo, ker je ta cer-
kev stala na dominikanskem 
ozemlju in pod njihovim pat-
ronstvom. 

1747 9 Peter Mohaubt vno-
vič potrjen za priorja. 

1748 # Dominikanci dovoli-
jo ustanovitev rožnovenske 
bratovščine pri frančiškanih v 
Ivaniču na Hrvaškem. 

12. N e z n a n i s l ikar : S v . F lor i jan 
g a s i m e s t o , po 1744; p rekop i rano iz 
M . C I G L E N E Č K I 1 9 8 9 , kat. št. 7 

ORMOŽ / ZOBOZDRAVSTVO 

Preventivna skrb že daje prve rezultate 
Tudi na področju zobozdravstva smo v minulem letu v 
ormoški občini precej pridobili. Zobozdravstveni delavci 
imajo boljše pogoje za delo, uporabniki dobijo boljše in 
več uslug, v bodoče pa bodo, po besedah predstojnika zo-
bozdravstvene službe Branka Kukca, razmišljali tudi o 
skrajšanju čakalne dobe in natančnejšem sistemu 
naročanja pacientov. 

* Kako je 
organizirano 
ormoško 
zobozdravstvo? 

- Imamo dva oddelka, in sicer 
otroško in mladinsko zo-
bozdravstvo ter zobozdravstvo 
za odrasle. Pri skrbi za zdravje 
otrok imamo zaposleno še sestro 
za preventivno zobozdravstveno 

Preds to jn ik z o b o z d r a v -
s t v e n e s l u ž b e B r a n k o 
K u k e c 

vzgojo, ki dela z otroki po vrtcih 
in šolah, svetuje pa tudi nosečni-
cam. Bili smo eni med prvimi v 
Sloveniji, ki smo uvedli tovrstno 
preventivo, in sedaj že lahko vi-
dimo rezultate. Nekoč smo nam-
reč območje občine Ormož 
pokrivali s tremi zobozdravniki 
za otroke, sedaj pa sta dovolj 
dva. Seveda imamo tudi specia-
lista ortodonta, primarij Kor-
parjevo, ki prihaja iz Maribora 
in je s svojo predanostjo delu og-
romno storila za naše male pa-
ciente. Dela ima zelo veliko, saj 

k nam prihajajo tudi pacienti iz 
drugih občin. Ortodontija je zelo 
deficitarna, za ilustracijo naj po-
vem, da ima celotno Pomurje le 
enega ortodonta, to pa seveda 
pomeni izjemno dolgo čakalno 
dobo. Ker je dela za ortodonta 
vedno več, bomo v prihodnosti 
morali razmisliti tudi o speciali-
zaciji enega izmed zobozdravni-
kov iz matične hiše. Pri orto-
dontskem delu je pač tako, da je 
določeno stvar mogoče koregira-
ti le v določenem strostnem 
obdobju, in ko vlak odpelje, je 
prepozno. S provočasnimi pose-
gi pa se lahko dosegajo izjemno 
dobri rezultati. 

* Pestijo tudi vas, 
tako kot splošno 
zdravstvo, 
kadrovske težave? 

- Ne. V zobozdravstveni službi 
je zaposlenih osem ekip - pet za 
odrasle, dve za otroke in orto-
dont. Po programu mreže, ki 
opredeljuje število zaposlenih v 
naših ambulantah, imamo do-
volj ljudi. Kadrovske težave smo 
rešili že pred časom, ko smo ob 
pomanjkanju domačih zo-
bozdravstvenih delavcev ponu-
dili delovna mesta zobozdravni-
kom iz drugih republik bivše 
skupne države. Večina se jih je v 
Ormožu za stalno naselila, neka-
teri pa imajo še vedno le delovne 
vize. Pred časom pa je bila - po 
dobrih 15 letih - podana tudi 
edina prošnja za zaposlitev, ki jo 
je na nas naslovila ena izmed 
domačih zobozdravnic. Poleg 
ambulant v Ormožu imamo še 
stalno zobno ambulanto v Sre-
dišču ob Dravi in pred novim le-
tom smo ponovno uvedli tudi 
ambulanto pri Sv. Tomažu. Ta 

obratuje poskusno, ker pa je v 
krajevni skupnosti Sv. Tomaž 
veliko pacientov, bomo obseg 
dela po potrebi širili. Sedaj je 
ambulanta ob ponedeljkih odpr-
ta za otroke in mladino, ob 
četrtkih in petkih pa za odrasle. 
Včasih smo imeli ambulanto 
tudi v Ivanjkovcih. Ambulanta 
je tam še vedno, vendar v tako 
bednem stanju, da je sami ne 
bomo mogli obnoviti, čeprav je s 
strani krajevne skupnosti Ivan-
jkovci in tudi z naše strani inte-
res, da zobozdravstveno ambu-
lanto ponovno odpremo. 

* V lanskem letu 
ste uspeli 
realizirati 
precejšnje 
investicije. 

- Da. Obnovili smo štiri zo-
bozdravstvene ambulante in jih 
na novo opremili z najso-
dobnejšimi aparaturami - ambu-
lante v Središču ob Dravi, pri Sv. 
Tomažu in dve v Ormožu. 
Takšni posegi so finančno zelo 
zahtevni. V Središču in pri Sv. 
Tomažu smo ordinacije dodatno 
opremili še z rentgeni za zobe, 
kar je nedvomno velika pridobi-
tev za paciente, ki so prej morali 
na slikanje zobovja prihajati v 
Ormož. Uredili smo tudi notran-
jost matične stavbe v Ormožu. 
Da nam je to uspelo, gre zahvala 
tudi občini Ormož in direktorici 
zdravstvenega doma dr. Vesni 
Mele, ki so imeli dovolj posluha 
za naše potrebe. 

Zakaj so čakalne 
dobe pri 
zobozdravnikih 
tako dolge? 

- Pri nas so čakalne dobe znat-
no krajše kot drugje po Sloveni-
ji. Pa niso posledica našega 
počasnega dela, ampak posledica 
pogodb, ki so sklenjene z zavo-
dom za zavarovanje; z njimi smo 
pri svojem delu omejeni. Letno 
smemo opraviti določeno število 

storitev, in ko prekoračimo do-
govorjeno kovoto, delamo v svo-
jo škodo, saj zavarovalnica 
stroškov materiala in dela ne 
krije. Še vedno je veliko več dela, 
kot ga je blagajna zavarovalnic 
pripravljena pokriti. Tudi zato 
stomatologi ne delajo nadur, ker 
ni od kod vzeti denarja za njiho-
vo plačilo. Se posebej kritične so 
razmere pri protetiki, kjer so 
stroški največji. 

* Gotovo tudi letos 
razmišljate o 
kakšnih novih 
pridobitvah? 

- Lani smo blagajno pošteno 
izpraznili, tako da kakšni veliki 
načrti ne bi bili preveč realni. V 

Ormožu bi morali obnoviti še 
dve ambulanti, katerih oprema 
je stara že čez 15 leti in stroški 
servisiranja so vedno višji. Lepo 
bi bilo, če bi letos lahko obnovili 
vsej eno. Potrebovali bi tudi 
službeni avtomobil za sestro, ki 
opravlje preventivno službo in je 
ves dan na terenu. Med željami 
pa je tudi aparatura za pano-
ramske posnetke celotnega zo-
bovja. Gre za zelo drago aparatu-
ro, ki pa naenkrat slika celotno 
zobovje, tako da pacientov ni 
potrebno večkrat izpostavljati 
sevanju. Našim uporabnikom bi 
radi nudili vsaj del standarda, ki 
ga majo v drugih krajih. Radi bi 
tudi skrajšali čakalne dobe in 
bolje uredili sistem naročanja. 

* Najbrž se tudi 
zobozdravstvo 
privatništvu ne bo 
moglo izogniti? 

- Gotovo ne. Razmišljamo, da 
bi, ko bo čas zrel za to, morda us-
tanovili privatniško zadrugo. V 
svetu se je izkazalo, da individu-
alno privatništvo v zo-
bozdravstvu ni racionalno, ker 
gre za timsko delo, in kjer je 
združenih več zobozdravnikov, 
je izpad enega ali dveh lažje na-
domestiti. Tudi občina je v svo-
jem razpisu dala prednost zad-
ružnemu privatništvu. Postopo-
ma bo do tega gotovo prišlo 

vir. 

SVETOVNI DAN ZDRAVJA / NALEZUIVE BOLEZNI OGROŽAJO 

Vei kot trideset novih^ 
xelo nmlezlpvih bolezni 
Danes se bolj kot kdajkoli doslej zaveda-
mo, da bitka proti nalezljivim boleznim 
še ni dobljena, čeprav so izkoreninjene 
koze, kmalu pa bo iztrebljenih šest na-
daljnjih bolezni. 

Kot navaja generalni direktor Svetovne 
zdravstvene organizacije, se je z optimizmom po-
javil napačen občutek varnosti, ki je omogočil, 
da so se mnoge bolezni razširile z zastrašujočo 
naglico. Glavni bolezni - malarija in tuberkoloza 
- se vračata v mnoge dele sveta. Javnozdravstve-
na grožnja so po mnogih letih upadanja tudi 
kuga, davica, denga, meningokokni meningitis, 
kolera, rumena mrzlica. Ob teh pa se pojavljajo 
nove bolezni. V zadnjih dvajsetih letih je bilo od-
kritih več kot 30 novih, zelo nalezljivih bolezni 
(ebola, HlV/aids in hepatitis C). Za mnoge od 
novih bolezni ni niti zdravila niti cepiva. 

Druga pomembna grožnja človekovemu zdra-
vju je odpornost bakterij proti antibiotikom. 
Zdravila, ki so se včeraj uporabljala v boju proti 
mnogim nalezljivim boleznim, postajajo vse 
manj koristna, ker se odpornost proti njim širi. 
Ker je zdravljenje nalezljivih bolezni manj učin-
kovito, potrebuje bolnišnično zdravljenje vedno 
več ljudi, bolezni trajajo dlje, povečujejo se 

stroški zdravljenja. Sunkovito naraščata tudi od-
sotnost z dela in iz šol. 

Za porast nalezljivih bolezni je več razlogov. 
Naglo se povečujejo mednarodna letalska potovan-
ja, gostota prebivalstva v nekaterih območjih je ve-
lika, ljudje uživajo neustrezno pimo vodo, tudi sa-
nitarna neurejenost je pogosta, prav tako se 
povečuje nevarnost bolezni, povezanih s hrano. Na 
drugi strani pa se tako v bogatih kot revnih državah 
zmanjšujejo sredstva za zdravstvo, ker se denar daje 
za druge namene. Zato imajo nove bolezni dovolj 
časa in prostora, da se razvijajo. 

Letošnji 7. april, svetovni dan zdravja, je 
spodbudil raziskave in razvoj boljših tehnik za 
nadzor nad boleznimi ter za razvoj novih anti-
biotikov, ki bodo nadomestili tiste, ki ne učinku-
jejo več. Nalezljive bolezni so skupna grožnja ce-
lemu človeštvu, ne upoštevajo meja, zato je boj 
skupen. 

Na temo iz gesla Svetovne zdravstvene organi-
zacije "Nalezljive bolezni ogrožajo človeštvo - stalna 
pripravljenost - naglo ukrepanje" bo sredi aprila v 
Ptuju strokovni seminar; pripravlja ga Društvo 
medicinskih sester in zdravstvenih tehnikov 
Ptuj - Ormož, ki ga vodi Verica Turk. 

MG 



PACINJE / POGOVARJALI S M O SE Z INVALIDKO TATJANO 

Tatjana upa^ da bo 
ponovno hodila 
z 19-Ietno dijakinjo Tatjano Majcen iz Pacinja 27/a se je 
življenje kruto poigralo. Pri petnajstih (bil je zadnji šolski 
dan, ko naj bi zaplesala na valeti) je na Kicarju padla s 
češnje, ker se ji je utrgala veja, in si je hudo poškodovala 
hrbtenico. V trenutku se ji je življenje popolnoma zasukalo, 
od takrat dalje je na invalidskem vozičku. 

S padcem so se razblinile san-
je o drugačni bodočnosti, o tek-
movanjih - bila je nadarjena at-
letinja, predvsem jo je mikal tek 
na sto metrov - in o drugem, o 
čemer sanjajo mladostniki. Na 
tekmovanja je pričela hoditi že v 
tretjem razredu osnovne šole. 
Na to jo spominjajo pokali in 
medalje s tekmovanj v Ptuju, 
Mariboru, Ljubljani. Tekala je v 
šoli, doma, kjerkoli se je dalo. 
Pri tem jo je zelo spodbujal tudi 
učitelj telesne vzgoje na OŠ 
Dornava Uroš Langerholc. 

"Prvi trenutek po padcu sem 
pomislila, da sanjam. Pa niso 
bile sanje, bila je kruta res-

ničnost, na kar je opozarjal tudi 
jok prijateljic. Grozno je, ko ti 
rečejo, da je vprašanje, ali boš še 
kdaj hodil ali ne. To je šok," se 
nesrečnih trenutkov spominja 
Tatjana Majcen. 

Prvi dnevi in meseci po nes-
reči so bili izredno težki zanjo 
in za družino. "Ko se ti nekaj ta-
kega zgodi, postaneš grob in na-
ravnost grozen do okolja. V času 
rehabilitacije v zavodu Soča v 
Ljubljani pa sem se pričela 
počasi vživljati v to, kar sem, 
ker sem bila v družbi sebi ena-
kih. Življenje je znova postalo 
lepše, počasi sem uvidela, da 
četudi si na vozičku, si lahko 
narediš življenje lepše." 

Letos se bodo za Tatjano 
končalo šolanje v srednji šoli. V 
zavodu za usposabljanje invalid-
ne mladine v Kamniku obiskuje 
zadnji letnik šole za upravno 
tehnico. Opravljala bo zaključni 
izpit in upa, da jo bodo sprejeli 
na ekonomsko-poslovno fakul-
teto v Mariboru. Tja si želi tudi 
ena od njenih sošolk. Najboljše 
zanjo bi bilo, če bi se v Maribor 
sama vozila. Poleti želi opraviti 
vozniški izpit, rada pa bi tudi 
delala, da bi si kaj zaslužila. 
Želja po lastnem avtomobilu os-
taja zgolj želja, ker potrebnega 
denarja za nakup v družini ni-
majo. Ob Tatjani imajo Majcno-
vi še dva fanta: Darko obiskuje 
osnovno šolo, Dušan šolo za 
avtomehanika. 

Pet let po nesreči je znova na 
prelomnici, ker ne ve, kako se 
bo stvar obrnila. Kot kaže, ji je 
družba obrnila hrbet, saj štipen-
dije zanjo noče in noče biti, čep-
rav jo imajo nekateri drugi, in 
to kljub temu da imajo pre-
možne starše. 

Razveseljivo pa je, da Tanja 
pet let po nesreči znova upa, da 
bo hodila. Tega upanja, poudar-
ja, ne bo izgubila. Stanje se ji iz-
boljšuje, s pomočjo simulacije 

(elektrod) že lahko naredi sto 
metrov. V začetku ni čutila nog, 
danes odkriva vedno nova mes-
ta, ki jih prej ni čutila, pojavlja-
jo se mravljinci in krči. To pa, 
kot ji pravijo, so znaki, da se ji 
stanje zanesljivo izboljšuje. 

Čeprav je na vozičku, se ji nič 
ne zdi težko. Ob pomoči lahko 
dela vse, kar delajo zdravi. Lah-
ko gre v disko, v kino, lahko 
kuha. Edina težava so stopnice. 
"Hišo bi morali prilagoditi, da 
bi se lahko z vozičkom sama 
pripeljala vanjo in tudi odpelja-
la, pa ni denarja. Brat in mama, 
ki me dvigujeta, imata že močno 
načeto hrbtenico. Najboljša 

rešitev bi bila hiša, ki bi bila 
zgrajena po merilih za invalida, 
ker kot pravijo, bi vgradnja dvi-
gala v sedanjo hišo bila predra-
ga. Parcelo že imajo, ni pa 
potrebnega denarja za gradnjo." 

Tatjano vsak petek pripelje 
domov zavodov kombi, ponjo se 
vrača v nedeljo popoldan. Ko je 
doma, gre na sprehod, če je le 
mogoče, igra košarko. Pred hišo 
je koš, ki ga pridno polni. Rada 
tudi bere, v Tedniku išče zani-
mivosti, revija Bravo pa je po 
njenem okusu najboljša revija za 
mlade. Take pri nas ni. Včasih 
gre tudi na sprehod. Ima prija-
teljico - sosedo, s katero skupaj 
preživita precej časa. Hudo pa 
je, ker ni več prijateljev in prija-
teljic iz osnovne šole. Ko je bila 
še zdrava, so radi prihajali k 
njej, danes ni nobenega. Včasih 
si želi, da bi šla na kopanje. Pa 
raje ostane doma, ker se noro 
počuti zaradi ljudi, ki še vedno 

nimajo pravega odnosa do mva-
lidov in ker ne vedo, da se to, 
kar se je zgodilo njej, lahko zgo-
di tudi njim. 

"Čisto drugače kot v Sloveniji 
(tu moram včasih pol ure čakati 
pred pošto ali drugje, da se kdo 
najde in mi pomaga), je v Italiji, 
kjer smo bili na maturantskem 
izletu. Tam me nihče ni gledal 
pomilovalno, vsak je želel po-
magati, zanimalo jih je, kaj se 
mi je zgodilo, da sem na 
vozičku. Ob vstopu v disko so se 
dobesedno drenjali, kdo mi bo 
pomagal premagati stopnice. Se 
si želim tja. S sošolci in sošolka-
mi smo se dogovorili, da bomo 
izlet v Italijo ponovilli po op-
ravljenem zaključnem izpitu." 

Zelje Tatjane Majcen niso ve-
like. "V bistvu si ne delam nobe-
nih velikih načrtov. Če jih je 
preveč, se gotovo ne uresničijo. 
Upam, da mi bo uspel vpis na 
fakulteto in da bom študij 
uspešno končala. Želim pa, da 
se mi uresničijo tudi dru-
ge,želje. Rada bi ponovno hodila 
... Želim pa si tudi ptička, ki mi 
bo krajšal včasih samotne tre-
nutke," je končala pogovor Tat-
jana Majcen. 

S Tatjano sva se pogovarjali 
na sivo in deževno soboto. Mor-
da pa bo že ob najinem nas-
lednjem pogovoru sijalo sonce, 
pa na samo zunaj, ko bo Tatjana 
lahko rekla, da se ji je uresničila 
ena od njenih srčnih želja, ki pa 
ne vodijo nikamor drugam kot v 
neodvisnost, ko ne bo tako od-
visna od drugih. Bo kdo za 
začetek Tatjani pomagal s šti-
pendijo? 

Mafda Goznik 

T a t j a n a M a j c e n 

Bo k o š - ne b o k o š ? 
Foto: Kosi 

STRMEC PRI POLENSAKU / KAKO IZ NERAZVITOSTI 

Kjer je voda cfra-
gocene / sa od zlata 

Vasica Strmec pri Polenšaku 
se razteza po dveh hribovitih 
pobočjih Slovenskih goric. Le 
tri kilometre je oddaljena od 
Dornave in devet kilometrov 
od Ptuja. V okolici je več 
manjših vinogradov in 
počitniških hiš. V kraju živi 
okrog 60 prebivalcev, spada pa 
v občino Dornava - vaški od-
bor Žamenci. 
Verjetno le malokdo med nami 
verjame, da morajo prebivalci v 
naši neposredni bližini razmišljati 
o vsaki kapljici pitne vode in da jo 
v hišo dobivajo po zelo težki poti. 
Tudi to je neobičajno za sodobno 
življenje, da močan dež ali 
sneženje lahko zaradi nepre-
voznosti cest za nekaj ur ali dni 
odrežeta ljudi od sveta. Prav tako 
ne mislimo na to, da se morajo ne-
kateri naši sodelavci, sošolci ali 
tisti, ki čakajo v zdravniških am-
bulantah ali kje drugje, odpraviti 
od doma zelo zgodaj in prepešačiti 
kar nekaj kilometrov do avtobusa 
ali vlaka. 
Prebivalci območja vaškega odbo-
ra Žamenci, v katerega spadajo 
vasi Slomi, Brezovci, Strejaci 
Žamenci in Strmec pri Polenšaku, 
imajo že dolga leta velike proble-
me predvsem s pitno vodo in pre-
voznostjo cest. 
Predsednik vaškega odbora Janko 
Vičar pravi, da se stvari na 
področju komunalne infrastruktu-
re v zadnjem času le premikajo na 
bolje. Prebivalci so že v vseh petih 
vaseh podpisali pogodbe za sofi-
nanciranje gradnje vodovodnega 
omrežja. To je zanje velika fi-

nančna obremenitev, saj morajo 
prispevati dvesto tisoč tolarjev. 
Čeprav ti kraji sodijo med demo-
grafsko ogrožena območja, jim 
država ves čas mačehovsko odmer-
ja sredstva. 
Svetniki občine Dornava se zave-
dajo problemov, ki jih imajo prebi-
valci teh krajev, in so kljub nizke-
mu občinskemu proračunu name-
nili iz njega okrog 8 milijonov to-
larjev ter vodni prispevek v višini 
30 tolarjev, ki ga plačujejo pora-
bniki vode v celotni občini. Pa vsa 
ta sredstva še zdaleč ne bodo do-
volj, saj znaša investicija za pri-
marne vode okrog 40 milijonov to-
larjev, približno tak znesek pa 
bodo morali še plačati za sekun-
darne vode. Delo bodo kmalu 
začeli, saj bodo v teh dneh izbirali 
izvajalce del. 
Razveseljivo pa je, da v Strmcu pri 
Polenšaku kljub vsem težavam os-
tajajo tudi mladi ljudje. Devet-
najstletna Nevenka Visenjak, ki 
je po osnovni šoli ostala doma na 
kmetiji in se preživlja s 
sadjarstvom in vinogradništvom, 
pove, da je dohodek skromen in se 
mora odreči marsikateri stvari, da 
bodo izboljšali preskrbo s pitno 
vodo. Pozimi so razmere še težje in 
kar nekajkrat se je pripetilo, da so 
bili več dni odrezani od sveta. 
Tako jim tudi Komunalno 
podjetje iz Ptuja, ki jih oskrbuje s 
pitno vodo, ni moglo dostavili te 
življenjsko pomembne tekočine. 
Narava jih je res obdarila z mnogi-
mi naravnimi lepotami, toda prav 
zaradi nje so prikrajšani za mnogo 
drugih stvari. Do njih in po njiho-
vem kraju pelje makadamska ces-
ta, težko pot imajo zlasti šolarji, ko 
morajo po snegu prepešačiti kar 
nekaj kilometrov do avtobusa v 
Žamencih. 
Marica Krajnčič med drugim pra-
vi, da do njih v zimskih mesecih 
ne more zdravnik, težko pa se je 
oskrbeti z vodo, saj morajo gospo-
dinje največkrat po njo vedrih več 
kilometrov v dolino. Vodo zelo ra-
cionalno rabijo, za pranje in živino 
pa največkrat zbirajo deževnico. Še 
težje pa je zaradi tega, ker je v 
Strmcu pri Polenšaku izredno 
malo vodnih virov, ko pa naletijo 
nanje, morajo kopati zelo globoko. 
Nekaj vodnjakov je po kratkem 
času presahnilo. Voda pa se po-

javlja na tistih mestih, kjer bi si 
tega najmanj želeli, in sicer na ces-
tah, ki jih tako še dodatno poško-
duje. 
Franc Rižnar, zdaj upokojenec, je 
dolga leta moral hoditi več ur do 
avtobusa ali do vlaka, da se je pra-
vočasno pripeljal v Maribor. 
Vračal se je pozno zvečer in prav 
gotovo vse to ni bilo spodbudno za 
vztrajanje v teh krajih. V pogovoru 
doda, da se je malokrat zgodilo, da 
je službo zamudil. Te čudovite slo-
venjegoriške vasice pa ne bi zapus-
til, tudi če mu kje stanovanje poda-
rijo. Hudomušno pripomni, da 
ima do prve gostilne tako daleč, da 
mu želja po obisku le-te mine in 
tako prihrani kakšen tolar. 
S krajem so povezani vsi, ki so ali 
živijo v njem, pa tudi tisti, ki so 
imeli možnosti živeti v sodobnih 
mestih. Med njimi je Milica 
Michetti, profesorica jezikoslovja, 
ki je po študiju v tujini preživela 
dvajset let. Pred desetimi leti se je 
vrnila v Strmec pri Polenšaku, si 
ustvarila lep dom in se odločila za 
zahtevno dejavnost - vrtnarstvo. 
Za to dejavnosti je potrebno veliko 
vode, ki jo zdaj drago plača, saj ena 
cisterna stane štiri tisoč tolarjev, 
včasih pa se celo zgodi, da ostanejo 
brez nje. Poleg tega pa imajo 
težave z nihanjem eletrične energi-
je, prevoznostjo cest in samo z 
močno voljo ter ljubeznijo do teh 
krajev se ljudje obdržijo v njih, do-
daja Milica, ki zdaj ure in ure 
preživi v svojih rastlinjakih. 
Kljub temu so domačini v Strmcu 
pri Polenšaku optimistični in zelo 
prijazni. Z njegovih pobočij se ob 
lepem vremenu odpira prekrasen 
pogled na Moškanjce, Dornavo in 
Ptuj. Zaželimo jim, da bi v bližnji 
prihodnosti tudi v Strmcu pri Po-
lenšaku postalo življenje enos-
tavnejše ter da bi dobili osnovne 
dobrine, ki so prebivalcem drugih 
krajev samoumevne. 

Tekst in fotografije: 
MarSt« S lAdn in l r 

Terez i j a In F r a n c R i ž n a r ter p r e d s e d n i k v a š k e g a 
o d b o r a Ž a m e n c i J a n k o V i č a r s o z e l o o p t i m i s t i č n i . 

N e v e n k a V i s e n j a k ž a l o s t n o u g o t a v l j a , d a j e 
na jb l iž j i v o d n j a k hi tro p r e s a h n i l . 

M i l i c a M i c h e t t i : 
" K u p c e m ne m o r e m 
z a r a č u n a t i v s e h i z d a t -
kov, ki j ih i m a m z a r a d i 
s l a b e i n f r a s t r u k t u r e . N a 
t r g u si e n a k d rug im." 



PTUJ / POGOVOR S STANETOM NAPASTOM, VODJO ODDELKA ZA O K O U E IN PROSTOR, O PROMETNIH INVESTICIJAH 

Ptuj je letos eno samo veliko gradbišče. To je še posebej pomembno za prometno 
ureditev, saj imamo odprtih kar nekaj gradbišč, ki bodo - ko bodo končana seveda 
- tako ali drugače zagotovo pripomogla k boljši prometni ureditvi Ptuja. Na iz-
boljšanje prometnega stanja se pripravljajo tudi svetniki mestne občine Ptuj, ki so 
se na zadnji seji lotili svežnja pravilnikov in odpredb s področja prometne ureditve. 
In ker se je v zadnjem času nabralo veliko vprašanj s tega področja, smo imeli več 
kot dober razlog za pogovor s Stanetom Napastom, vodjo oddelka za okolje in 
prostor pri mestni občini v Ptuju. 

# Za prometno ureditev v 
Ptuju sta izredno aktualni 
predvsem dve gradbišči: de-
lavci italijanskega gradbene-
ga podjetja Coopsette so v 
sklepni fazi gradnje podvoza, 
zapora Dravske ulice pa je 
pomenila začetek gradnje no-
vega mostu za pešce. Kako 
daleč smo z gradnjo ptujske-
ga podvoza, ali bo zgrajen do 
predvidenega roka? 

"Zaenkrat ni znakov, da bi 
bilo drugače, kot je zapisano v 
pogodbi, to je do 15. maja, ko 
naj bi bil podvoz odprt za pro-
met. S tem naj bi bila končana 
tudi celotna celotna infra-
struktura, ki sodi k podvozu. 
Mislim na zvezno cesto ob 
železnici in ureditev vseh po-
trebnih križišč in parkirišča, ki 
so popolnoma nova. Prepričan 
pa sem, da bo promet skozi 

podvoz stekel že prej, kajti 
drugače ne bo mogoče dogra-
diti vseh drugih, vzporednih 
infrastrukturnih objektov." 

# Poteka gradnja po pred-
videnih načrtih ali je prišlo 
do kakšnih sprememb? 

"Nobenih sprememb ni, vse 
poteka po znanih načrtih in 
moram reči, da tudi v rokih, 
tako da v zvezi s to gradnjo z 
naše strani ni nobenih pri-
pomb." 

# Tudi ko bo podvoz zgra-
jen, se v Ptuju ne bomo rešili 
prometne gneče, saj bo magi-
stralna cesta še vedno spelja-
na skozi Ptuj. Pravo razbre-
menitev prometa bo pomeni-
la šele obvozna cesta. Kdaj jo 
lahko pričakujemo? 

"Res je, da nas v Ptuju pod-
voz ne more rešiti vseh pro-
metnih zagat. Vedeti je treba, 
da prek edinega ptujskega 

mostu pelje dnevno okoli 
26.000 vozil in da bo za prehod 
prek Drave še vedno le ena ces-
ta. Podvoz bo uredil le interni 
promet in ga naredil var-
nejšega. Zagotovo ne bo več 
takšne stihije in čakanja, kot je 
sedaj pred zapornicami čez 
železniške tire. Ko bo stekel 
promet skozi podvoz, bo zago-
tovo veliko bolje, saj odpade 
čakanje pred zapornicami, ki 

so sedaj po naših izračunih 
zaprte skoraj tretjino dneva. 
Promet bo torej tekoč, poleg 
tega pa bo križišče semaforizi-
rano in promet bo enakomer-
neje razdeljen. Morda bo v pro-
metnih konicah še prihajalo do 
nekaterih problemov, vendar 
takih, kot so sedaj, zagotovo ne 
bo več. Pričakujemo bistveno 
spremembo na boljše in veliko 
lažje bo sedajle pripeljati v 
samo mesto. Vemo, da so bile 
do sedaj pogoste kolone za vo-
zila iz mariborske strani oziro-
ma z desnega na levi breg Dra-
ve. Po simulacijah prometni-
kov, izračunih in 
previdevanjih pričakujemo, da 
bo promet v mesto potekal bolj 
tekoče v desno in v podvoz. 
Morda pa se lahko pojavi neko-
liko več čakanja in zapletov ob 
izhodu iz mesta, kajti pred 
mostom bo treba počakati pred 
semaforjem in se vključevati v 
promet za smer čez most. Me-
nim pa, da ne bo tako hudo, 
kajti še ena bistvena spremem-
ba bo, da bodo na mostu na-
mesto sedanjih dveh trije voz-
ni pasovi. Tako bosta za v mes-
to dva vozna pasova. Desni bo 
brez semaforja zavil v desno in 
čez nadvoz v mesto, manjši, 
srednji pas bo z mosta vodil 
naravnost skozi podvoz na 
Ormoško cesto, tretji vozni pas 
na mostu bo za izhod iz mesta. 

torej z Minoritskega trga čez 
most." 

# Kdaj pa lahko pričakuje-
mo bistveno razbremenitev 
in gradnjo obvoznice? 

"Edina rešitev za resnično 
razbremenitev prometa v Ptu-
ju je gradnja novega, tako ime-
novanega zahodnega mostu, ki 
nas bo rešil tranzitnega prome-
ta. Vezan je na dva končna cil-
ja: na mejna prehoda Zavrč in 

Središče ob Dravi. Ta promet 
želimo speljati izven mesta ali 
pred samim mestom. Aktualni 
sta dve varianti. Menimo, da je 
najprimernejša tista, ki predvi-
deva prestavitev, oziroma iz-
ravnavo Mariborske ceste, ki 
naj bi jo podaljšali v smeri ob 
jezeru in južni strani dovodne-
ga kanala za hidroelektrarno 
Formin ter nato prehod prek 
mostu čez kanal na ormoško 
obvoznico. Ta varianta je naju-
godnejša tudi za okoljevarstve-
nike, razen kakih 600 m, ko naj 
bi vodila ob robu krajinskega 
parka Šturmovci, torej med je-
zom in parkom. Vendar pa se 
bo v dogovoru z naravovarstve-
niki s posebnim načinom 
gradnje tudi ta dilema dala 
lepo rešiti. 

Druga varianta pa je, da bi 
zgradili novi most južno od 
železniškega mostu in po vsto-
pu na levi breg Drave v Budino 
in mimo Spuhlje speljali pro-
met na staro magistralno cesto 
proti Ormožu. Tu je koridor 
precej ožji, gre za nekaj tisoč 
ljudi, za precej hiš, in če je člo-
vek tisti, ki ga je treba najprej 
očuvati, potem je ta varianta 
zagotovo slaba in neprimerna, 
povrhu vsega pa prav v tem 
delu precej dražja, čeprav 
država meni drugače. 

Naj dodam še to, da gre za 
državni projekt, saj je gradnja 
ptujske obvozne ceste v pro-
gramu izgradnje avtocest v 
Sloveniji in je predvidena za 
realizacijo od leta 1997 do 
1999. Drugo vprašanje pa je, ali 
bo država ta program lahko 
realizirala." 

# Kaj pa gradnja novega 
mostu? Na Dravi pri restavra-
ciji Ribič je že pontonski 
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most. Kaj trenutno počnejo 
in ali bo most zgrajen do av-
gusta? 

"Prepričan sem, da bo, saj 
tako piše v pogodbi in termin-
ski plan še vedno velja. 
Začetek je vedno malo težji, 
zato se je morda prvi teden in 
še del drugega malce zapletalo 
zaradi zaprtja Dravske ulice. 
Sicer pa so izvajalci zaenkrat 
držijo vseh dogovorjenih ro-
kov. Naročena je celotna kon-

strukcija, ki je v izdelavi, pon-
toni so ob levem bregu že v 
vodi, na desnem bregu so že 
narejeni vsi piloti, pa tudi vse 
drugo teče po dogovorih. Pre-
pričan sem, da bodo ta teden 
glavna dela na obali končana 
in da bo Dravska ulica po pri-
bližno mesecu dni spet lahko 
odprta vsaj enosmerno." 

# Na zadnji seji sveta 
mestne občine Ptuj so svetni-
ki razpravljali o svežnju pra-
vilnikov in odredb, ki zadeva-
jo prometno ureditev. Pa gre-
va po vrsti. Izdelan je osnutek 
pravilnika o odstranitvi 
zapuščenih vozil. Kaj predvi-
deva? 

"Gre za uskladitev z zakono-
dajo in odlokom o mestnem 
prometu, kajti v našem mestu 
je žal vse več zapuščenih vozil 
in do sedaj nismo imeli ureje-
no, kako jih odstraniti. Za to so 
potrebna pravila, ki jih je pač 
treba zapisati in se jih tudi 
držati. Od svetnikov je odvis-

no, kako se bodo odločili, 
predlagano pa je, da bi za celot-
no službo v zvezi z ureditvijo 
prometa, torej tudi za odstrani-
tev zapuščenih vozil, dali kon-
cesijo za to usposobljeni firmi. 
Sama občina za to namreč 
nima delavca." 

# Ptujčanom grozijo tudi 
pajki, kajti v pripravi je tudi 
pravilnik o odstranjevanju 
nepravilno ustavljenih in pa-
kriranih vozil. 

"Mislim, da si svetniki in 
občinska uprava pajkov ne 
želimo, saj bi bilo najboljše, da 
jih sploh ne bi potrebovali. 
Navsezadnje niso le strošek, 
ampak tudi nadloga. Po drugi 
strani pa so nekateri vozniki 
zelo nesramni, saj ne upošteva-
jo prometnih znakov in parki-
rajo svoje avtomobile kjerkoli 
ter tako močno ovirajo promet 
in prometni red nasploh. Sicer 
pa to naši sosedje Avstrijci 
počno že nekaj let, pa tudi v 
slovenskih večjih mestih so 
pajki že lep čas učinkoviti. Za 
voznike, ki napačno parkirajo, 
je namreč to najboljša šola in 
vsaka šola nekaj stane." 

# Kaj pa predvideva osnu-
tek pravilnika o določitvi po-
sebnih prometnih površin, 
namenjenih pešcem? 

"Pri sestavi teh pravilnikov 
smo imeli cilj, postopoma pro-
metno urediti ves promet v 
Ptuju. S to uredbo pa pravza-
prav samo potrjujemo že staro. 

torej dosedanjo uredbo o pro-
metnih površinah, ki so na-
menjene pešcem. Svetniki 
bodo seveda lahko kaj odvzeli 
ali dodali, kajti osnutek je še 
vedno odprt, pričakujemo še 
veliko razprav in dokazovanj. 
Dejstvo je, da je promet po-
trebno sproti dopolnjevati in 
prilagajati dejanskim razame-
ram. Tudi uredba, ki govori o 
tako imenovani peš coni, je os-
tala ista, kot jo imamo sedaj. 
Ko bi jo le spoštovali!" 

# V pripravi je tudi odred-
ba o določitvi javnih in rezer-
viranih parkirnih površin. 
Predvideva kakšne novosti? 

"Odlok o ureditvi prometa v 
mestni občini Ptuj zahteva, da 
je treba parkirna področja po-
sebej opredeliti, jih urediti in 
seveda tudi označiti. Določiti 
je treba, kje se parkirnina 
plačuje, kje ne. V glavnem pa 
gre za vsa do sedaj znana parki-
rišča in nekaj novih. Veliko 
parkirišče bomo recimo prido-
bili ob odprtju podvoza na se-
danji magistralni cesti od 
Elektrotehne do mionoritske-
ga samostana in na bivšem 
Bakhovem trgu. Na sedanjem 
parkirišču ob minoritski cer-
kvi pa bodo še letos pričeli gra-
diti nov poslovni center za 
pošto in Telekom, s parkirni-
mi garažami in nekaterimi 
prostori." 

Skratka v Ptuju ta čas veliko 
gradimo, da si uredimo promet. In 
zato velja še nekaj časa potrpeti, 
morda pa se nam {vsaj na tem po-
dročju) res obetajo boljši časi. 
Kajti tudi če se bomo prometnih 
zagat tako ali drugače rešili, osta-
jajo odprti drugi, prav tako stari 
problemi. Nekaj desetletij je stara 
zgodba o tem, da v Ptuju nimamo 
ustrezne prireditvene, koncertne 
in plesne dvorane, saj vsi večji in 
pomembnejši plesi potekajo v Ki-
dričevem, naši maturantje pa 
plešejo tudi tudi v Mariboru in 
Celju. Da ne govorimo o prepo-
trebnem hotelu, saj se ob vsaki 
večji prireditvi na Ptuju pokaže, 
da imamo daleč premalo (ustrez-
nih) nočitvenih zmogljivosti. Ve-
liko je še tega... 

M. Ozmec 

Stane Napast, vodja oddelka 
za okolje in prostor 

Gradnja podvoza je v sklepni etapi 

Tudi gradnja pešnK)stu poteka po načrtih. Foto: M. Ozmec 

DRAZENCI / OBNOVILI VAŠKO KAPELO 

Po 7 7 letih znova 
blagoslov kapele 

"V župnijski kroniki haj-
dinske župnije je na strani 
140 za leto 1928 zapisano, 
da je bil binkoštni pone-
deljek tistega leta dan ve-
selja za sosesko Draženci. 
Mlada posestnika Goj-
košek in Koren sta s 
pomočjo sosedov in dru-
gih dobrotnikov postavila 
precej veliko vaško kape-
lico s stolpičem. Naročila 
sta tudi kip naše ljube Go-
spe presvetega srca Jezu-
sovega in dva angelčka za 
novo kapelo, sledil je bla-
goslov in procesija," je na 
dan ponovnega blagoslo-
va obnovoljene kapele 
med drugim povedal haj-
dinski župnik Marijan Fe-
sel. 

Vaščani Dražencev so se 
obnove vaške kapele lotili že 
lani avgusta, a jih je zima 
zmotila in so morali nekate-
ra mojstrska dela prestaviti 

za nekaj tednov. Najprej so 
sicer nameravali obnoviti le 
notranjost zvonika, potem 
pa se je pokazala še potreba 
po obnovi cele kapele. Skoraj 
vsa dela so mojstri in 
domačini opravili brez-
plačno, šest slik na stenah 
kapele pa je delo slikarja 
Maksa Menonija. 
Draženčani so preračunali, 
da bi za vsa dela in material 
potrebovali kar 1,5 milijona 
tolarjev, obnova pa jih je sta-
la slabo polovico manj. 

Ponovno je bila vaška ka-
pela v Dražencih blagoslovl-
jena na cvetno nedeljo, ko so 
domačini v vaškem domu 
pripravili še kulturni pro-
gram s FD Lancova vas, 
triom Škorci, domačim 
kvartetom in cerkvenimi 
pevci iz Kungote. 

T.Mohorko 

V Dražencih so ponosni na 
obnovljeno kapelo. 

Foto: Studio 2M 
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PTUJ / POBUDNIK IZGRADNJE PTUJSKEGA KTV SISTEMA CIRIL JURKOVIČ 

Komu zlato iabolko? 
Ptujčana Cirila Jurkoviča, danes upokojenega radijskega tehnika, bi lahko imenovali očeta ptujskega 
KT\ sistema. On je bil namreč tisti, ki je pred dvanajstimi leti s svojo idejo o razpošiljanju televizij-
skih in radijskih signalov po kablih navdušil takratnega predsednika Izvršnega sveta občine Ptuj Jan-
ka Bezjaka. Politična koordinacija občine Ptuj je Jurkovičev predlog kmalu sprejela in ga imenovala 
za koordinatorja gradnje, odgovornega za uspešno izpeljavo projekta. 

v prejšnji številki Tednika 
smo o zagatah ptujskega KTV 
sistema obširno pisali. Kako pa 
je doživljal izgradnjo KTV sis-
tema skozi dvanajst let Ciril 
Jurkovič? Kdaj po njegovem 
mnenju Odbor za izgradnjo ni 
deloval prav in je zaradi svojih 
odločitev povzročil vsem 
Ptujčanom, televizijskim gle-
dalcem in solastnikom KTV 
sistema, škodo? Ali je imel kot 
član odbora pregled nad zbrani-
mi in porabljenimi sredstvi? 
Kdo je odločil, da prevzame 
gradbena dela, ki jih je za prvih 
3.000 priključkov vodil Ciril 
Jurkovič osebno, kasneje pod-
jetje Voteh? 

Ciril Jurkovič je dejal, da je bil 
za svoje dolgoletno delo mizerno 
plačan, veselilo pa bi ga, če bi iz-
vedel tudi za plačilo, ki so ga pre-
jeli za svoja dela drugi člani od-
bora. Le tako bi v javnosti 
razpršili dvome v o porabi denar-
ja, ki so ga Ptujčani nakazali za 
gradnjo in vzdrževanje svojega 
KTV sistema. 

Ciril Jurkovič: "Znano je, da 
Ptuj glede sprejemanja televizij-
skih in radijskih signalov ne leži 
na idealnem mestu, pač pa v tako 
imenovani beli lisi, ki jo ti signa-
li slabše pokrivajo. Izjemno neu-
godna je lokacija starega mestne-
ga jedra, zato imajo tamkajšnji 
stanovalci z radijskim signalom 
težave še danes. Dobro sem 
preučil možnosti kabelske pove-
zave, ki bi pripeljala boljši televi-
zijski signal predvsem v mestno 
jedro in mesto Ptuj, nato pa bi 
sistem širili navzven in ga raz-
peljali po vsej takratni občini 
Ptuj." 

90 ODSTOTKOV 
STANOVALCEV 
NA KTV 

"Izvršni svet je v Odbor za iz-
gradnjo KTV imenoval poleg 
mene še načelnika oddelka za 
gradbeništvo in urbanizem. To 
je bil takrat Janez Belšak. Belšak 
je postal predsednik odbora, 
kontrolno funkcijo pa je občina 
zaupala Bošku Durici z obramb-
nega oddelka. Durica pri pripra-
vah na gradnjo ni sodeloval, tako 
da sva ostala sama z Belšakom. 
Belšak je predlagal, da bi admi-
nistrativne posle opravljale 
skupne službe krajevne skupnos-
ti. Pripraviti je bilo potrebno po-
godbe, priti v vsako stano-
vanjsko hišo, stanovanje, pre-
pričati stanovalce, pridobiti pod-
pise ... 

Dogovorili smo se, da bomo 
gradili, če se bo vsaj 50 odstotkov 
stanovalcev odločilo za kabelski 
sistem. V posameznih krajevnih 
skupnostih so se odzivali raz-
lično, vendar smo na koncu do-
segli 90-odstotno priključenost. 
Najmanj so se zanimali za KTV 
v strogem mestnem jedru, zaradi 
katerega smo pravzaprav pričeli 
graditi. Zato je bila pri krajevni 
skupnosti ustanovljena socialna 
komisija, ki je posamezne social-
ne probleme obravnavala in jih 
tudi precej ugodno rešila. Neka-
teri so dobili signal, ne da bi kaj 
plačali, in komisija jih je tudi 
oprostili plačevanja najemnine." 

# Kdaj se je odbor razširil? 

Ciril Jurkovič: "Sčasoma so vsi 
predsedniki krajevnih skupnos-
tih avtomatsko postali člani j 
gradbenega odbora. To je bila 
neke vrste samoizvolitev. Člani 
odbora so se večkrat menjevali, 
vedno pa je imel 9 članov." 

# Ali ste predvideli, kako dol-
go bo trajala gradnja? Kakšno 
je bilo vaše osebno mnenje o 
tem, kdo bo upravljal s siste-
mom, ko bo dograjen? 

Ciril Jurkovič: "Predvideval 
sem, da bo gradnja trajala naj-
manj 10 let, in nič se nisem zmo-
til. Res pa je, da sem imel takrat 
v mislih celotno ptujsko občino. 
Sedaj pa imamo že na območju 
mestne občine Ptuj pet kabelskih 
sistemov, kar je predrago. Od 
vsega začetka sem mislil, da bi 
bilo najbolje in najceneje, če bi 
celoten sistern priključili ptuj-
skemu radiu. Šlo je namreč tudi 
za lokalni program in radio ima 
vse službe že vzpostavljene." 

KOMERCIAL-
NOST ODGNALA 
SOSEDNJE 
SISTEME 

# Kdaj ste odstopili od name-
re, da bi izgradili enoten sis-
tem? 

Ciril Jurkovič: "Osebno od te 
zamisli nisem odstopil, vendar 
pa je odstopil odbor. Sam sem 
imel namreč samo en glas in v 
takšnih odločitvah so me pregla-
sovali. Prav tako odbor ni prav 
obravnaval sosednjih krajev, ki 
so se želeli priključiti v naš ka-
belski sistem, odbor pa vso zade-
vo zastavil preveč komercialno. 
Lahko se priključite, je bilo 
rečeno, če nam plačate po prikl-
jučku toliko in toliko denarja. 
Spoznam se na cene in te cene 
niso bile postavljene realno. Po-
tem so si vasi zgradile lastne ka-
belske sisteme." 

# Kdo je izračunaval cene za 
nove priključke in kaj je pogla-
vitni strošek za novi prikl-
juček? 

Ciril Jurkovič: "Prve cene 
priključkov so bile izračunane na 
podlagi projektov. Projekt je bil 
napravljen za vsako krajevno 
skupnost posebej, s čimer je 
prišlo do zelo različnih cen v po-
sameznih KS. Z dolgimi in 
mučnimi pogajanji smo postavili 
enotno ceno. V naslednjih cenah 
smo običajno postavili ceno, ki je 
bila v veljavi že prej. Ker je de-
janski strošek novega priključka 
na obstoječi sistem veliko nižji, 
pomenijo takšni novi priključki 
velik prihodek, ki bi ga odbor 
lahko usmerjal v širitev in mod-
ernizacijo omrežja. Drugače pa je 
v izgradnji sistema na razveja-
nem terenu, kjer nastaja celo več 
stroškov kot v začetku. 

Najpomembnejše vprašanje, o 
katerem se v odboru nismo mo-
gli poenotiti, je bil način 
gradnje. Zagovarjal sem tako 
imenovani evropski sistem 
gradnje, kar je pomenilo vse ka-
ble razpeljati pod zemljo. 
Vgradnja kablov v zemljo je 
namreč nekaj dražja kot gradnja 
po drogovih, vendar zagotavlja 
neprimerno boljšo kvaliteto sli-
ke. Lažje je tudi vzdrževanje in 
zato bi se splačalo položiti kable 

v zemljo. Zato sem v prvi fazi 
kljub velikemu nasprotovanju 
Odbora za izgradnjo tretjino ka-
blov položil v zemljo. Vztrajal 
sem, organiziral sem delo, trasi-
ral, pomagal kopati, polagal ka-
ble, postavljal omarice ..., da bi 
bila cena priključka čim nižja." 

# Ali lahko ocenite, koliko je 
od 142 kilometrov zemeljskih 
in koliko zunanjih kablov? 

Ciril Jurkovič: "V prvi fazi je 
tretjina v zemlji, ostalo v zraku. 
V drugi fazi je samo primarni 
vod v zemlji, vse ostalo pa je v 
zraku. Od 142 km kablov je pri-
bližno 50 do 60 km v zemlji." 

SPREJEMNA 
POSTAJA NA 
NAPAČNEM 
MESTU 

# Kadar močno dežuje ali 
sneži, ko je visoka vlaga in niz-
ka temperatura, opazimo na te-
levizorjih motnje. Ali so tega 
krivi kabli, ki so napeljani po 
zraku? 

Ciril Jurkovič: "Kabli vplivajo, 
a ne odločilno. Za dober signal je 
izjemno pomembno, kje je 
nameščena sprejemna postaja. 
Pomembna je tako njena makro 
kot mikro lokacija. In blok, na 
katerem so sedaj nameščene an-
tene in krožniki, nima dobre lo-
kacije. 

Preden smo pričeli graditi ka-
belski sistem, so merilne ekipe 
ljubljanske RTV izmerile 16 
možnih lokacij za gradnjo spre-
jemne postaje. Za ožji izbor smo 

pripravili štiri lokacije: odlična 
lokacija je Panorama, nato 
Srednješolski center, lokacija na 
Ormoški cesti, pa tudi nekdanja 
gramoznica na Hajdini. Ko smo 
se na odboru odločali, sem sam 
zagovarjal Panoramo, vendar so 
se drugi člani odbora zaradi va-
rovanja in energetskega sistema 
odločili za SŠC. Še vedno me-
nim, da bi lahko na Panorami 
zgradili majhen objekt, v katere-
ga bi postavili vse potrebne apa-
rature. Kar se tiče sneženja, pa je 
tako: če bi bili satelitski krožniki 
pod streho, teh motenj ne bi bilo. 
Tudi zato sem predlagal, da bi 
zgradili namenski objekt z eno-
kapno streho, vendar niso 
upoštevali. Doma imam satelit-
ski krožnik, ki je pod streho in 
nimam nobenih težav. Seveda na 
SŠC nismo mogli graditi strehe 
za satelitske krožnike." 

# Leta 1991 je bila celotna 
sprejemna postaja preseljena 
na blok. Zakaj? 

Ciril Jurkovič: "Trije člani od-
bora so se sami ponudili, da bodo 
sklenili pogodbo s SŠC, vendar 
je niso. SŠC je kasneje, ko je bila 
sprejemna postaja na objektu, 
menda zahteval zelo visoko na-
jemnino. Tako so vsaj zatrjevali 
nekateri člani odbora. Ne vem 
pa, kolikšno. Janez Belšak je 
nato predlagal, da bi preselili 
sprejemno postajo na enega iz-
med blokov, ki so jih takrat 
pričenjali graditi. Ker smo tisto 
lokacijo že izmerili med 16 
možnimi in je bila neugodna, 
sem bil absolutno proti. Bil sem 
zelo odločen in nisem odstopil. 
Zahteval sem ponovne meritve 
na mestu, kjer bo stal blok. Meri-
tev nikoli nisem videl in še danes 
jih ni. Če bi vedel, da nameravajo 
sprejemno postajo resnično pre-
seliti na blok, bi sprožil širšo ak-
cijo proti tej odločitvi, saj me od-
bor očitno ni poslušal. Odločitev 
o preselitvi so sprejeli brez moje 
vednosti. Ko sem se vrnil z mor-
ja, je antena že stala na bloku. Pa 
še to: na tej napačni lokaciji je 
tudi mikrolokacija izbrana 
napačno. Hotel sem vsaj to po-
praviti, vendar so rekli, da so že 
preveliki stroški. Kasneje sem 
dvakrat sam popravljal antene, 
ne da bi dobil plačilo." 

BREZ NADZOR-
NEGA ODBORA 

# Kdo je torej stal za 
tehnično rešitvijo, ki jo je pred-
lagal Belšak? 

Ciril Jurkovič: "Odbor. Pri fir-
mi Elrad so naročili in Elrad se 
ni vtikal v to, ali je pozicija pra-
vilna. Vprašal sem najodgovor-
nejša inženirja, kako sta upala to 
narediti, ko sta vendar vedela, da 
ne bo dobro. Odgovorila sta, da 
sta opravila naročeno delo." 

# Odbor zbere samo iz naslo-
va vzdrževanja več kot 300.000 
DEM letno. Ali ste kot njegov 
član vedeli, za kaj se porabi ta 
denar? 

Ciril Jurkovič: "Vsako leto smo 
dobili obračun, vendar ne po 
postavkah, pač pa toliko je bilo 
zbranega, toliko pa porabljenega. 
Motilo me je, da ni bilo nikoli 
nadzornega odbora. To ni dobro. 
Veste, kako je pri gradnji. 
Večkrat smo zahtevali nadzorni 
odbor, vendar so člani dejali, da 
smo vsi člani nadzorni odbor. 
Mislim, da ni tako poštenega 

podjetja, da ne bi potrebovalo 
nadzornega odbora. Prav tako bi 
ga potreboval Odbor izgradnjo 
za KTV." 

# Kdo je vodil finance v od-
boru? 

Ciril Jurkovič: "Krajevne 
skupnosti, za njih pa je podpiso-
val predsednik KS Boris Ziherl 
g. Gobec, verjetno pa je bil še 
kakšen podpisnik. Mislim, da 
morate vprašati računovodjo 
krajevnih skupnosti." 

# Kdo je potem odločal o po-
godbah, o zneskih pogodb, o na-
kupih, kdo o višini zneska za 
vzdrževanje, kdo za oddajo po-
sameznih del...? 

Ciril Jurkovič: "To je odločal 
odbor. Ce nismo bili enotni, smo 
glasovali." 

GRADBENA 
DELA FIRMI 
VOTEH 

# Kakšna dela je opravljalo 
podjetje Voteh? 

Ciril Jurkovič: "V prvi fazi 
gradnje sem vsa gradbena dela 
vodil sam, denar pa so nakazova-
le skupne službe KS preko KS 
Boris Ziherl izvajalcem. V drugi 
in tretji fazi pa jih je dela prevze-
lo podjetje Voteh. Ves denar za 
izgradnjo druge in tretje faze je 
potoval preko tega podjetja, ki je 
denar nakazovalo naprej izvajal-
cem, tudi Ingelu, ki je za to fazo 
prevzel elektronsko opremo. O 
prenosu na podjetje Voteh sem 
bil obveščen, vendar nisem o njej 
nič vedel. Gotovo je, da nismo ta-
krat objavili nobenega javnega 
razpisa za oddajo teh del, vsaj jaz 
za njega ne vem. Za prvih 3.000 
priključkov sem torej gradbena 
dela organiziral jaz. Noč in dan 
smo delali, veliko udarniško, 
prostovoljno in sodelovali so 
tudi občinski funkcionarji. V tis-
tih letih smo prehitevali z deli, 
ko je nastopila firma Voteh, sem 
moral proti koncu vskočiti zara-
di prekoračitve rokov." 

# Zakaj so bila gradbena dela 
predana podjetju Voteh? 

Ciril Jurkovič: "Res ne vem. 
Bil sem le obveščen o tem. Pod-
jetje je nekaj delalo za KTV že 
prej, povsem pa prevzelo dela 
pred tremi leti." 

# Posamezni člani odbora ste 
veliko delali. Kako ste bili za 
svoje delo plačani? 

Ciril Jurkovič: "V javnosti se 
veliko govori o tem. Tudi mene 
na cesti ustavljajo in me 
sprašujejo. To, kar sem jaz zas-
lužil, je bilo zelo pošteno in ni-
mam kaj skrivati. Vsi moji pre-
jemki so bili na žiro računu. 
Plačilo za moje delo je bilo mi-
zerno. Če bi vedeli, koliko sem 
dobil glede na vloženo delo, bi se 
zgrozili. Želel pa bi izvedeti tudi 
za druge člane odbora, koliko de-
narja so prejeli. Tako bi vsaj 
razpršili dvome pri ljudeh." 

KTV PRED 
NOVIMI IZZIVI 

# Niste več v odboru, saj je 
imenovan novi odbor. Na 

kakšen način ste se poslovili od 
svojega dvanajstletnega dela? 

Ciril Jurkovič: "To je čudna 
zgodba. Imeli smo dva poslovil-
na sestanka. Izvedeli smo, da se 
bo preko občine izvolil novi od-
bor, ki ne bo gradbeni, pač pa 
upravni odbor. Presenetilo me 
je, da se je izvolil novi odbor 
sam, pa tudi, da ni bilo nobene 
primopredaje poslov. Belšaka bi 
že zdavnaj morali zamenjati dru-
gi vodje oddelkov za urbanizem, 
saj je bil on imenovan v Odbor za 
izgradnjo KTV kot načelnik tega 
občinskega oddelka. Ker je pač 
ostajal v odboru, menim, da 
lahko tako mene kot njega odpo-
kliče samo tisti, ki naju je v od-
bor imenoval, to pa je občina." 

# Zakaj ni uspelo odboru v 
vseh teh letih pridobiti uporab-
nega dovoljenja? 

Ciril Jurkovič: "Z zakasnitvijo 
smo iskali lokacijsko dovoljenje, 
meritve ustreznosti sistema prav 
tako, manjka še nekaj papirjev za 
uporabno dovoljenje. Vendar gre 
za formalnost in uporabno dov-
oljenje bo hitro dobljeno. S tem 
se je odlašalo, a težko bi povedal, 
zakaj." 

# V sporazumu iz leta 1986 je 
bilo zapisano, da prevzame sis-
tem, ko bo imel uporabno dov-
oljenje, v upravljanje Radio 
Tednik. Zakaj do tega ni prišlo? 

Ciril Jurkovič: "Pri širitvi od-
bora smo pritegnili Radio-Ted-
nik. Vendar ni v letih izgradnje 
nič sodeloval, zato se je odbor 
spraševal, zakaj bi to zlato jabol-
ko kar tako dali v upravljanje Ra-
dio-Tedniku." 

# Kakšna je vaša vizija razvo-
ja KTV? 

Ciril Jurkovič: "Deset let je mi-
nilo, odkar so Ptujčani dobili 
prvi televizijski signal po kablih, 
in v tem času je vse vodil Odbor 
za izgradnjo KTV. Trdil sem, da 
smo že dolgo nelegitimni. Ven-
dar dokler ni novega odbora, 
mora delati stari. Narobe je, da 
ni bilo razpisa ne za lokalni ka-
nal ne za vzdrževanje. Mislim, da 
mora biti to dvoje pod isto stre-
ho. Kar se tiče tehničnega razvo-
ja, moramo v prihodnjih dveh le-
tih priti na 50 kanalov. Kar se 
tiče lastnine, je naloga občine, da 
da predloge in da prične izpelje-
vati postopek. 

Naslednja leta bodo prelomna 
za kabelski sistem, saj je cena sa-
mostojnih satelitskih^ prikl-
jučkov že zelo nizka. Če ne bo 
cena kabelskega priključka kon-
kurenčna, bodo stanovalci prešli 
na lastne krožnike. Predvsem pa 
po tem, ko bo tudi Televizija Slo-
venija pričela oddajati preko sa-
telita. Prednost kabelskega siste-
ma bo samo v lokalnem progra-
mu. 

Lokalni program bi Ptuj kot 
bodoče regijsko središče lahko 
razširjal tudi z manjšim TV od-
dajnikom, ki bi ga lahko names-
tili na že obstoječe stolpe. Tako 
bi sliko dobivali tudi tisti, ki 
niso priključeni na ptujski ka-
belski sistem." 

Milena Zupanii 

Ciril Jurkovič: "Sprejemna postaja bi morala biti postavljena 
tu, na Panorami." 

Majhen objekt z enokapno streho, ki ga je skiciral Ciril Jurko-
vič, bi zaščitil krožnike in signal v dežju in snegu. 
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H A J D I N A / V Z N E M I R J E N J E Z A R A D I PRIPRAVLJALNIH DEL Z A G O L F I G R I Š Č E 

Č f i č e i i / e na osnovi odločbe 
LOKACIJSKA DOKUMENTACIJA PRIPRAVLJENA, LOKACIJSKO DOVOLJENJE PA ŠE NI IZDANO, KER SPREMEMBE PROSTORSKEGA PLANA ŠE NE VELJAJO, ČEPRAV SO BILE 
ŽE SPREJETE NA MESTNEM SVETU * ZARADI PRIGLAŠENIH UREDITVENIH DEL OGORČENIH ENAJST LASTNIKOV GMAJNE NA DESNEM BREGU STUDENČNICE 
s 13. marcem letos je oddelek za okolje in prostor Upravne 
enote Ptuj investitorju gradnje golf igrišča na hajdinski 
gmajni Golflnvestu, d.o.o., Ptuj s sedežem v Osojnikovi 3 iz-
dal odločbo, s katero mu dovoljuje izvedbo priglašenih ure-
ditvenih del na zemljiščih v k.o. Hajdina in Skorba, ta pa se 
nanašajo na čiščenje terena za ureditev infrastrukture golf 
igrišča. 

V odločbi je tudi zapisano, da 
se morajo dela izvesti v skladu s 
pogoji vodonogospodarske pre-
soje VGP Drava Ptuj (april 1995) 
in predhodnim mnenjem Zavo-
da za varstvo naravne in kultur-
ne dediščine (15. 5. 195). V tem 
mnenju pa med drugim piše, da 
si mora investitor pridobiti 
smernice za varstvo naravne 
dediščine, soglasje zavoda k ure-
ditvenemu načrtu in k izvedbi 
projekta ter zagotoviti naravo-
varstveni nadzor v času izvajanja 
del. Pred pričetkom načrtovanja 
je potrebno organizirati tudi us-
klajevalni sestanek, da se prido-
bijo izhodišča za postopke uskla-
jevanja. Golfinvest je pri organu, 
ki je pristojen za lokacijske in 
gradbene zadeve v Upravni eno-
ti Ptuj, ureditvena dela na 
zamljišču v k. o. Hajdina in 
Skorba priglasil 12. marca letos. 

Pred izdajo omenjene odločbe 
o ureditvenih delih je upravni 
organ preveril, ali za priglašena 
dela zadošča priglasitev v smislu 
62. člena Zakona o urejanju na-
selij in drugih posegov v prostor 
in 46. člena Zakona o graditvi 
objektov ter da so predvidena 
dela v skladu z rešitvami v pros-
torskih izvedbenih aktih in da z 
njimi niso prizadete pravice ali 
zakoniti interesi drugih oseb. 
Res pa je, da spremembe pros-
torskega plana ne veljajo, in to 
kljub temu da so bile sprejete na 
21. seji sveta mestne občine Ptuj 
5. septembra lani (gre za štiri 
predloge odlokov, v katerih je 
usklajeno vse razen dokončne 
lokacije za cestno obvoznico), 
ker še niso bile objavljene. Do 
tega naj bi prišlo v kratkem. 

Zato tudi še ni izdano lokacijsko 
dovoljenje, čeprav je lokacijska 
dokumentacija pripravljena. 
Gradbeno dovoljenje pa bo izda-
no po predložitvi projekta in pri-
dobitvi ustreznih soglasij. 

Pripravljalna dela za golf 
igrišče na hajdinski gmajni so se 
torej pričela na osnovi odločbe. 
Posek nekaj hektarov mladega 
smrekovega gozda in 30-metr-
skega pasu jelševja ob Stu-
denčnici pa je nakopal jezo in 
gnev zlasti enajstih lastnikov 
male gmajne ob desnem bregu 
Studenčnice. V imenu teh je že 
na nekaj sejah ptujskega mestne-
ga sveta kritično govorila svetni-
ca iz vrst DeSusa Silva Rogina. 
Po njenih besedah naj bi se 
predvsem vodilni Taluma, ki so 
glavni pri tem posegu, zamislili 
nad svojim početjem in jim 
predlagala, da naj igrišče za golf 
postavijo raje na odlagališče 
rdečega blata kot ob Stu-
denčnici, kjer je še edino ne-
okrnjena narava v bližini Ptuja. 
Večina lastnikov velike hajdin-
ske gmajne pa ni takega mnenja: 
agrarna skupnost Spodnja Haj-
dina je namreč v zakup oddala 
vrnjeno zemljišče agrarne skup-
nosti. S tem pa se strinja z in-
vesticijskimi posegi na tem 
zemljišču od strani zakupoje-
malca. Prizadeti lastniki 
zemljišč ob desnem bregu pa, 
kot smo slišali, ne bodo mirova-
li. Prepričani so namreč tudi, da 
so lastniki zemljišč vse do Stu-
denčnice, čeprav so geometri od-
merili drugače. Na posebnem 
sestanku naj bi oblikovali svoje 
zahteve do investitorja. Z zadevo 
pa naj bi se tudi že ukvarjali 

inšpektorji. 
Ker smo v dosedanjih zapisih 

o predvideni gradnji golf igrišča 
na hajdinski gmajni bolj ali 
manj prisluhnili takšnim ali 
drugačnim mnenjem mestnih 
svetnikov, stroki, ki pa resnici na 
ljubo spreminja mnenja, odgo-
vornim, ki naj bi varovali zako-
nitost in red, izdajajateljem po-
trebnih dokumentov za gradnjo, 
smo sedaj poiskali tudi invest-
itorja gradnje golf igrišča - firmo 

Golfinvest, d.o.o., s sedežem v 
Osojnikovi ulici 3 v Ptuju. O in-
vesticiji in zapletih okrog nje 
smo se pogovarjali z direktorjem 
Jožetom Matjašičem. 

Podjetje Golfinvest je bilo us-
tanovljeno z namenom, da se 
zgradi golf igrišče v Ptuju ali v 
bližini. Prva lokacija je bil Bori, 
kjer pa so po izdaji lokacijskega 
dovoljenja od predvidene 
gradnje odstopili zaradi poplav-
nosti območja. Kmalu pa se je 
pokazala možnost za gradnjo na 
lokaciji Hajdina. To je bilo janu-
arja leta 1995. Večina članov 
agrarne skupnosti je zamisel o 
golf igrišču na hajdinski gmajni 
dobro sprejela in je soglašala z 

99-letnim zakupom okrog 42 ha 
površine. V postopku pridobi-
vanja dokumentov za gradnjo je 
bilo ugotovljeno, da je golf 
igrišče objekt, za katerega po za-
konu potrebujejo lokacijsko in 
gradbeno dokumentacijo. Načrt 
za igrišče je izdelal ameriški golf 
designer William Barnett, ki je 
dvakrat po pol leta preživel v 
Ptuju in je igrišče oblikoval do-
besedno na terenu. Jože Matjašič 
je prepričan, da ga je odlično 

"vkomponiral" v obstoječo nara-
vo, tako da bo ostala značilna po-
krajina gmajne, kot je že nekoč 
bila, le da se bo na njej igral golf. 

J. Matjašič: "Najprej smo mo-
rali dati predlog za spremembo 
prostorskih planov. Mestni svet-
niki so spremembe izglasovali 
septembra prejšnjega leta, niso 
pa bile še objavljene. To naj bi se 
zgodilo v kratkem. Na osnovi 
tega smo izdelali lokacijsko do-
kumentacijo in jo predložili 
upravnemu organu, ki je sklical 
predlokacijsko razpravo. To je 
bila tudi osnova za pridobitev 
soglasij oziroma pogojev vseh 
strank v zahtevanem postopku. 
Na osnovi vse te dokumentacije 

je upravni organ izdal dovoljenje 
za pripravljalna dela, ki jih sedal 
izvajamo in ki jih bomo končali 
v nekaj dneh. Pri pripravljalnih 
delih upoštevamo vse pogoje, ki 
so nam jih postavili Zavod za 
gozdove, Zavod za varstvo na-
ravne in kulturne dediščine in v 
zvezi s katerimi so dali tudi so-
glasje. Dejansko bo po poseku 
ostalo več gozda, kot ga je bilo v 
katastru. Z gozdarsko fakulteto 
pripravljamo zasaditveni načrt, s 
katerim bomo nadomestili del 
posekanega, vendar samo z av-
tohtonimi drevesi, da bo hajdin-
ska gmajna imela podobo, kot si 
jo zasluži. 

Golf igrišče bo imelo 18 lu-
kenj in bo izpolnjevalo vse golf 
standarde, na njem se bodo 
lahko izvajala tudi vrhunska 
tekmovanja. Gradnja ne bo 
okrnila narave, življenjski pros-
tor za živali bo ostal prav takšen. 

kot je sedaj, s tem da bodo živele 
živali v večjem miru in z manj 
škodljivci kot sedaj, za kar bodo 
skrbeli lovci LD Kidričevo, ki 
bodo tudi izvajali nadzor na tem 
področju. Gradnja bo predvido-
ma trajala do jeseni leta 1998. 
Gre za investicijo v vrednosti 
med tri in štiri milijone mark. 
Finančno je projekt še odprt. 

kdor želi, se lahko še pridruži." 

TEDNIK: Začetek pripravl-
jalnih del je povzročil pre-
cejšnje ogorčenje med delom 
krajanov na območju gradnje. 
Kaj jim lahko odgovorite.' 

J. Matjašič: "V fazi pridobi-
vanja dokumentacije smo morali 
izvesti tudi obodne meritve. Ob 
tej priložnosti je prišlo do odkri-
vanja starih mejnikov, ki pa niso 
bili postavljeni tako, kot si to 
želijo nekateri krajani iz 
Gubčeve ulice. Povedal bi jim 
samo to, da je zemlja, ki je na de-
snem območju Studenčnice v 
Gubčevi ulici, sicer katastrsko 
last zemljiške skupnosti Spodnja 
Hajdina (kar dokazujejo obsto-
ječi mejniki), da pa je najbližji 
del igrišča od struge Stu-
denčnice oddaljen najmanj 50 
metrov, tako da ne bodo niti vi-
deli golf igrišča, še manj pa bo 
golf motil njihov mir. Tudi za 
račke bomo poskrbeli, kopale se 
bodo lahko še naprej v neokrnje-
ni Studenčnici, za njihovo 
razmnoževanje bomo poskrbeli z 
dvema velikima jezeroma na 
območju golf igrišča." 

TEDNIK: Kakšen pomen bo 
imelo igrišče za ptujski turi-
zem? 

J. Matjašič: "Brez dvoma ve-
lik. Ptuj z okolico bo z njim veli-
ko pridobil, ptujski turizem bo 
napredoval za nekaj stopnic. Ne 
samo zaradi tega, ker bo to tretje 
kompletno golf igrišče v Slove-
niji, bo interes med slovenskimi 
golfisti za obisk novega igrišča 
zelo velik. Veduta Ptuja bo prak-
tično brezplačno prišla v svetov-
ne izdaje golfistične revialistike. 
Tudi zaradi prostorske bližine 
zahodne meje EU se bodo turis-
tične reference Ptuja z okolico 
vse bolj uveljavljale." 

MG 

P o d o b e ha jd inske g m a j n e - "edine neokrn jene nara -
ve" v bližini Ptuja. Foto: Langerholc 

Od tod in tam 
MAJŠPERK • Svetniki o bilanci in 
proračunu 

v torek, 1. aprila, so se na 25. seji sestali člani sveta občine 
Majšperk. Tokrat so se spopadli kar z 10 točkami dnevnega reda, 
med najpomembnejšimi pa so obravnavali zaključni račun občine 
za leto 1996 in premoženjsko bilanco na dan 31. december 1996. V 
drugi obravnavi so se lotili odloka o proračunu občine Majšperk, 
ki predvideva 423 milijonov tolarjev prihodka, sklepali pa so tudi 
o nekaterih prostorskih sestavinah dolgoročnega in kasneje še 
srednjeročnega plana občine, o spremembi odloka o taksi za ust-
varjanje odpadkov in povračila za izkoriščanje in rabo pitne vode 
ter o nadomestilih za uporabo stavbnih zemljišč. 

-OM 

DORNAVA # Proračun še vedno ne 
zadostuje 

Nedavna seja dornavskega občinskega sveta je bila zelo vroča, 
saj so se precej dolgo ukvarjali s potrditvijo zaključnega računa za 
lansko leto ter ga po dolgi in vroči razpravi sprejeli. Se bolj so se 
svetniki razhajali, ko so obravnavali predlog proračuna za letos, a 
so ga nato sprejeli. Proračun, vreden okrog 197 milijonov tolarjev, 
sicer še zdaleč ne zadostuje za vse potrebe. V veliki zadregi so bili, 
kako enakomerno razdeliti denar, in vedno znova so ugotavljali, 
da morajo nekje vzeti, če želijo drugam dati. Odprtih imajo kar 
nekaj investicij za izboljšanje komunalne infrastrukture, več de-
narja pa pričakujejo tudi kmetijci ter obrtniki in podjetniki. Po-
govarjali so se tudi o gradnji telefonskih priključkov in se dogo-
vorili, da bodo ponovno sklicali vse bodoče naročnike in pred-
stavnike Telekoma. Zaradi obširne obravnave proračuna so prišli 
le do tretje točke dnevnega reda. 

MS 

SV. ANDRAŽ • Svet o zaključnem 
računu in vodovodu 

v petek, 28. marca, so se na 2. redni seji sestali člani sveta KS 
Sv. Andraž. Govorili so o zaključnem računu KS in o realizaciji v 
letu 1996. Nadzorni odbor je najprej opozoril na velik izpad kra-
jevnega samoprispevka. Planirani dotok sredstev samoprispevka 

je bil 4 milijone tolarjev, vendar se je na žiro račun v lanskem letu 
nateklo komaj 1,8 milijona tolarjev. Člani sveta so se zadolžili, da 
do prihodnjega tedna pripravijo sezname zaposlenih, nato bodo o 
samoprispevku obvestili računovodstva podjetij, v katerih so za-
posleni delavci iz njihove KS. 

Za nadaljevanje vodovodne akcije so sprejeli sklep, da bodo iz 
investicijskih sredstev KS pokrili 70 % investicijske vrednosti na-
daljevanja gradnje vodovoda, 30 % pa računajo, da bodo dobili iz 
države. Za gradnjo vodovoda namenjajo tudi 3,5 milijona sred-
stev, ki so jih pridobili iz države za škodo, ki jo je povzročilo neur-
je na infrastrukturi v lanskem letu. S krajani pa se bodo tudi do-
govorili, da če bi se odpovedali denarju za škodo po lanskem 
neurju na kmetijskih površinah, bi tudi ta denar namenili za iz-
gradnjo vodovoda. Gre za 5 milijonov tolarjev. Govorili so tudi o 
planu dela za letos, vendar so se odločili, da sejo prekinejo in jo 
bodo nadaljevali jutri (4. aprila) ob 19. uri. Govorili bodo o po-
godbi za vodovodni priključek za gospodinjstvo in odločali, ali 
bodo imeli direktne volitve novega predsednika sveta KS ali pa 
bodo člani sveta izmed sebe izvolili novega predsednika. Dose-
danji predsednik sveta KS Albin Druzovič je namreč podal pisno 
odstopno izjavo. 

Zmago Šalamun 

TURNIŠČE • Jutri občni zbor 
upokojencev 

Na petem letnem občnem zboru se bodo jutri sestali člani 
Društva upokojencev Tarnišče, ki ga vodi Jože Milošič. Po oceni 
svoje dejavnosti v preteklem letu se bodo dogovoril o letošnjih ak-
tivnostih, obravnavali pa bodo tudi vprašanje zagotovitve prosto-
rov svojega društva, ki jih imajo v domu krajanov na Turnišču. 

OM 

MARIBOR • Nini Milošič zlato 
Cankarjevo priznanje 

Dijakinje ptujske gimnazije so na vseslovenskem tekmovanju v 
materinščini za Cankarjevo priznanje, ki je potekalo prejšnjo so-
boto v Mariboru, dobro odrezale. Nina Milošič je dosegla zlato 
Cankarjevo priznanje, srebrno pa Vladka Tucovič, Natalija Bu-
kvič in Mojca Topolovec. Tudi Nataša Erman, ki je tekmovala na 
II. stopnji, je dosegla srebrno priznanie. 

-OM 

V letu 1998 priietek 
gradnje telovadnke 

čeprav so v Juršincih pred leti z 
novim prizidkom pridobili dovolj 
šolskih prostorov za normalno 
delo, pa so težave ostale še zaradi 
premajne kuhinje, jedilnice, 
računalniške učilnice in telovadni-
ce. Omenjene prostore naj bi 
pričeli graditi in urejati že v pri-
hodnjem letu. Svoj delež je juršin-
ska občina že obljubila, skupna 
vrednost naložbe pa je ocenjena na 
dobrih 190 milijonov tolarjev. 
Že lani so se v Juršincih lotili zu-

nanje obnove stare šole, ki jo je bilo 
potrebno podtemeljiti, urediti odtok 
kapnice in ji dad prijaznejšo zunanjo 
podobo. Vsa dela bodo kmalu 
končana. Župan Alojz Kaučič 
omenja, da so bila dela več kot po-
trebna, saj jim je vlaga povzročala ve-
liko preglavic. Za omenjena dela je 
občina v celoti namenila 9 milijonov 
tolarjev, prav kmalu pa naj bi obno-

vili tudi del ostrešja na novem pri-
zidku, kjer na nekaterih mestih pre-
več kaplja. Težave so že posredovali 
projektantu in izvajalcu del, župan 
Kaučič pa pravi, da je prizidek še 
zmeraj v fazi garancije. 
Vodstvo juršinske občine pa je dalo 
zeleno luč tudi za gradnjo telovadni-
ce kot poznejšega večnamenskega 
prostora, ki bo po površini veliko 
nad šolskimi standardi. Vendar v 
Juršincih takšen prostor potrebujejo, 
poleg tega pa bodo s preureditvijo 
podstrešja v učilnice na sedanjem 
prizidku, preselitvijo vrtca in mod-
ernizacijo kuhinje ter jedilnice veli-
ko pridobili. Večnamenski prostor 
naj bi zgradili do leta 2002. Zanj že 
sedaj pripravljajo vso potrebno do-
kumentacijo, idejni projekt pa so že 
predstavili na šolskem ministrstvu. 
Tekst in fotografija: Tatjana Mohorko 
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O Z V Ž PTUJ / Z DR. EMILOM SENČARJEM O CEPLJENJU PSOV 

Od 3.500 SIT dobri dve tretjini državi 
v Obdravskem zavodu za veterinarstvo in živinorejo v Ptuju 
so te dni na vrhuncu letošnje aiicije cepljenja psov proti ste-
klini . Kot je povedal vodja veterinarske bolnišnice dr. Emil 
Senčar,cepljenjepotekapoprogramu,popredvidevanjihpa 
bo letos na območju nekdanje občine Ptuj proti steklini 
cepljenih okol i 7.500 psov. Glavnino, okoli 6.000, j ih bo ce-
pil Obdravski zavod, okoli 1.500 pa zasebna veterinarska 
ambulantaKriza.Prispevekzacepljenjeposameznegapsaje 
letos 3 .500 tolarjev, kar je toliko, kot so lani plačevali za 
cepljenjezamudniki. 

Ker je bilo kar nekaj pripomb, 
da je to predrago, bralec A. Z. pa 
je na nas naslovil tudi pisno 
vprašanje, kjer je potarnal nad 
previsoko ceno cepljenja in 
vprašuje, kaj ibsega ta cena, smo 
na Obdravskem zavodu dobili 
tudi ta odgovor. 

Dr. Emil Senčar je povedal, da 
je cena 3.500 tolarjev za cepljen-
je posameznega psa sestavljena 
iz tehle stroškov: 

750 tolarjev je prispevek za ve-
terinarsko-higiensko službo, 

650 tolarjev je državna taksa za 
zatiranje živalskih kužnih bolez-
ni, 

832 tolarjev stane vakcinacija -
strošek, ki gre v državni pro-
račun, 

166 tolarjev so stroški 
obveščanja o cepljenju prek 
sredstev javnega obveščanja ter z 
letaki 

in le 1102 tolarjev dobi veteri-
narska služba za stroške vakcine 
in opravljene vakcinacije - torej 
za cepivo in delo veterinarjev, za 
sredstva proti notranjim parazi-
tom ter strošek kovinskega obe-
ska. 

Večji, več kot dvotretjinski del 
cene cepljenja si torej obdrži 
država, pa naj bo upravičeno ali 

ne. In če samo pomislimo, koli-
ko štirinožnih prijateljev laja po 
dvoriščih slovenskih domačij, v 
hišah in stanovanjskih blokih, 
potem ni težko vsaj približno 
ugotoviti, da je cepljenje psov 
nezanemarljiv in vnaprej zago-
tovljen del državnega proračuna. 

Še to naj dodamo ob koncu. 
Cepljenje bo po napovedanem 
programu potekalo še do 12. 
aprila, ko bodo kot zadnje cepili 
pse z območja mestne občine 
Ptuj. Ves ta čas pa lahko zamud-
niki, torej tisti, ki so zamudili 
roke v domačem kraju, cepljenje 
psov tudi letos opravijo v veteri-
narski ambulanti v Ptuju na 
Ormoški cesti 28. 

V času cepljenja pa je žal vse 
več primerov milostnih usmrti-
tev psov ali evtanazij, v glavnem 
zaradi tega, ker so se jim nevest-
ni lastniki odrekli, da bi se izog-
nili strošku cepljenja, nekaj je 
tudi pasjih potepuhov ali naj-
denčkov, nekaj pa je tudi milost-
nih usmrtitev zaradi starosti in 
onemoglosti psov. Na teden za-
radi vseh teh vzrokov usmrtijo 
od 5 do 10 psov. Žal so med nji-
mi tudi breje psičke. 

Če se želite svojega psa rešiti, 
nikar tega ne storite z usmrtitvi-
jo; pokličete lahko Radio Ptuj, 

telefon 771-261, kjer bomo prek 
radijskih malih oglasov 
poskrbeli za novega lastnika. To 
lahko storite tudi, če v času 
pomladanskih ženitev psa po-
grešate več kot dan ali dva. 
Lahko pa pokličite tudi Društvo 

za varstvo in proti mučenju živa-
li Maribor, telefon 513-350. 
Morda vaš dlakavi štirinožni 
hišni prijatelj že nestrpno čaka 
na vas! 

M. Ozmec 

Dr. Emil Senčar (desno) z asistentom Gregorjem Lačnom 
med cepljenjem psa, ki ga je gospodar pravilno opremil z 
nagobčnikom. Foto: M. Ozmec 

U U B U A N A / ZAVOD ZA ZAPOSLOVANJE 

V laietku leta po-
rast brezposelnih 
Po podatkih Republiškega zavoda za zaposlovanje je 
b i lo v januarju na območju Upravne enote Ptuj 5.601 
brezposelna oseba ali 20,9 odstotka delovno aktivnih 
prebivalcev. To je 158 brezposelnih več, kot j ih je bi lo 
mesec dni pred tem. Med brezposelnimi na ptujskem 
območju j ih je bi lo v začetku letošnjega leta 74 
vključenih v pripravo za zaposlitev, 4 v pripravništvo, 
111 v programe javnih del, 7 je vključenih v svetovanje 
za samozaposlovanje, trem pa je odobrena subveticija 
za samozaposlitev. 

Med brezposelnimi je skoraj 
46 odstotkov žensk, več kot 
polovica vseh pa je trajno brez-
poselnih. Največ brezposel-
nih, prav tako polovica, ima 
dokončano le osnovno šolo, 
tretjina poklicno izobrazbo, 18 
odstotkov pa jih ima 
srednješolsko izobrazbo. 

V Lenartu je bilo v januarju 
1.714 brezposelnih ali 26,5 od-
stotka, v Ormožu 1.447 ali 
19,6 odstotka delovno aktiv-
nih prebivalcev, v Slovenski 
Bistrici pa 2.829 ali 23,6 od-
stotka delovno aktivnega pre-
bivalstva. V vseh naštetih 
upravnih enotah se je brezpo-
selnost v januarju glede na de-
cember povišala. Na območju 
Lenarta je med brezposelnimi 
42,2 odstotka žensk, kar 64 od-
stotkov jih je trajno brezposel-
nih, prvo zaposlitev pa jih išče 

21 odstotkov. V Ormožu je od-
stotek brezposelnih žensk tako 
rekoč enak kot v Lenartu, traj-
no brezposelnih je 54,7 odstot-
ka, na prvo zaposlitev pa Čaka 
16 odstotkov brezposelnih. 
Tudi v Slovenski Bistrici je 
podobno, saj je 17 odstotkov 
iskalcev prve zaposlitve, 60 
odstotkov je trajno brezposel-
nih, med vsemi brezposelnimi 
pa je 48,9 odstotkov žensk. 

V celotnem Podravju so bili 
v začetku leta 32.036 registri-
rano brezposelnih oseb ali 
22,9 odstotka delovno aktiv-
nih prebivalcev, v celotni 
državi pa 126.316, stopnja 
brezposelnosti pa je veliko 
manjša kot v Podravju in nam 
bližnjih občinah, saj znaša v 
celotni Sloveniji 14,5 odstot-
ka. 

Milena Zupanič 

i f e f ffttCffIfO 
radi mleko! 
Učenci tretjega in četrtega razreda videmske po-
družnične šole na Sel ih so dali letošnjemu projektu nas-
lov Rad imam mleko. Projektni teden so imeli že od 17. 
marca, v besedi in sliki pa so ugotovitve projektne naloge 
predstavili minulo sredo svojim šolskim prijateljem in 
staršem. 

Tistega dne so se tretješolci in 
četrtošolci pohvalili, da radi pi-
jejo mleko, še raje pa imajo slad-
ke mlečne izdelke. Navdušeni so 
bili nad projektom, pri katerem 
sta jima pomagali učiteljici Ani-
ca in Claudia, še bolj pa nad 

zbiranjem informacij na terenu 
in ogledom ptujske Mlekarne. 
Prve podatke o tej za naše telo še 
kako zdravi tekočini so poiskali 
najprej v knjigah, potem pa se 
odpravili na usmerjeno kmetijo, 
od koder mleko prihaja. Druga 
postaja je bila zbiralnica mleka, 
potem so se z vso radovednostjo 
odpravili v prostore ptujske mle-
karne in na koncu še v mlečni 
butik - slaščičarno. Seveda pa se 
niso samo potepali, ampak so 
delali tudi v razredu, pripravili 
kratek bilten s prispevki svojih 
prijateljev, zbrali slikovni mate-
rial, prave mojstrovine pa so 
nastajale tudi v likovni, tehnični 
in kuharskiih delavnicah. 
Delček vsega tega so ponudil še 
staršem in se na šaljiv način 
pradstavili ob zaključku projek-

ta o mleku. Takrat so še posebej 
poudarili vsem svojim poslušal-
cem: "Ker je mleko tako zelo 
zdravo, ga pijte vsak dan, kajti 
mi, otroci, ga radi pijemo." 

Tekst in fotografija: 
T. Mohorko 

TEDNIK ZA 
UPOKOJENCE 
DRUŠTVO UPOKOJEN-
CEV PTUJ, Aškerčeva 9 

- V torek, 8. aprila, od 17. 
do 21. ure delo filatelistične 
sekcije, ki svoje člane in lju-
bitelje filatelije obvešča, da 
so izšle nove znamke z motivi 
rib in Evropske unije. 

-,V torek, 8. aprila, od 17. 
do 20. ure strelske vaje za 
upokojence, strelišče v šport-
ni dvorani Mladika. 

- V petek, 11. aprila, ob 18. 
uri šahovsko srečanje upoko-
jencev v društvenih prostorih 
Šahovskega kluba Ptuj, Drav-
ska ul. 18. 

Za nekaj časa so se učenci v igrici odpravili v kraljestvo 
mlečnih izdelkov. 

Pfes/, pleši naokrog 
Na vel ikonočni ponedeljek se je na Kogu vedno kaj zani-
mivega dogajalo. Dramska skupina je zaigrala kakšno 
igro, pevci so peli in plesalo se je. Tako je bi lo tudi letos, 
ko so praznovali visok jubilej plodnega dela folkloristov z 
vel iko kul turno prireditvijo, ki s t a j o spremljali še razsta-
va ročnih del in mamljivih kul inaričnih dobrot ter ocen-
jevanje vina, pridelanega na Kogu. 

Za vzgojo mladih folkloristov 
že trideset let skrbi učiteljica 
Anica Pevec, ki je na kratko 
povzela njihovo delovanje in 
tudi tokrat poskrbela, da so se 
krila vrtela v ritmu starih ple-

sov, kot so čindara, rašpla, šotiš, 
špicpolka in še številnih drugih. 
V tridesetih letih je šlo skozi 
njeno vzgojo okrog 600 plesal-
cev. Že lep čas se folkloristi 
sučejo tako, kot igra Mirko Ku-
harič, harmonikar, ki s svojo 
muziko razveseljuje domačine 
in goste spoštljivih 68 let. Oba 
kulturna zanesenjaka, Anica Pe-
vec in Mirko Kuharič, sta za 
svoje življenjsko delo prejela 
najvišje priznanje - plaketo Zve-
ze kulturnih organizacij Ormož. 

Na velikonočni ponedeljek se 
je zdelo, da so Kogovčani zgra-
dili premajhno dvorano, saj je 
bila pretesna za vse, ki so želeli 
videti kulturni program. Pove-

zoval ga je Janko Klanjčar, poleg 
folkloristov pa so nastopili še 
harmonikarji, kvartet deklet s 
Koga, Maja Frangež in tambu-
raška skupina iz Ormoža. Za to 
obsežno prireditev so svoje moči 
združili vsi, ki živijo na Kogu, 
finančno pa so pomagali krajev-
na skupnost, turistično društvo, 
kulturno društvo, društvo 
kmečkih žena, osnovna šola in 
vinogradniki. Ob tej priložnosti 
so kmečke žene pripravile raz-
stavo ročnih del, ličnih pisank 
in velikonočnih dobrot iz 
kvašenega testa. 

Praznika brez vina si na Kogu 
ne moremo predstavljati. Slavko 
Žalar, predsednik petčlanske ko-
misije, ki je ocenila vzorce vina, 
pridelanega na Kogu, je dejal, da 
je bilo vzorcev sicer bolj malo, 
bili pa so zelo dobre kvalitete. 
Strokovna komisija je med 33 

vzorci podelila 14 srebrnih, 14 
zlatih in eno veliko zlato priz-
nanje. Najvišje priznanje je z 
oceno 19,29 za renski rizling -
jagodni izbor prejel Borut Pra-
potnik s Koga. 

vk 

Društvo kmečkih žena je pripravilo vrsto dobrot 

Jubilant Mirko Kuharič 

KIDRIČEVO / SESTAL SE JE OBČINSKI SVET 

Danes nadaljevanje 2 L seje 
Svetniki občine Kidričevo so na svoji 21. seji v četrtek, 27. marca, razpravljali le o 
dobri polovici točk predvidenega dnevnega reda, saj so po peti točki pred obravnavo 
letošnjega proračuna in problematiko ogrevanja v naselju nekaj pred polnočjo sejo 
prekinil i . 

Malce se je zataknilo pri obravnavi zapisnika 
prejšnje seje, saj so nekateri svetniki očitno 
napačno razumeli dejstvo, da je svet podprl sklepe 
vročega zbora uporabnikov ogrevanja v naselju 
Kidričevo in da je s sklepom razveljavil že dano 
soglasje Komunalnemu podjetju Ptuj k povišanju 
cene ogrevanja. S tem so namreč svetniki ob mo-
ralni odgovornosti nase prevzeli tudi materialno 
odgovornost za vse morebitne negativne posledi-
ce, na katere bojda že opozarja Komunala. 

Na predlog predsednika sveta Franca Škrila so 
med devetimi točkami dnevnega reda nekoliko 
spremenili vrstni red prvih šestIH točk. Tako so 
po skoraj dveurni razpravi in po nekajkratni 
obrazložitvi Staneta Napasta, vodja oddelka za 
okolje in prostor pri mestni občini Ptuj, z neka-
terimi dopolnitvami vendarle sprejeli odlok o 
spremembah in dopolnitvah odloka o taksi za 

ustvarjanje odpadkov in povračilo za izko-
riščanje in rabo pitne vode. In sicer ločeno za 
črpališče v Skorbi in črpališče v Šikolah. 

Določili so tudi višino takse za ustvarjanje od-
padkov in povračilo za izkorišščanje pitne vode, 
soglašali z gradnjo poslovno- ostinskega objekta 
v Njivercah, ob koncu pa na prošnjo vrtca z 
Vrhnike tej ustanovi namenili 50.000 tolarjev 
pomoči. 

O zadnjih treh točkah dnevnega reda - osnutku 
proračuna občine Kidričevo za leto 1997, ki 
predvideva 421 milijonov tolarjev, ter o vroči in 
vse bolj zapletajoči SE problematiki na področju 
ogrevanja v naselju Kidričevo - pa bodo, kot že 
rečeno, razpravljali v nadaljevanju seje danes ob 
18. uri. 

M. Ozmec 
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PREJELI S M O 

Ko zapustiš 
bolnišnico sreien 

Kakor druge ženske po Sloveniji je tudi mene 
doletela težka usoda, ki se imenuje bolezen. Po 
prestanem težkem posegu na Onkološkem inšti-
tutu v Ljubljani me je prej kot v enem letu dole-
tela še ta usoda, da sem morala na težak poseg na 
ginekološki oddelek ptujske bolnišnice. Na tem 
oddelku sem preživela mesec in pol. V tem času 
so pričeli oddelek renovirati, iz starega oddelka 
je nastal popolnoma nov, prijazen in prijeten 
dom za pacientke. Ob vsem tem me je obšla 
želja, da v to rubriko napišem par zahvalnih be-
sed zdravnikom in osebju ptujske bolnišnice. 

Zahvala je namenjena osebju ginekološkega 
oddelka, posebej osebnemu zdravniku g. dr. 
Lukmanu, predstojniku oddelka g. dr. Bosnarju 
ter vsemu osebju oddelka, ki mi je v času bivan-
ja pomagalo in me vzpodbujalo k okrevanju. 
Prav tako gre zahvala zdravnikom internega od-
delka ga. dr. Lidiji Trop in ga. dr. Tončki Trop 
ter celotnemu intezivnemu oddelku bolnišnice 
Ptuj. Zahvaliti se moram tudi svojemu 
splošnemu zdravniku g. dr. Abbasu in sestram v 
TALUM v Kidričevem. 

Kot pacientka sem doživela, kako lahko spod-
buden pogled, nežen prijem ali odkrit nasmeh 
preženejo sive oblake iz življenja bolnikov. Zelo 
prijeten je občutek, če zapustiš bolnišnico vsaj 
za delček srečnejši, kot si vanjo vstopil. 

Pacientka Marta Pinterič, Kidričevo 

UUBUANA / »VIKTORS 96< 

Izbraili najpopular-
nclŠB xci leto 1 9 9 6 
V soboto zvečer smo bili priča najelitnejši slovenski prire-
ditvi, vsaj tako pravijo. Zgodila se je v veliki Gallusovi 
dvorani Cankarjevega doma in že to ji daje poseben po-
men. Pripravlja jo revija Stop oziroma sedem žirij ter se-
veda bralci, poleg Stopovih še sedmih pokrajinskih časo-
pisov in poslušalci 30 lokalnih radijskih postaj, ki podeli-
jo Viktorje popularnosti. 

Lani so bili najpopularnejši 
Adi Smolar med glasbeniki, 
Sašo Hribar med radijci in Ma-
rio Galunič med televizijci. Vik-
torji, ki so jih podelile žirije, pa 
so bili: za najelegantnejšo medij-
sko osebnost Tajda Lekše, za 
najboljšo radijsko kulturno-
umetniško oddajo Radijska igra 
za odrasle, za najboljšo zabavno 
radijsko oddajo Odštekani Radia 
Študent, za najboljšega radijske-

ga voditelja Bojan Krajnc, za te-
levizijsko kulturno-umetniško 
oddajo Povečava, za mladinsko 
Pod klobukom, za najboljšo tele-
vizijsko oddajo pa Res je TV Slo-
venija. Podelili so tudi tri Vik-
torje za posebne dosežke, ki so 
jih dobili: uredništvo otroških 
in mladinskih oddaj TV Slove-
nija, Tomaž Perovič in skupina 
Laibach. 

Na koncu so podelili še 

najžlahtnejšega viktorja za živl-
jenjsko delo, ki ga je letos ob 
močnem odobravanju prisotnih 
dobila Nataša Dolenc, priljublje-
na napovedovalka Radia Slove-
nija, ki je svojo napovedovalsko 
pot začela davnega leta 1962 in 
med drugim polnih 18 let vodila 
oddajo Glasba ne pozna meja. 

Takšno bi bilo uradno 
poročilo z letošnje prireditve, 
ampak nekako ne morem mimo 

tega, da ne bi napisal še nekaj 
svojih občutkov in razmišljanj. 
Nimam rad ljudi, ki samo nerga-
jo in kritizirajo, ampak ... 

Prva stvar, ki me je neprijetno 
zbodla (zaradi nje je nastal tudi 
nadnaslov sestavka v angleš-
čini), je bil velik napis na 
začetku, ki so ga nosili plesalci 
in na katerem je pisalo Mojca's 
dancers. Ja - kaj podeljujemo 
Oskarje v Ameriki ali viktorje v 

Sloveniji? Voditelja sta bila ves 
čas nekako toga, čeprav sta se na 
vse načine trudila pričarati 
sproščenost, ampak se nekako 
nismo mogli znebiti občutka, da 
hočeta za vsako ceno posnemati 
lanski voditeljski par. No, vsee-
no je prireditev nekako stekla in 
prinesla kar nekaj pozitivnih 
presenečenj, kot je recimo nas-
top skupine Demolition Group 
skupaj s Heleno Blagne, fenome-
nalen je bil tudi Rok Golob s 
svojo skupino, ki je vse instru-
mentalne vložke zaigrala v živo 
v dvorani in tudi Čukov ne sme-
mo pozabiti, saj so s svojim po-
sebnim načinom podeljevanja v 
dvorani izzvali močan aplavz. 
Nekako do polovice prireditve je 
šlo vse v redu, nato pa je začel 
voz drveti navzdol. Splošno neo-
dobravanje so poželi Leteči po-
tepuhi, prava polomija pa je bil 
zaključek prireditve, ko so po-
deljevali Viktorja za življenjsko 
delo, uvod v podelitev pa so iz-
vedli Mojčini plesalci na rolerjih 
in z neko čudno pesmijo, ki ji 
nihče ni vedel namena. Piko na i 
pa je na koncu postavila policij-
ska godba, ki je popolnoma raz-
glašeno in neusklajeno odigrala 
nakakšen latinski venček. 

Kakorkoli že - na koncu česti-
tamo vsem dobitnikom in upam, 
da so se iz letošnje prireditve or-
ganizatorji nekaj naučili, saj v 
eni stvari smo si vsi enotni: po-
delitev viktorjev je prireditev, ki 
se je prijela in je potrebna v slo-
venskem medijskem prostoru, 
čeprav je zaenkrat videti kot re-
klama za RTV Slovenija. Pa na-
svidenje prihodnje leto. 

Rado Škrjanec 

SEIA/SREČANJE 
FOLKLORISTOV 

Zapojte in 
zaplešite 
z nami 

Sela bodo sobotni večer 
preživela s folkloristi. V tam-
kajšnji kulturni dvorani se bo 
namreč zbralo vseh šest 
odraslih folklornih skupin, ki 
delujejo na območju Zveze 
kulturnih organizacij Ruj . Na 
medobčinskem srečanju, ki se 
bo pričelo v soboto ob 19. uri, 
bodo nastopile folklorne skupi-
ne iz Markovcev, z Destrnika, iz 
Cirkovc, Lancove vasi, Dolene 
in ptujske bolnišnice. Prireditev 
bo povezovala Tatjana Mohor-
ko. 

MZ 
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Utrinek s prireditve v Cankarjevem domu 

ORMOŽ / RAZSTAVIŠČE SALONA RENAULT 

Abstraktne kompo-
zi€ile Anke Krasne 

Od petka, 21. marca, so v prodajno-servisnem centru Re-
nault na Hardeku na ogled dela akademske slikarke Anke 
Krasne. Za prijetno vzdušje ob odprtju razstave so poskrbela 
dekleta s Koga s svojo ubrano pesmijo, umetnico in njena 
dela pa je obiskovalcem predstavila Marjeta Ciglenečki. 
Opozorila je na spremembe v načinu slikarkinega ustvarjan-
ja, ki vse raje posega po žareče rdeči in kobaltno modri barvi, 
kompozicija pa je tokrat povsem abstraktna, nabita s čustve-
nostjo in številnimi simbolnimi pomeni. 

Študij na ljubljanski akademiji za likovno umetnost je Anka 
Krašna dopolnila s številnimi študijskimi potovanji in jih zao-
krožila z dvomesečnim bivanjem v Cite Internationale des Arts 
v Parizu. Domačim in tujim ljubiteljem slikarstva se je predsta-
vila na številnih samostojnih in skupinskih razstavah, sedaj pa 
je postala docentka za risarsko oblikovanje na pedagoški fakul-
teti v Mariboru. 

vk 

Gradnja veinamenskega 
Andreanuma se bliža komu 

Kljub gospodarski in social-
ni krizi, ki že lep čas pesti Ma-
ribor, je v mestnem središču 
čutiti živahno gradbeno dejav-
nost, so poudarili na tiskovni 
konferenci minuli torek, ki jo 
je sklicala mariborska škofija. 
Andreanum, katerega gradnja 
se bliža koncu, odprli naj bi ga 
do prve obletnice papeževega 
obiska pri nas, to je 18. maja, 
po svojem poslanstvu pa bo us-
tanova zaživela polno življenje 
šele jeseni na začetku akadem-
skega leta, ko bodo vstopili v 
nove predavalnice slušatelji in 
profesorjim, ni i>omemben le 
zaradi svoje razsežnosti in mar-
kantnosti, temveč v prvi vrsti 
zaradi dejavnosti, ki bodo v tej 
stavbi potekale. 

V Andreanumu, ki bo imel 
več kot 6000 kvadratnih metrov 
uporabnih površin, ime je dobil 
po sv. Andreju, zavetniku mari-
borske škofije, bodo dobile pros-
tore še nekatere pomembne in 
vitalne ustanove mariborske 
škofije, ki je tudi izključni nosi-
lec investicije. Njegova vrednost 
znaša 10 milijonov mark V ta na-
men je škofija najela bančne kre-
dite, ki jih bo morala z obrestmi 
vred vračati v pogodbenih rokih. 

"Andreanum je ustanova, s ka-
tero hoče naša škofija odgovoriti 
na znamenja in potrebe časa. 
Srce in prihodnost vsake škofije 
sta namreč bogoslovje in teo-
loška šola. Zato se ne čudim, če 
je Slomšek s prihodom v Mari-

bor takoj ustanovil popolno teo-
loško šolo, ki je bila tudi prva vi-
soka šola v Mariboru in s tem 
tudi predhodnica mariborske 
univerze. Ker sedanji prostori 
ob novem načinu teološkega štu-
dija in ob toliko slušateljih lai-
kih ne ustrezajo potrebam in ker 
s strani družbe do danes ni bilo 
mogoče rešili vprašanja naših 
prvotnih prostorov in šolskih 
poslopij, smo se odločili za 
gradnjo Andreanuma, kjer bo 
potekal teološki študij bogoslov-
cev s teološko knjižnico ter pros-
tori za duhovnike in še za neka-
tere pastoralne dejavnosti ter 
cerkveno sodišče. Glavni namen 
Aiidreanuma bo usposabljati za 
teološko in pastoralno delo nove 
duhovnike, nuditi laikom pri-

merno teološko izobrazbo, s tem 
pa prispevati v mariborsko javno 
življenje, predvsem pa v mari-
borsko univerzo humanis-
tičnega duha, ki žal tako manjka 
v tem delu Slovenije. Tako 
bomo tudi uresničili Slomškovo 
vizijo ter posodobili in obogatili 
njegovo kulturno in pedagoško 
dediščino," je med drugim pove-
dal na tiskovni konferenci mari-
borski škof dr. Franc Kramber-
ger. 

Škofija bo v ta namen zbirala 
prostovoljne prispevke. S poseb-
nim pismom, ki ga bodo prejeli 
verniki in sponzorji, bodo 
potrkali na vrata vseh, ki jim je 
pri srcu Slomškova dediščina. 

Vida Topolovec 

Med škofijo, Slovensko ulico, Barvarskim prehodom ter 
Gledališko ulico nastaja Andreanum, center, kjer bo poleg 
teološke fakultete prostor še za druge dejavnosti. Foto: VT 

PTUJ / PRVI FESTIVAL M O N O D R A M E V GLEDALIŠČU 

Osem dni za gledališke sladokuste 
Naslednjo soboto, 12. aprila, se bo pričel v 

ptujskem gledališču prvi festival monodrame, 
na katerega je organizator, Gledališče Ptuj, 
povabil vse institucionalne predstave in pred-
stave samostojne produkcije, ki so nastale v 
preteklih letih, pa jih še zmeraj igrajo. 

Na razpis se je prijavilo 16 predstav, izmed ka-
terih jih je organizator izbral osem in te na spo-
redu v osmih zaporednih večerih s pričetkom ob 
20. uri. Festival bo odprl Ivo Ban z Logarjevo 
predstavo Dosje, sledile pa bodo Glumac je glu-
mac v izvedbi avtorja Zijaha Sokoloviča, Alma 
Uršule Cetinski, ki jo bo odigrala Polona Vetrih, 
Seks u Gorskom vijencu, ki jo bo odigral avtor 
besedila Mihailo Radoičič (potrditev igralca za 
prihod na Ptuj v gledališču še pričakujejo), Rei-

chov Govor malemu človeku v izvedbi Vlada 
Novaka, Poredušev Janoš v izvedbi avtorja bese-
dila Evgena Carja, Zgodovina moje neumnosti 
prav tako v izvedbi avtorja besedila Zeljka Vuk-
mirice, Rupert Marovt v izvedbi Andreja Roz-
mana Roze, ki tudi uprizarja lasten tekst, festival 
pa bo sklenila v nedeljo, 20. aprila, Nataša Mat-
jašec s predstavo Elisabeth, za katero je napisala 
besedilo skupaj s Sebastijanom Horvatom in 
Klavdijo Zupan. 

Skratka, Ptujčanom se obeta osem izredno za-
nimivih gledaliških dni. Predstave bo spremlja-
la tudi strokovna komisija in najboljši predstavi 
podelila denarno nagrado 5000 DEM v tolarski 
protivrednosti. 

Milena Zupanič 

SREDISCE OB DRAVI / O B KRAJEVNEM PRAZNIKU 

Kar dva fedna prireditev 
V ponedeljek so se v krajevni 

skupnosti Središče ob Dravi že 
pričele prireditve ob proslavi 
43. krajevnega praznika. Šport-
niki so se pomerili v košarki za 
pokal krajevne skupnosti, na-
daljevali pa bodo prav tako s 
športnimi prireditvami. V ne-
deljo, 6. aprila, bo ob 9. uri na 
strelišču tekmovanje strelskih 
družin občine Ormož z zračno 
puško, istočasno pa bo v telo-
vadnici osnovne šole tekmo-
vanje v namiznem tenisu v 
moški in ženski konkurenci. 
Ob 17. uri pa bo v slaščičarni 
Rupert tekmovanje šahistov. 
Najboljši športniki bodo za 
svoje dosežke prejeli pokale 
krajevne skupnosti. 

Prihodnji četrtek, 10. aprila, 
bo ob 18. uri pri spomeniku pad-
lim v NOV svečanost, nato pa bo 
v prenovljeni Sokolani svečana 
proslava ter podelitev plaket in 
priznanj krajevne skupnosti. Ob 
tej priložnosti bodo odprli kuli-
narično razstavo. Glasbeni večer 

se Središčanom obeta v soboto, 
12. aprila, ko bo ob 19.30 uri v 
Sokolani koncert godbe na piha-
la iz Središča, po koncertu pa bo 
zabava. Prireditve bodo končali 

v nedeljo s sprejemom za starejše 
krajane, kulturni program pa 
bodo prispevali učenci osnovne 
šole Središče. 

vic 

P T U J / UPOKOJENCI VABIJO 

V maju v Ougo uvalo 
Skupina ptujskih upokojencev se je 25. marca vrnila z 10-dnev-
nega prijetnega letovanja iz Rabca. Poleg sončnih dni in ko-
panja v bazenu z ogrevano morsko vodo so si privoščili še iz-
let z ladjo v turistično Opatijo. Počitnikovanje je bilo prijetno, 
zato so sklenili pridno "varčevati", da obnovijo prijateljstvo s 
hotelom Mimosa v Rabcu. 
Društvo upokojencev pa že sklepa in načrtuje drugo letovanje - v 
hotelu Croatia A kategorije v Dugi uvali blizu Pule od 4. do 14. 
maja. Cena 10-dnevnega letovanja je 330 DEM za polni penzion s 
plačano turistično takso in kopanjem v ogrevani morski vodi -
olimpijski bazen. Ker je to zdravstveno-rekreacijski center, se je 
možno posvetovati z zdravniki (internisti, kardiolog in fiziotera-
pevt). Pogovori so brezplačni; plačajo se samo terapije, masaže, 
uporaba savne... 
Organiziramo prevoz, ob 40 osebah znaša 5.000 SIT. Iz Duge uva-
le so možni izleti v Pulo in njeno okolico. Vabljeni upokojenci tudi 
iz drugih društev upokojencev. 
Prijave sprejema DU ob torkih in petkih od 10. do 12. ure v društve-
ni pisarni, Aškerčeva 9. 

M. Korpar 
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"Na težave v kmetijstvu bom moral opozoriti še glasneje" 
v državnem zboru je še pred koncem lanskega leta med 90 
novimi slovenskimi poslanci zaprisegel tudi Alojz Vesen-
jak, doma iz Placerovcev v občini Gorišnica. Vesenjak iz-
haja iz vrst SLS in je v politiki aktiven le kratek čas. Pred 
mesecem je odprl vrata poslanske pisarne v domači 
občini, tam pa smo ga obiskali tudi mi in z njim pripravili 
tale pogovor. 

TEDNIK: Lahko po treh me-
secih, odkar ste bili kot posla-
nec tudi uradno imenovani v 
državni zbor, že poveste, kako 
ste privadili na to vlogo? 

Alojz Vesenjak: "Seveda sem 
mesto poslanca najprej sprejel z 
občutki strahu, saj sem še do 
nedavnega bil skoraj brez poli-
tične prakse. Potrudil sem se, da 
bi že na začetku to delo čim bolje 
opravljal v zadovoljstvo vseh tis-
tih, ki so me izvolili. Upam, da 
sem bom počasi vpeljal in mi bo 
veliko lažje. V vlogo poslanca 
sem se že dobro vživel, čeprav se 
je na začetku poznalo, da mi še 
veliko manjka v politični praksi. 
Zagotovo imajo v tej vlogi župa-
ni lažje delo, poznajo problema-
tiko na skoraj vseh področjih, 
sam pa se z vsemi težavami šele 
srečujem." 

TEDNIK: Katere so ključne 
točke vašega programa in na 
kaj boste v prihodnje opozarjali 
na sejah državnega zbora? 

Alojz Vesenjak: "Že pred vo-
litvami sem se zavzemal, da bi 
pomagal na področju lokalne sa-
mouprave, kmetijstva in tudi ga-
silstva, seveda pa se moram spo-
prijeti tudi s problemi in naloga-
mi drugih področij. Kmetijska 
politika je še naprej najbolj 
"žgoča" tema, samo če omenim 
nezadovoljstvo zaradi odkupnih 
cen, prevelikih zalog krompirja 
in jabolk. Po drugi stani spet 
strokovnjaki opozarjajo, da se 
naš kmetijski prostor zarašča in 
se na nekaterih področjih večajo 
površine neobdelane zemlje. 
Zmeraj sem poudarjal, da mora-
mo ljudem na vasi zagotoviti 
takšno življenje, ki je človeka 
vredno. Od svoje dejavnsoti -
kmetijstva bi morali ti ljudje 
normalno zaslužiti, ne pa da mo-
rajo vedno bolj razmišljati o 
opuščanju kmetijske panoge in 
se preseljevati v mesta. Vse to 

bom moral še večkrat povedati 
tudi glasneje." 

TEDNIK: Mnogo poslancev 
smo že videli za govorniškim 
odrom; ste bili med njimi mor-
da tudi vi? 

Alojz Vesenjak: "Lahko se po-
hvalim, da sem že govoril pos-
lanskemu zboru, ko smo imeli 
vsi kaj povedati o prvih mi-

nistrskih predlogih za novo vla-
do. Takrat sem pri predlogu za 
prvo vlado odločno povedal, da 
zanjo ne bom glasoval, saj med 
predlogi nisem opazil nekaterih 
bistvenih programskih točk za 
uresničevanje potreb vseh nas, 
predvsem pa tistih na podeželju. 
Prvič res nisem glasoval za vla-
do, drugič je bilo že lažje in vla-
do tako že imamo v popolni ses-
tavi potrjeno." 

TEDNIK: Kako ste uspeli sle-
diti vsem političnim dogodkom 
v zadnjih treh mesecih, če se 
samo spomnimo nekajurnih 
zasedanj in razpravljanj o pred-
logih za novo vlado? Se vam je 
zdelo morda le preveč dolgo-
vezno in prenaporno? 

Alojz Vesejak: "Na eni strani 
je bilo zanimivo poslušati 
večurna razpravljanja in polemi-

ke, čeprav sedaj že lahko povem, 
da je bilo morda vmes le preveč 
takšnih besed, ki tja takrat niso 
sodile. Nekateri poslanci se 
včasih preveč obračajo v zgodo-
vino in premalo v prihodnost, ki 
jo bomo krojili vsi poslanci sku-
paj." 

TEDNIK: Novi kmetijski mi-
nister Ciril Smrkolj je član 
vaše stranke in v javnosti smo 
o njem precej slišali. Vam je že 
uspelo z njim navezati kakšne 
konkretne stike, se pogovoriti 
o aktualnih dogodkih v kmetij-
ski politiki in mu morda na nek 
način že predstaviti težave 
naših krajev? 

Alojz Vesenjak: "Z novim 
kmetijskim ministrom se pozna-
va že od lani, ko je SLS pripravi-
la tabor v naši občini. Več stikov 
sva uspela navezati potem, ko 
sva se kot člana iste stranke 
srečala v parlamentarnih klopeh. 
Prepričan sem, da bo Smrkolj 
uspel zastaviti kmetijsko politi-
ko tako, kot mnogi od njega 
pričakujejo, čeprav to ne bo 
lahko na vseh kmetijskih po-
dročjih. Že tako je naše kmetijst-
vo probremenjeno s problemi, 
zato bo imel še težje delo, kot 
mnogi pričakujejo. Bova pa še 
imela priložnost pogovora tudi o 
kmetijstvu naših krajev. Potru-
dil se bom, da bo kaj več naredil 
za kmetijstvo Ptujskega in Drav-
skega polja, že v prvi razpravi pa 
sem se naslonil na slovenjego-
riške in haloške kraje, kjer so po-
goji za kmetovanje težji. Za to je 
na nek način kriva tudi slaba in-
frastruktura. Pravih rešitev še 
seveda ne moremo pričakovati, 
trudim pa se navezati kar največ 
stikov z ministri, ki prihajajo iz 
vrst naše stranke." 

TEDNIK: Sodelujete tudi v 
nekaterih parlamentarnih od-
borih in komisijah. Kje boste 
torej javnosti v prihodnje naj-
bolj na očeh? 

Alojz Vesenjak: "Imenovan 
sem bil za delo v odboru za kme-
tijstvo, v odboru za nadzor last-
ninjenja, v komisijo za medna-
rodne odnose in v komisijo za 
pomoč invalidom. Navezal sem 
že stike z Zavodom za varstvo in 

usposabljanje dr. Marijana 
Borštnarja, kajti v zavodu imajo 
pripravljen projekt gradnje in 
skupaj bomo poskušali delati in 
uresničiti načrtovano." 

TEDNIK: Odprli ste tudi vra-
ta poslanske pisarne, kjer ste 
občanom na volje vsak pone-
deljek v dopoldanskem času. 
Kakšen je bil začetek, se je pri 
vas že oglasil kdo s kakšnim 
problemom? 

Alojz Vesenjak: "Ljudje so o 
odprtju poslanske pisarne slabo 
obveščeni, saj me v Gorišnici 
niti tretjič ni še nihče obiskal. 
Želel bi seveda drugače, vendar 
pa tudi na Ptuju ni pravega odzi-
va, zato bo potrebno vsemu dati 

nekaj časa. V Gorišnici me ljudje 
lahko poiščejo vsak ponedeljek 
med 8. in 10. uro, na Ptuju pa 
sem v poslanski pisarni na voljo 
potem med 11. in 13. uro. 
Pričakujem morda več ljudi s 
težavami v kmetijstvu in morda 
jim bom potem lahko kot posla-
nec pomagal po svojih najboljših 
močeh." 

TEDNIK: V slovenski javnos-
ti se že nekaj tednov glasno go-
vori o problemu vračanja slo-
venskih gozdov. Kakšni so vaši 
pogledi na to problematiko? 

Alojz Vesenjak: "Zadnji čas je 
to pri nas resnično vroča tema, 
sam pa sem mnenja, da naj vsak 
dobi nazaj tisto lastnino, ki mu 

je bila krivično odvzeta. So-
glašam s tistimi, ki pravijo, da se 
morajo gozdne površine vrniti 
tudi cerkvi, vendar mora država 
na tej poti pokazati več sodelo-
vanja." 

TEDNIK: Kako pa sodelujete 
z vodstvom gorišniške občine? 

Alojz Vesenjak: "V domači 
občini imam že od vsega začetka 
dobre stike, veliko pogovorov 
smo že opravili z županom Slav-
kom Visenjakom in člani SLS. 
Sestanke imam tudi s svetniki iz 
vrst SLS, predvsem o aktualnih 
problemih našega okolja in ver-
jetno bi se vsi strinjali, da teh 
problemov ni malo." 

Pripravila: Tatjana Mohorko 

OD TOD IN TAM 
JURŠINCI • Sprejeli 
zaključni račun 
Juršinski svetniki so imeli na zadnji marčevski seji 
v obravnavi veliko manj točk, kot je to sicer v na-
vadi. Letošnji proračun so namreč že sprejeli, ostal 
pa jim je zaključni račun za lansko leto. Sprejet je 
bil z veliko večino glasov. Svetniki so v nadalje-
vanju seje sprejeli še predloge sprememb v pravil-
niku o finančnih intervencijah za ohranjanje in 
razvoj kmetijstva. Za kmetijsko področje so 
potrdili še osnutek razpisa o razdelitvi sredstev za 
finančne intervencija v skupni vrednosti 5,8 mili-
jona tolarjev, čeprav imajo v juršinski občini za po-
dročje kmetijstva letos rezerviranih nekaj več kot 6 
milijonov tolarjev. Razpis za razdelitev omenjenih 
sredstev za kmetijske potrebe bodo objavili v 
občinskem časopisu v prvih dneh aprila. 

GORIŠNICA • Ponovno o 
najemniku borlskega 
gostišča 
Potrditev še nekaterih predlogov razdelitve 
letošnjih proračunskih sredstev za posamezne dej-
avnosti v gorišniški občini je le ena prvih točk, o 
katerih danes razpravljajo tamkajšnji svetniki. 
Proračun za letošnje leto v vrednosti 425 milijonov 
tolarjev so sprejeli že na marčevski seji. Sicer pa 
ima občinski svet danes v obravnavi tudi osnutek 
pravilnika o zbiranju, transportu in odlaganju ko-
munalnih odpadkov in podpis pogodbe o pri-
hodnjem izvajanju javnih del. V razpravi imajo 
tudi prošnjo za založništvo knjižice pod naslovom 
Znamenja v župnji sv, Marjete niže Ptuja, po-
novno pa naj bi izbrali najemnika borlskega gos-
tišča. Lanska izbira je bila za občino bolj kot ne po-
nesrečena, saj so se že imenovani najemniki pozne-
je pogodbi odpovedali, zato bo gorišniški občinski 
svet v drugo previdnejši. V nadaljevanju seje na-
meravajo izbrati še tri komisiji za odpiranje po-

nudb: prvo za izbiro izvajalca del pred pričetkom 
gradnje šolskega prizidka in večnamenske dvorane 
v Gorišnici, drugo za izbiro izvajalca gradnje cir-
kulanskega zdravstvenega doma in tretja naj bi iz-
brala najugodnejšega ponudnika za sanacijo pla-
zov. 

JURŠINCI • Pričetek 
melioracije Krke 
Juršinčanom potok Krka ob večjih padavinah 
povzroča precej preglavic zaradi poplavljenih kme-
tijskih površin in škode na pridelku. Že lani je 
občina namenila nekaj sredstev za pričetek melio-
racije, v teh dneh pa naj pričeli delo še na preosta-
lih površinah potoka. 
Župan Alojz Kaučič pravi, da bi morali meliora-

cijska dela končati v dobrih 20 dneh, če jim pri 
tem ne bo nagajalo muhasto aprilsko vreme. Letos 
so za melioracijo Krke namenili milijonov tolar-
jev, dela pa bodo potekala ob 2,5 kilometrih poto-
ka. Lastniki površin ob potoku so v zadnjih dneh 
že pripravili teren - požagali nekaj manjših dreves 
in odpeljali les. 

JURŠINCI • Modernizirali 
bodo dobrih 6 km cest 
v letošnji cestni program je juršinska občina uvr-
stila tudi nekaj kilometrov cestišča, ki ga bodo 
modernizirali in preplastili. Dobrih 5 kilometrov 
lokalnih cest bodo modernizirali in asfaltirali, več 
kot 1 kilometer preplastili, v programu pa je še 
širitev dveh manjših cestnih odsekov. 
Pri koncu je tudi gradnja vodovodnega sistema po 
vseh naseljih občine Juršinci, saj bodo še ta mesec 
na sistem mestnega vodovodâ  priključili zadnjih 
20 gospodinjstev v Zagorcih. Župan Kaučič pou-
darja, da bodo s tem rešeni vseh težav pri preskrbi 
s pitne vode, saj je le še nekaj gospodinjstev, ki se 
sedaj niso odločila za priključitev na novozgrajeni 
vodovodni sistem. 

TM 

Pretekli teden so se na tradi-
cionalnem posvetu v donnovini 
sešli vsi voditelji slovenskih di-
plomatskih predstavništev v 
tujini. Pogovarjali so se s pred-
sednikom države Kučanom, 
predsednikom vlade dr. 
Drnovškom in zunanjim mini-
strom Thalerjem ter s parla-
mentarnim odborom za med-
narodne odnose. Skopa spo-
ročila s teh srečanj so govorila 
predvsem o "prihodnjih nalo-
gah" slovenske diplomacije, 
tako da ni vsem jasno, koliko 
časa so posvetili kritični analizi 
dosedanjega delovanja slo-
venske diplomacije in 
(samo)kritičnemu odzivu ne 
nekatere zelo ostre kritične 
ocene posameznih slovenskih 
diplomatskih predstavništev, 
ki so se zadnji čas pojavljale v 
delu slovenskega tiska brez 
pravega odziva slovenskega 
zunanjega ministrstva. 

Vsekakor bi bilo zanimivo ve-
deti, na kaj konkretno je mislil 
predsednik republike, ko jer 
govoril, da je minil čas, "ko se 
je slovenska zunanja politika 
lahko odzivala improvizirano" 
in da bo morala delovati profe-
sionalno, usklajeno, "brez 
vpletanja v notrajepolitično 
spopadanje". So bili kriteriji 

glede "odzivanja" diplomacije 
na notranjepolitična dogajanja 
doslej jasni in usklajeni v par-
lamentu? Seveda pa je težko 
zahtevati od diplomatov večjo 
usklajenost, če te usklajenosti 
glede prioritetnih državnih na-
log ni (bilo) doma. 

"KARIERNI" ALI 
"STRANKARSKI" 
DIPLOMATI 

v Sloveniji že kar nekaj časa 
poteka žolčna razprava o tem, 
kakšno diplomacijo sploh po-
trebujemo, ali naj bodo slo-
venski veleposlaniki in drugi 
visoki diplomatski predstavniki 
strankarski "kadri" ali pa ljudje 
iz vrst diplomatskih profesio-
nalcev. Kljub različnim skraj-
nostnim odzivom je bolj ali 
manj na dlani, da za Slovenijo 
prihaja v poštev kombinacija 
enega in drugega, pri čemer bi 
seveda morali dosledno vztra-
jati pri ustvarjanju visokostro-
kovnega stalnega diplomat-
skega osebja kot jedra zunan-
jega ministrstva in vseh diplo-
matskih predstavništev. Tisti, 
ki trdovratno dokazujejo po-
gubnost "strankarskega ka-
drovanja" pač ne morejo doka-
zati, da so vsi "strankarski" ve-
leposlaniki slabi, in gre potem-

takem bolj za vzpostavljanje 
strogih kakovostnih kriterijev 
pri izbiri "profesionalnih" in 
"neprofesionalnih" diplomatov 
za najvišja mesta v slovenskih 
veleposlaništvih, konzulatih 
itd. Vsekakor ne more nihče 
trditi, da so slabi slovenski ve-
leposlaniki dr. Danilo Turk 
(OZN), dr. Ernest Petrič (ZDA), 
dr. Boris Friec (ZR Nemčija), 
Zvone Dragan (Češka) itd., 
čeprav ne sodijo med "karier-
ne" diplomate. 

Seveda pa je res, da je meja 
med "dobrimi" in "slabimi" di-
plomati še vedno preveč prikri-
ta, ker o njihovem delu v jav-
nosti pač ne govorijo tako kot 
o delu drugih nosilcev funkcij, 
predvsem pa tudi zato, ker 
očitno tudi pri vsakokratnih zu-
nanjih ministrih ni prave volje, 
da bi diplomatsko službo 
sproti "čistili" in sproti ukrepali 
proti nesposobnim diploma-
tom. Tako v zgodovini nove 
slovenske diplomacije 
pravzprav ni primera, da bi ne-
koga predčasno odpoklican 
zaradi slabega dela. Prav tako 
je še v spominu neprijetno 
opravičevanje zunanjega mini-
stra Thalerja potem, ko je do-
kaj določno kritiziral enega iz-
med veleposlanikov iz takrat 

koalicijske Peterletove SKD. 
Ob priznavanju pravice strank, 
da kandidirajo svoje kandidate 
za najvišja diplomatska mesta, 
bi morali zunanjemu ministru 
in premieru (pri tem pa je se-
veda zelo pomembna tudi vlo-
ga predsednika republike, ki 
veleposlanike imenuje) vna-
prej zagotoviti možnost, da 
neustreznega kandidata odbi-
jeta in zahtevata zamenjavo z 
ustreznejšim. To pa tudi po-
meni, da slovenska veleposla-
ništva ne bi smela postati ne-
kakšna odlagališča "zaslužnih" 
strankarskih veljakov ali pa 
"neprijetnih" in "nezaželenih" 
vplivnih oseb iz posameznih 
strank. Slovenija ima zdaj po 
svetu preko štirideset diplo-
matskih predstavništev. Tudi 
izbiranje držav, kjer imamo 
svoje stalne predstavnike, je 
za nekatere kar naprej sporna. 
Kje so meje širitve slovenske 
diplomatske mreže? 
Predvsem pa - ali Sloveniji ne 
bi bolj ustrezala tako imenova-
na "leteča diplomacija", dina-
mično ad hoc delovanje iz 
Ljubljane preko posebnih di-
plomatskih odposlancev in 
posrednikov, kar prakticirajo 
tudi posamezne velike 
države? 

DIPLO.\L\TSKA 
EKONOMSK4 

(NE)ANGAZI-
RANOST 

Pred časom je Miloš Kovačič, 
prvi človek svetovno uveljavl-
jene novomeške Krke, kritično 
govoril o prenajhni pomoči 
slovenskih veleposlaništev 
slovenskim gospodarskim pri-
zadevanjem za prodor v svet. 
Naštel je le kakšna tri, štiri slo-
venska veleposlaništva in vele-
poslanike, ki "resnično poma-
gajo". Skoraj istočasno pa je 
ameriški veleposlanik v Slove-
niji izjavil, da je njegova pred-
nostna naloga delovanje za in-
terese ameriškega gospo-
darstva in pomoč temu gospo-
darstvu pri prodoru na sloven-
ski trg. 

Na tokratnem diplomatskem 
posvetovanju je tudi slovenski 
premier dr. Janez Drnovšek 
posebej poudaril, da pričakuje 
od diplomacije "v prihodnjem 
obdobju več ekonomske 
angažiranosti". 

Ob tem Delo ugotavlja, da se 
lahko "le približno desetina 
slovenskih veleposlanikov po-
hvali, da so tudi gospodarsko 
dovolj razgledani". Delo piše, 
da gospodarstvo nima vpliva 
niti na imenovanje ekonom-
skih svetnikov na slovenskih 
diplomatsko-konzularnih 
predstavništvih, čeprav je Go-
spodarska zbornica na ta 
problem opozarjala vse dose-
danje slovenske zunanje mini-

stre. "Dosedanja pogajanja o 
tem še niso obrodila otopljive-
ga sadu - konkretnega doku-
menta. In največ, kar bo zbor-
nica, kot kaže, dosegla, je, da 
bo kmalu z ministrstvoma za 
zunanje zadeve in za ekonom-
ske odnose in razvoj podpisa-
la dokument, na podlagi kate-
rega bi lahko predlagala kan-
didate za ekonomske svetni-
ke. Seveda pa je vprašanje, 
koliko posluha za potrebe go-
spodarstva bo imelo pristojno 
parlamentarno delovno telo. 
Sodeč po sestavi prvih ekip na 
naših veleposlaništvih v tujini, 
ga je v prejšnji sestavi imelo 
veliko več za potrebe strankar-
skih veljakov. Zato bi se težko 
strinjali s tezo enega od odgo-
vornih v zunanjem ministrstvu, 
da v Sloveniji ni dovolj kadrov 
za dobre ekonomske svetnike 
na diplomatsko-konzularnih 
predstavništvih. Bolj verjame-
mo tistim v gospodarstvu, ki 
pravijo, da "njihovi kadri" - za-
radi ambicij zaslužnih članov 
največjih strank - ne pridejo 
skozi parlamentarno rešeto. 
Ker se bo letos zamenjala kar 
polovica slovenskih veleposla-
nikov, bo že kmalu jasno, ali 
novi parlamentarni odbor za 
mednarodne odnose gleda na 
te reči drugače od sedanjega." 

Jak Koprive 
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C E R K V E N J A K / MLADA RAZISKOVALKA BARBARA BRADAČ 

Čas /e spremenil podobo kraja 
K IZDELAVI RAZISKOVALNE NALOGE O CERKVENJAKU V SLOVENSKIH GORICAH SO BARBARO BRADAČ VODILI ŠTEVILNI RAZLOGI, V PRVI VRSTI SLABA RA-
ZISKANOST TEGA DELA SLOVENSKIH GORIC IN SVOJEVRSTEN GOSPODARSKI IN KULTURNI RAZVOJ 
Redko se zgodi, da mladi ljudje tako doživeto predstavi-
jo kraje, na katere j ih vežejo mladostni spomini , kot je 
to stori la dijakinja Barbara Bradač iz Maribora. Ne 
nakl jučno, saj je otroštvo preživljala prav v Cerkvenja-
ku, tako da so j i kraji in ljudje prirasli k srcu. 

Sama je v uvodu naloge, ki je 
skrbno urejena in opremljena, 
zapisala, "da se je bilo prijetno 
podati po vijugastih poteh, ki so 
se spuščale v doline in se potem 
strmo dvigalev hribe, si ogledati 

kraje in naravo. Srečati znane in 
nepoznane ljudi. Vsi so bili pri-
jazni, odprtih src in jezik v 'an-
tujovškem' narečju je hitel pri-
povedovati zgodbe, ki jih piše 
življenje. Želeli so odložiti pred-

pasnik, si umiti roke, da bodo na 
fotografiji lepši. Ujela pa sem jih 
takšne, kakršni so. In prav pri-
jetni so," je iskreno povedala 
Barbara Bradač. 

Naloga je vsebinsko zanimiva 
in zelo raznolika, povzetek je 
preveden celo v nemščino. Naj-
prej predstavlja lego in obseg 
krajevne skupnosti, ki leži na 
skrajnem vzhodnem delu os-
rednjih Slovenskih goric. Obde-
luje elemente geografskega okol-

ja in se loti tudi prebivalstva. Ta 
del je še posebej zanimiv, saj ga 
odlikujejo nekateri uporabni po-
datki. Barbara Bradač je med 
drugim ugotovila, da segajo prvi 
zanesljivejši podatki o številu 
prebivalstva v drugo polovico 
prejšnjega stoletja. Leta 1868, ko 
so se začeli prvi popisi, je bilo v 
Cerkvenjaku 2287 prebivalcev. 
Konec 19. stol. prinese nazado-
vanje, zadnji popis pred prvo 
svetovno vojno pa pokaže rahel 

vzpon. Popis iz leta 1921 kaže 
nazadovanje, kar je zaradi prve 
vojne razumljivo. Med obema 
vojnama beleži Cerkvenjak lep 
razvoj, število prebivalstva se 
poveča za tretjino, to pa 
predvsem zaradi priseljevanja 
trgovcev, obrtnikov in učiteljev. 
Popis iz leta 1948 je že rezultat 
povojne rasti prebivalstva. V ob-
dobju 1953-1961 se nadaljuje 
upadanje, kar je posledica 
zapuščanja podeželja in preselje-
vanje v industrijske centre. Naj-
močnejše je odseljevanje iz nase-
lij Smolinci, Župetinci, Vaneti-
na, Ivanjski Vrh, Cogetinci in 
Čagona. Majhne kmetije in 
viničarije niso dajale dovolj kru-
ha za domače potrebe, hitro raz-
vijajoči se industrijski centri so 
potrebovali delovno silo. 

V raziskovalni nalogi, ki jo 
bodo lahko s pridom uporabljali 
drugi raziskovalci tega dela Slo-
venskih goric, je Barbara Bradač 
obdelala tudi najnovejše obdob-
je. Ugotovila je, da se je v obdob-
ju 1961-1991 odseljevanje ljudi 
zaustavilo, povečalo se je sezon-
sko zaposlovanje v tujini, dnev-
ne migracije, razmahnile so se 

kmetijske dejavnosti in obrt. Po 
zadnjem popisu prebivalstva iz 
leta 1991 živi v Cerkvenjaku 
2164 ljudi, to je nekaj manj kot 
leta 1981. Starostna piramida 
prebivalstva je pokazala, da gre 
predvsem za zrelo prebivalstvo, 
število žensk je zaradi daljše 
življenjske dobe nekoliko višje 
od števila moških. Najstarejša 
krajanka Ivanka Bezjak iz Bren-
gove bo 24. maja letos dopolnila 
102 leti. Zaposlenost prebivalst-
va v Cerkvenjaku je sorazmerno 
nizka, veliko ljudi se je pred 
stečaji vozilo na delo v Maribor 
in Lenart. V kraju je malo delov-
nih mest, nekaj možnosti je v in-
tenzivnem kmetijstvu, drobni 
obrti in turizmu. 

Dragocenim ugotovitvam je 
mlada raziskovalka ob koncu 
dodala še zajeten seznam virov 
in literature, sezname kart, ta-
bel, grafov in fotografij. Zares 
prijetno branje in delo, s katerim 
je Barbara Bradač prispevala 
svoj delež k trajni ohranitvi dela 
slovenskogoriške identitete. 

Besedilo in posnetki: 
Marjan Toš 

Središče Cerkvenjaka na pragu novega tisočletja 

Lepa Stanetinška dolina je prijetno naravno okolje 

Bo Življenje na deželi prijetnejše? 
Sodelavci projekta celostnega razvoja podeželja in obnove 
vasi v krajevni skupnosti Veličina so ugotovili, da se go-
spodarske in družbene spremembe vidno odražajo v zu-
nanji podobi in tudi v morfološkili značilnostih vaških na-
selij. Programi zajemajo naselja Zavrh, Črmljenšak, Nad-
bišec, Grdenšak, Dolge Njive in Jazbine, v katerih se pre-
pletajo kmetijske in nekmetijske dejavnosti. 

Število čistih kmečkih gospo-
dinjstev se je v zadnjih letih 
občutno zmanjšalo, vse več pa je 
mešanih in nekmečkih gospo-
dinjstev. Kljub spremembam so 
naselja še ohranila značaj 
kmečkih vasi in zaselkov, celot-
na pokrajina pa zrcali nekatere 
značilnosti in posebnosti sloven-
skogoriškega podeželja. Sodelav-
ci programov, ki jih je usklajeva-
lo lenarško podjetje Jasama, so 
tudi ugotovili, da je posebnost 
tega dela Slovenskih goric veliko 
število počitniških bivališč, vi-
kendov, ki vnašajo nove gradbe-
ne elemente in spreminjajo od-
nose v tradicionalni vaški skup-
nosti. Med domačini in prise-

ljenci je opaziti precejšnje razli-
ke v načnovanju razvoja, s^ so 
zlasti lastniki počitniških hišic 
odločili za bivanje v Voličinskih 
goricah predvsem zaradi njihove 
izjemne pokrajinske lege in 
značilnosti ter ohranjanja narav-
nega okolja. V posebni anketi, ki 
so jo sodelavci projekta opravili 
med prebivalci Voličinskih go-
ric, so med drugim nanizali več 
odgovorov o tem, da so viken-
daši prišli v te kraje tudi zaradi 
trdnih moralnih vrednot 
domačinov, ki dajejo prostoru 
svojstven pečat miru. Kljub raz-
ličnosti pa med domačini in vi-
kendaši ni čutiti posebnih nape-
tosti, oboji se zanimajo za razvoj 

teh krajev, ki naj upošteva kra-
jevne značilnosti in posebnosti. 
Sicer pa so programi celostnega 
razvoja podeželja in obnove vasi 
v krajevni skupnosti Voličina iz-
razito razvojno naravnani. Velik 
poudarek so namenili razvoju 
sadjarstva in vinogradništva, pa 
tudi turizma, obrti in dopolnil-
nih dejavnosti na kmetijah. 

Projekti so torej naravnani iz-
razito razvojno, omogočajo pa 
fazno uresničevanje prednostnih 
nalog. Njihov nosilec je bilo le-
narško podjetje JASAMA, ki je 
zaključno poročilo že februarja 
letos dostavilo občini Lenart in 
Ministrstvu za kmetijstvo in 
gozdarstvo. Razvojni projekt sta 
že potrdila svet KS Volčina in 
projektni svet CRPOV. Januarja 
letos so program javno predsta-
vili. Pri razvojnem projektu, od 
katerega si v KS Volčina veliko 
obetajo, je sodelovala večja sku-
pina strokovnjakov, ki je delala 
interdisciplinarno in pri tem v 
kar največji meri upoštevala 
predloge in interese krajanov. 

Slednji so se namreč večkrat ust-
varjalno vključili v snovanje 
programov, vključevali pa so se 
tudi v anketiranje in druge obli-
ke neposrednega sodelovanja z 
raziskovalci in načrtovalci. Gra-
divo je zajetno, saj so nastale kar 
tri debele knjige, v katerih so po-
drobneje opredeljeni cilji pro-
jekta s celovito analizo družbe-
nega in kiulturnega prostora, 
predvsem pa s koristnimi napot-
ki za razvoj na posameznih po-
dročjih. Čeprav je osrednja po-
zornost namernjena sadjarstvu 
(na območju Voličinskih goric 
pridelajo sadjarji kar 5% vseh 
slovenskih jabolk, to pa ni ravno 
zanemarljiv delež), so v progra-
mih dali vidnejše mesto tudi 
kulturno-promocijskim vidi-
kom. Iz dolgoročne usmeritve 
namreč izhaja, da so lahko dono-
sne dopolnilne dejavnosti na 
kmetijah, kmečki turizem in vse 
drugo, kar sodi k tovrstni po-
nudbi. Zato ni naključje, da 
bodo pripravili predstavitev tu-
rističnih zmogljivosti Zavrha in 
okoliških zaselkov, uredili turis-
tične poti, obnovili kužna zna-
menja ter kapelice in razpela, lo-
tili pa naj bi se tudi obnove 
Poličeve "lenišnice" in majhnega 
vinogradniškega muzeja. Pri 
tem se bodo povezali s strokov-
najki Kmetijskega zavoda in Za-
voda za varstvo naravne in kul-
turne dediščine Maribor, sodelo-
vali pa bodo tudi z vinograd-
niškim društvom. Načrtujejo 
več javnih prireditev in se zavze-
majo za celovito promocijo 
obravnavanega območja, ne 
samo turistične ponudbe. 
Očitno je, da življenje v teh kraj-
ih ne bo izumrlo in da bodo 
morda tudi programi CRPOV 
prispevali, da bo življenje ljudi 
na podeželju lepše in kvalitet-
nejše. 

M. Toš količina je ohranila lep videz centralne vasi in danes tudi krajevnega središča. Foto. M. Toš 

PTUJ / OBISK OBČINSKE DELEGACIJE 
PRI SAVI V FRANKFURTU 

Mama ie ena sama 
Tak je bil naslov prireditve za matere, ki so jo pripravili 

15. marca pri slovenskem klubu Sava v Frankfurtu in se je 
je udeležila tudi delegacija mestne občine Ptuj. Letošnjo 
občinsko delegacijo so sestavljali podžupan Ivan Jurkovič, 
podpredsednik mestnega sveta Janko Petek in Kristina 
Samperl-Purg, vodja oddelka za družbene dejavnosti. 

Predsednica kluba Tončka 
Obreht in podpredsednik Jan-
ko Zemljič z najbližjimi sode-
lavci so bili obiska iskreno ve-
seli. Nobenih velikih obljub ni 
bilo danih ali izrečenih razen 
simbolne pomoči v narodnih 
nošah, beseda je bolj tekla o 
slovenskem jeziku, o vrednotah 
rodne zemlje ..., kajti srečali 
smo se z ljudmi, ki z vso energi-
jo in znanjem poskušajo 
dediščino slovenske zemlje pre-
nesti na svoje otroke in tudi na 
druge, ker se zavedajo, da se 
bodo morda vrnili domov, saj 
živijo tako, na dveh koncih, nji-
hovi otroci pa po vsej verjetnos-
ti ne bodo prišli nazaj. 

Sobotno srečanje je izzvenelo 
v slovenski besedi in plesu ter 
nagovorih podžupana, vodje 
konzularnega predstavništva v 
Bonnu Jožeta Cireja in drugih. 
Sledila so priznanja zaslužnim. 
Namesto čestitk materam in 
ženam smo jim prebrali verze 

pesmi letošnjega slovenskega 
Prešernovega nagrajena Nika 
Grafenauerja. Sledilo je povabi-
lo ženam in materam na razsta-
vo "Dobrote slovenskih kme-
tij". Brez običajne izmenjave 
pozornostnih daril tudi tokrat-
ni šlo. 

Med obiskovalci prireditve so 
bili številni mladi ljudje, ki so 
že zrasli v tujini, se rudi izo-
braževali, imajo drugačne 
službe od svojih staršev. Med 
njimi in nami bi bilo potrebno 
pričeti vzpostavljati poslovne 
stike in vezi, prihodnje delega-
cije bodo morale imeti v mislih 
to dejstvo in s seboj tudi ljudi, 
ki bi take kontakte spreminjali 
v posel. 

Neutrudni fantje ansambla 
"Ambicija" iz Ptuja so bili ne-
nadomestljivi in postavili so 
piko na i sobotne prireditve. 

Kristina Šamperi*Purg 
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Kuharski nasveti 
Belokranjsko €vrtie in futanka 

čeprav je velika noč minila, pa je tudi današnji prispevek 
namenjen velikonočnim jedem, ki pa si jih seveda lahko 
pripravite tudi po prazniku, še zlasti, ker gre za jedi, ki niso 
značilne za štajerski konec Slovenije. Na Dolenskem si na 
veliko noč pripravijo zraven šunke v testu in različnih 
domačih prekajenih klobas ter domiselno pobarvanih pi-
sane še belokranjsko cvrtje in tako imenovano fulanko. 

Belokranjsko cvrtje pripravi-
mo tako, da svinjsko meso sveže 
zmeljemo, dodamo začimbe, kot 
so poper, sol, sesekljan česen in 
peteršilj, vse skupaj dobro pre-
mešamo in temeljito pregnete-
mo. Iz pripravljene mase obli-
kujemo približno pet centime-
trov velike hlebčke in jih pusti-
mo vsaj pol ure počivati. Nato 
pripravimo žvrkljano testo tako, 
da rumenjake razžvrkljamo, do-
damo mleko, solimo in prisipa-
mo še moko, da dobimo gosto, 
vendar gladko testo. Na koncu 
dodamo trd sneg beljakov. Meso 
najprej povaljamo v moki, nato 
ga pomočimo v žvrkljano testo 
in počasi ocvremo v vroči 
maščobi. Ko hlebčki lepo zaru-
menijo na eni strani, jih obrne-
mo in scvremo še na drugi stra-
ni. Belokranjsko cvrtje lahko 
ponudimo toplo s slanim krom-
pirjem ali cvetačo ali podobno 
zelenjavo ali ga ponudimo kot 
hladno jed kot dodatek na 
plošči za veliko noč. 

In še ena jed, ki jo najpogoste-
je srečamo v okolici Črnomlja: 
to je fulanka. 

Fulanko pripravimo tako, da 
prekajeno kračo skuhamo in ku-
hano narežemo na majhne koc-
ke, približno enake velikosti. 

kot režemo kruh za kruhove 
cmoke. Prav tako na enako veli-
ke kocke narežemo beli kruh. 
Razmerje med kračo in kruhom 
naj bo 2 proti 1 v prid kruha. 
Narezano kračo in kruh damo v 
nekoliko večjo posodo in dobro 
premešamo. Dodamo 
razžvrkljana jajca, po želji soli-
mo in popramo, za boljši okus 
pa lahko dodamo tudi malo 
muškatnega oreščka in seseklja-
nega zelenega peteršilja. Pri-
pravljeno maso pustimo na 
hladnem pol ure, nato jo napol-
nimo v goveje črevo, dobro 
zavežemo in pečemo pri tempe-
raturi 200 stopinj eno uro. Če 
črevo napolnimo premočno, 
nam med peko lahko poči, če 
premalo, pa se po toplotni obde-
lavi zmes ne drži skupaj. Fulan-
ko lahko ponudimo hladno ali 
toplo, lahko pa je ena izmed do-
brot na velikonočnem krožniku. 
Lahko pa jo ponudimo tudi kot 
dodatek k drugim jedem. 

Naši velikonočni krožniki pa 
bodo zagotovo vsebovali tudi 
hren Sveže olupljen hren, nari-
ban ali nastrgan, je tako pekoč 
in oster, da se nam zasolzijo oči. 
Vendar naribano ostrino zelo 
hitro zgubi, zato ga moramo ta-
koj uporabiti ali vložiti v kis. 

Nariban hren ponudimo 
predvsem k mesu, najpogosteje 
k prekajeni in posušeni svinjini. 
Lahko ga ponudimo tudi h go-
vedini, prekajenim ribam in ze-
lenjavi močnega okusa. Za hitro 
pripravljeno hladno omako ga 
zmešamo s kislo smetano, lahko 
tudi z majonezo, obnese pa se 
tudi kot začimba za toplo oma-
ko. Lepo se poda tudi k rdeči 
pesi. Ce ga segrevamo, to 
počnemo zelo kratek čas, saj 
drugače zgubi svoj okus. 

Poznamo tudi zelen azijski 
hren, ki ga na zahodu uporablja-
jo kot začimbo za japonske jedi. 
Ta hren je bolj aromatičen in 
sodi med najmočnejše začimbne 
korenine, ki jih uporabljamo. V 
Evropi ga lahko dobimo v obliki 
praška ali paste. 

Ob koncu vas vabim k nagrad-
ni igri. Prav vsi bomo te dni 
barvali pisance, in če imate 
kakšno posebej uspelo, nam jo 
prinesite. Prednost bodo imele 
pisance, ki bodo pobarvnae z 
naravno barvo, na primer v 
čebuli, rdeči pesi, z lubjem in 
podobno. Pisance bomo foto-
grafirali in fotografijo objavili v 
prihodnji številki Tednika. Se-
veda najbolj domiselna prejme 
nagrado Kozmetičnega studia 
Olimpik. Pisanice prinesite naj-
kasneje do petka, 4. aprila. Zra-
ven pisane naj bo priložen kra-
tek opis barvanja. 

Krvodajalci 
18. MAREC: Slavica Jelen, 
Kraigherjevi 22, Ptuj; Srečko 
Letenja, Dolena 48; Vinko Toš, 
Vitomarci 7; Jelka Voda, Mestni 
'0'rh 43, Ptuj; Miran Marintč, Po-
brežje 51; Dragica Simonič, 
Gabrnik 3; Milan Zajšek, Dobri-
na 69; Stane Cafuta, Prešerno-
va 17, Ptuj; Franc Began, Kraig-
herjeva 28, Ptuj; Peter Liber, 
Drenovec 1; Kristina Kojc, 
Čermožiče 35; Janez Potočnik, 
Hrastovec 26; Anica Jus, Žetale 
56; Stanislav Molnar, Krčevina 
83; Roman Plajnšek, Gorca 
58/a; Milan Travnikar, Ob želez-
nici 12, Ptuj; Jože Strelec, Pla-
carovci 12/a; Mihael Bohanc, 
Zagorci 53; Branko Majerič, 
Selška c. 6, Ptuj; Anton Glaser, 
Borovci 50; Janez Žnidarič, 

Lancova vas 96; Stanislav 
Brodnjak, Dravinjski Vrh 11; Mi-
lan Breg, Krčevina pri Vurber-
gu; Franjo Bezjak, Arbajterjeva 
3, Ptuj; Franc Šegula, Polenšak 
17; Zlatko Hojnik, Zamušani 
22/b; Justina Trafela, Grego-
ričev drevored, Ptuj; Marinka 
Lampret, Minoritski trg 4, Ptuj; 
Vladimir Fras, Hlaponci 25/a; 
Andreja Leber, Selška c. 30, 
Ptuj; Franc Simonič, Gabrnik 3. 
20. MARCA: Franc Ratek, Gabr-
nik 1; Marija Čuš, Gabrnik 31; 
Marija Žmauc, Dragovič 9; Ire-
na Tuš, Sakušak 68; Angela Po-
lanec, Placar 65/a; Rafael 
Svenšek, Barislovci 20; Milan 
Čuš, Gabrnik 31; Alenka Hor-
vat, Juršinci 42; Davorin Šegu-
la, Bodkovci 42; Jožica Mat-
jašič, Sakušak 66; Jelica Divjak, 
Grlinci 10; Martin Novak, Rot-

man 30; Andrej Čeh, Rotman 
58/a; Marija Novak, Kukava 1; 
Branko Roškar, Gabrnik 6/a; 
Drago Šterbal, Kukava 44; Ani-
ca Čuš, Sakušak 51; Janez 
Čuš, Gabrnik 20; Franc Herga, 
Gabrnik 8; Janko Kodrič, Bu-
kovci 92/a; Marta Kukovec, 
Gradiščak 17; Jože Hentak, 
Dornava 119; Janez Mesarič, 
Juršinci 82; Daniel Bec, 
Sakušak 24; Dragica Horvat, 
Juršinci 71; Ana Zelenko, Za-
gorci 11; Mirko Filipič, Sakušak 
74; Mihael Jerebič, Moravci 
136; Alfonz Strnad, Hajdoše 
43/a; Jože Danko, Župetinci 44; 
Borut Golob, R^entova 10, 
Maribor; Slavko Ceh, Pivkova 
7, Maribor; Drago Dobnik, Kun-
gota 38; Slavko Jerebič, Zagor-
ci 21; Anton Habjanič, Starše 
73. 

P R I P R A V U A M A G . BOJAN S I N K O , SPEC. K L I N . PS IH . / 
NEKATERI DRUGI PROBLEMI DUŠEVNEGA ZDRAVJA - 1 1 4. NAD 

Ptfobicm zdlroviu 
v vsaki kulturi, kjer se reklamirajo kot ideal bleščeče 
zdravje, moč in hitrost, se bolezen enači s slabostjo, 
nemočjo in manjvrednostjo. Zato opazimo pri mnogih 
ljudeh beg pred boleznijo, ki ga lahko imenujemo "bole-
zen, ne biti bolan". Štirje najvidnejši znaki te bolezni so: 
bagateliziranje težav, seganje po raznih tabletah, ki naj v 
hitrem času odpravijo "motnjo", nesposobnost zmanjšati 
delovni in življenjski tempo ter izogibanje preventivnim 
in diagnostičnim ukrepom. 

Medicina je ogromno napre-
dovala ter postala edino nara-
voslovna znanost s tem, ko je 
veljalo prepričanje, da je 
"sedež" vseh bolezni v organih 
in organskih sistemih, ter je 
razstavila človeka v vedno 
manjše dele, ob tem pa spreg-
ledala človeka kot celoto. Na-
predek in neslutene uspehe je 
dosegla v podaljševanju živl-
jenjske dobe, izkoreninjenju 
nekaterih bolezni, ki so včasih 
terjale ogromne žrtve, in v 
manjši umrljivosti dojenčkov. 
Največji koraki v tem napred-
ku so bili izboljšanje higien-
skih razmer, uvajanje antibio-
tikov in obveznega cepljenja 
ter širjenje zdravstvenega za-
varovanja. 

Toda kljub velikim sredst-
vom, ki se dajejo za zdravstvo, 
vseeno naraščajo obolenja srca 
in ožilja, sladkorna bolezen, 
arterioskleroza in psihosomat-
ska obolenja ter splošno 
slabljenje telesne kondicije 
prebivalstva. In zakaj je tako? 

Še vedno se namreč vlaga 
preveč denarja - in to ogromna 
večina sredstev za zdravstvo -
v vse bolj komphcirane, 
tehnološko zahtevne in tehni-
zirane metode zdravljenja, 
zelo malo pa za preprečevanje 
bolezni oz. za prizadevanje za 
spremenjen način življenja. 
Ljudem se še vedno ne vceplja 
občutka odgovornosti za last-
no zdravje in so še vedno ob-

jekti njim vse bolj nerazumlji-
vih terapevtskih posegov. Se-
veda se na žalost medicina 
vedno bolj ukvarja z boleznijo 
in vedno manj s človekom. 

Če si npr. pogledamo preven-
tivne programe za pre-
prečevanje infarkta, vidimo, 
da so usmerjeni bolj proti 
manj rizičnim dejavnikom 
(npr. neustrezna prehrana, 
premalo gibanja, ipd.), ne pa 
proti najbolj rizičnim, to je 
vrednotam, kot so pretirana 
aktivnost, rivalstvo, želje po 
prestižu, itd. 

Sprejeti moramo dejstvo in 
usmeriti vse sile v prosvetlje-
vanje ljudi glede psihičnih in 
socialnih rizičnih dejavnikov 
sodobnega življenja, ki 
povzročajo bolezni, in temu 
primerno dajati mnogo več de-
narja za preventivo na tem po-
dročju, če nočemo, da bi kot 
narod postopoma propadh ali 
celo izumrli. 

Naslednjič pa bomo govorili 
še o nekaterih vidikih spolnos-
ti. 

Mag. Bojan Šinko 

Kapitalni sivi tolstolobili 
Na pragu nove ribiške sezo-
ne prihaja prijetna novica iz 
ribnika v Rogoznici, ki je 
last Ribiške družine Ptuj. V 
soboto, 22. marca, popoldne 
je prekaljen ribič, upokojen 
policist Nikola Vran ješ iz 
Ptuja, kljub slabemu vre-
menu nastavil na krapa. Ni 
dolgo čakal, kajti okoli 
17.30 se je najlonska vrvica 
napela. In ko je zategnil, je 
takoj čutil, da je nekaj 
ogromnega, saj je kar šlo v 
svojo smer. Račna je pela, 
Nikola pa se je trudil in po-
til, da mu riba ne bi ušla. 

In izplačalo se je, kajti po do-
bre pol ure boja je s pomočjo 
podmetalke sam spravil na suho 
skoraj 22,5 kg težkega sivega 
tolstolobika. Zanimivo je, da ga 
je ujel na tanek flaks debeline 
0,25 mm, za vabo pa je imel 
trnek št. 6 in kuhano koruzo. 
Srečnega dogodka so bili veseli 
tudi vsi drugi ribiči, ki so bih 

takrat v novem ribiškem domu. 
Gospodar ribiške družine Franc 
Trbuc in ribiški paznik Vlado 
Ogrizek sta brž vzela meter in 
kapitalca premerila po dolgem 
in počez. Od glave do repa sta 
namerila 118 cm, okrog trupa 71 
cm. renna nlavut ie široka 41 

cm, glava pa 30 cm. To je vseka-
kor rekorden ulov v naših voda 
zadnjih 20 let in bo med s foto-
grafijo dokumentiranimi kapi-
talci zagotovo našel prostor v 
trofejni vitrini novega ribiškega 
doma v Rogoznici. 

•OM 

Kapitalni, 22,5 kg težak sivi toistolobik v rokah srečnega 
Nikola. Foto: IVI. Ozmec 
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Muliasta vreme vrtiikarjev ne preseneia 
ž e po različnih ljudskih pregovorih o vre-
menu se april zaradi pogostih vremenskih 
sprememb uvršča v vremensko najpe-
strejši mesec v letu. Sneg, ki zapade v 
začetku aprila na vzbrstele sadne in okra-
sne drevnine, običajno ne povzroči poze-
be, lahko pa, če ga zapade več, zaradi svo-
je teže osmuka brste z vej. V tem primeru 
z lahnim otresanjem vej med sneženjem 
preprečimo škodo. Cvetne zasnove so v 
zaprtih brstih dobro zavarovane pred po-
zebo, zelo občutljivi na pozebo pa posta-
nejo mladi, komaj zavezani plodiči, ko od-
padejo po cvetenju venčni in časni listi, to 
pa je konec aprila in v začetku maja vse 
do ledenih mož. 

Škodo na vrtninah povzroči sneg tako, da jim po-
lomi klične liste ali še ne dovolj utrjena stebelca. Če 
pride do takšne škode, setev nemudoma ponovimi, 
pri čemer se bo zamujeno naglo nadomestilo, saj 
rastline v toplejši zemlji hitreje kalijo in se bolj 
vraščajo kot pri prezgodnjih posevkih. 

V SADNEM VRTU kljub pestrim in pogostim 
vremenskim spremembam drevje brsti in so cvetni 
brsti pri peškarjih že v fazi tik pred cvetenjem, listi 
pa v fazi mišjega ušesa, s tem pa se že izteka čas za 

predpomladansko škropljenje. Če že več let zapovr-
stjo opažamo, da koščičarje ali peškarji pokažejo do-
ber cvetni nastavek, a cvetovi, preden se povsem od-
pro ali takoj po cvetenju porjavijo in posuše, je znak, 
da so okuženi z glivično boleznijo cvetno monilijo. 
Zoper oktižbo z to nevarno rastlinsko boleznijo 
škropimo, preden se cvetovi odpro, z bakrenimi pri-
pravki in škropljenje ponovimo še v odprti cvet s 
sistemačnim fungicidom octave. Pripravek za čebele 
ni strupen, vendar škropimo šele proti večeru, ko 
čebele ne izletavajo. Cvetna monilija se često pojav-
lja tudi na okrasnih trajnicah, kot je lesnata paton-
ka, pri kateri se povesijo in zgnijejo celi cvetni 
vršički. 

Opazujmo drevesa, na katerih smo izrezovali de-
belejše in starejše veje, ali se na reznih ploskvah 
močneje solzijo. Takšne rane z ostrim nožem kriv-
cem ponovno zgladimo in premažemo s cepilno 
smolo ali ustreznim oljnim premazom. Ob 
močnejšem solzenju lahko pride do izdatnejše izgu-
be hranilnih snovi, ki se sedaj ob začetku vegetacije 
pretekajo iz korenin skozi veje v brste. Na mestih, 
kjer je močnejše izcejanje rastlinskih sokov, pa 
običajno pride do zalivanja nižje ležečih brstov in 
lubja, da prično trohneti in odmro. 

Ko bodo drevesa v soku in bo lubje prešlo v 
muževno stanje, je pravi čas za precepljanje sadnega 
drevja in okrasnih drevnin. Cepili bom s cepiči, ki 

smo jih narezali pozimi v času zimskega mirovanja 
drevesa, na podlago, ki že močno vegetira. Pritisk 
rastlinskih sokov iz podlage na cepič povzroči naglo 
in uspešno vraščanje cepilnega mesta. Če bomo cepi-
li na debelejšo podlago, kot je cepič, se poslužujemo 
načina cepljenja za lub, pri enaki debelini podlage in 
cepiča pa se poslužujemo načina kopulacije z zarezo 
na jeziček ali zatič. Cepiti ne smemo, ko še zmrzuje, 
pa tudi ob močnem soncu se cepilno mesto lahko 
izsuši. Za cepljenje je najugodnejše oblačno in mir-
no vreme. 

V OKRASNEM VRTU oziroma na oknu ali bal-
konu so vse bolj priljubljene gomoljne begonije, ki 
domove krasijo preko celega poletja vse tja do pozne 
jeseni. Dobro bodo uspevale in bogato cvetele, če 
gomolje pred sajenjem nakalimo. Posadimo jih v 
šoto, mivko ali vlažno žaganje ter postavimo na to-
plo in svetlo mesto. Če so gomolji debeli in iz njih 
požene več poganjkov, jih pred presajanjem lahko 
razrežemo na dvoje ali več delov. Gomolje posadimo 
v plitve posode, pokriti naj bodo le s pol centimetra 
debelo plastjo substrata. V lončke ali korita, napoln-
jene z rahlo hiunozno prstjo, sadimo nakaljene gom-
olje, ko so poganjki visoki 10 do 12 cm. 

V ZELENJAVNEM VRTU pripravimo gredo 
setvenico za vzgojo sadik za poznejše saditve kolera-
bice, zelja, ohrovta, brstičnega ohrovta in solate. 
Pravilno vzgojena sadika je pogoj za uspeh pri pri-

delovanju vrtnin, kakovostne sadike si lahko pride-
lamo sami doma na gredici na prostem, brez poseb-
nih pripomččkov, le vlakensko prevleko vrteks je 
koristno uporabiti, da semena ne pozobljejo ptiči, 
pod pokrivalom pa sta tudi ugodnejša toplota in vla-
ga. Gredica setvenica mora biti posebno skrbno pri-
pravljena, da bodo drobna semena vrtnin lažje kali-
la. Na gredo potrosimo 10 cm debelo plast presejane 
kompostovke in jo plitvo prekopljemo ali prelopata-
mo, da jo premešamo z zemljo. Kompostovka 
poveča zračnost tal in zadržuje vlago, kar pripomo-
re, da se na sadiki razvije več koreninic. Gredica set-
venica naj bo pripravljena vsaj tri tedne pred setvijo, 
da se zemlja dobro uleže. 
^ Čebule ne sejmo in čebulčka ne sadimo prepozno. 
Čebula je rastlina, ki občutljivo reagira na dolžino 
dneva. Ko so dnevi še kratki, to je konec marca, se 
oblikujejo korenine in listi, ko pa se dan začne po-
daljševati, to je v drugi polovici aprila, pa se oblikuje 
vse manj hstne površine, prične pa se oblikovati 
čebulica. Pri pozni setvi ali sajenju čebule se zaradi 
majhne hstne površine predčasno oblikuje čebulica, 
a ostane majhna in nerazvita. Čebulčka ne smemo 
saditi pregobloko. Glede na debelino ga sadimo 2 do 
3 cm globoko, vršiček čebulčka pa naj gleda iz tal. Za 
dobro kaljivost semena sta potrebna dobra priprava 
grede in uJežana zemlja. Dobri predposevki za čebu-
lo so krompir, paradižnik, kumare, fižol in zelje. Na 
isto mesto ga sadimo šele po petih ali šestih letih. 
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J U R S I N C I / USPEŠNO DELO ŠPORTNEGA DRUŠTVA 

Smuiarsko in nogometno leto 
Ravno zaradi smučarije so se juršinski ljubitelji športa 
odločili za ustanovitev športnega društva, ki se prvič uradno 
omenja v letu 1982. Vse do danes je v 13 vaseh juršinske 
občine napredoval razvoj smučarskih panog, uspešni pa sta 
tudi nogometni in šahovski sekciji. LetQs so Juršinčani 
prvič pripravili skoke na novi 2S-metrski skakalnici na 
Stampohu. 

Prvo juršinsko športno društvo 
se je imenovalo Slovenske gorice 
- Grlinci, saj je bilo od tam več 
ljubiteljski športnikov, vendar 
so drugi del imena pozneje opus-
tili. Danes je v društvo 
vključenih več kot 70 članov in 
delajo na različnih športnih po-
dročjih, še največ interesa pa je 
iz leta v letu v smučariji. Tako 
pravi tudi lani izvoljeni predsed-
nik ŠD Branko Krajnc, ki je za-
menjal Andreja Čeha, sedanjega 
vodjo smučarske sekcije. 

Kranjc med drugim pove: "Že 
pred leti smo v naših vaseh imeli 
več manjših smučarskih skakal-
nic, potem pa smo sedli skupaj in 
se odločili, da bomo večjo posta-
vili v Kaučičevem gozdu na 
Štampohu. Zanimivo je, da smo 
del vzletnega stolpa takrat pri-
peljali s Pekrske Gorce. Idejni 
projekt, po katerem je skakalnica 
narejena, je pripravil ing. Alojz 
Jevšenak, strokovnjak za večino 
skalnic v štajersko-koroški regi-
ji. Potem smo se odločili še za 
manjšo skakalnico in jo v zadnji 
sezoni preizkusili. Veliko dela 
smo morali opraviti kar sami, saj 
denarja društvo tako nima na 
razpolago, čeprav občina v pro-
računu nekaj sredstev namenja 
tudi za športne aktivnosti." 

Zadnja zima Juršinčanom ni 
bila naklonjena, saj jim je uspelo 
na manjši skakalnici izpeljati le 
nekaj tekem, potem pa je bilo ko-
nec s snegom na Štampohu. An-

drej Čeh med drugim omenja, da 
nameravajo eno od skakalnic 
kmalu obložiti s plastiko, tako 
kot je to po nekaterih krajih v 
Sloveniji. 

Nič več sreče pa niso imeli tudi 
s pripravo tekmovanj v smuku in 
veleslalomu. V društvo pogrešejo 
več strokovnega svetovanja, zato 
bodo potrebovali vsaj enega tre-
nerja smučanja, ki mu bodo 
plačali tudi stroške šolanja. Kot 
pravi Čeh, bo to zagotovo priva-
bilo več mladih športnikov, za 
treninge pa nameravajo kupiti 
nekaj parov smuči in smučarske 
čevlje. Radi bi dokončali še 

manjšo skakalnico in si pridobili 
dovoljenje Smučarske zveze Slo-
venije, potem pa organizirali 
tekmovanja na višji ravni. 

"V Juršincih priravljamo tudi 
poletno ligo malega nogometa, 
med prvimi pa smo pred leti or-
ganizirali nogometne nočne tur-
nirje. Še sreča, da imamo primer-
ne prostore za vadbo, društveni 
prostor in urejeno razsvetljavo 
na igrišču. V letošnjem načrtu 
imamo dokončanje in ureditev 
športnih objektov, radi bi nare-
dili ograjo ob igrišču, čeprav do-
bre pogoje za redno vadbo že 
imamo. Večji problem nam pred-
stavljajo prostori pozimi, saj ni-
mamo na voljo primerne telo-
vadnice, šola nam lahko ponudi 
le manjši prostor za namiznote-
niške treninge. 

Načrtov za letošnje leto imamo 
ljubitelji športa veliko, sestavili 
smo kar obsežen program. Radi 
bi s sosednjimi športnimi 
društvi organizirali tekmovanja 
za slovenjegoriški pokal, v mese-
cu športa se bomo ponovno po-
dali na trim kolesarjenje po naši 
občini, v poletnem času pa znova 
pripravili prireditev Noč pod to-
poli. Moram omeniti še aktiv-
nost naših članov pri vseh občin-
skih prireditvah, kjer se zmeraj 
najde nekaj zaslužka za delo 
športnega društva," je še dodal 
predsednik ŠD Slovenske gorice 
Branko Krajnc. 

Največ ljubiteljskih športnikov 
slovenjegoriškega društva priha-
ja iz Rotmana in Grlincev, iz 
drugih vasi bolj malo, Čeh in 
Kranjc pa pravita, da pogrešajo 
srednješolsko mladino. 

Tekst in fotografija: 
T. Mohorko 

Predsednik ŠD Slovenske 
gorice Branko Krajnc 

JUDO 

S. aprila državno prvenstvo na Ptuju 
Judo klub Drava Ptuj bo v 
soboto, 5. aprila, v športni 
dvorani Center organiziral 
državno prvenstvo v judu 
za člane in č lanice . 
Predtekmovanja se bodo 
pričela ob 10 uri, ob 17. uri 
pa bo uradna otvoritev in 
borbe za medalje. Organi-
zatorji pričakujejo več kot 
150 tekmovalcev iz sloven-
skih klubov. 

Prvenstvo na Ptuju bo nekak 
filter za sestavo reprezentance 
in bo odločalo tudi o potnikih 
za evropsko prvenstvo in medi-

teranske igre. Nastopili naj bi 
vsi najboljši slovenski judoisti, 
tudi tisti, ki so osvajali medalje 
na tekmah svetovnega pokala. 

Judoisti ptujske Drave bodo 
nastopili v vseh kategorijah, 
računajo pa na dva finala, 
možnosti za medaljo pa imajo 
štirje njihovi tekmovalci. V JK 
Drava imajo mlade tekmovalce 
in ene izmed najboljših mla-
dincev. V kategoriji do 65 kg 
bo nastopil Sebastian Koled-
nik, do 65 kg pa Dean Vogrinec 
- tekmovalca, ki sta se udeležila 
zadnjega EP v Monte Carlu. 
Tukaj pa je še Marko Kramber-
ger v kategoriji nad 95 kg, ki je 

na mednarodnem prvenstvu v 
Murski Soboti ugnal devetega s 
svetovnega prvenstva, Celjana 
Ceraja. V isti kategoriji bo ve-
teran Andrej Murko verjetno 
zadnjič nastopil na posa-
mičnem državnem prvenstvu 
in bo vsekakor poskušal 
pomešati štrene mlajšemu valu 
judoistov. Tudi Gorišnica in 
drugi slovenski klubi bodo 
imeli močno zasedbo, tako da 
se v športni dvorani Center 
obeta kvaliteten judo z veliko 
možnostjo, da se zmagoslavje 
premakne na ptujsko polje. 

Danilo Kiajnšek 

M A L I N O G O M E T - 1 . L I G A / ZMAGA ZA OBSTANEK MED 
PRVOLIGAŠI 

Poetovio Mila - Luvin Maribor 10:6 (7:2) 
STRELCI: 1:0 Klinger (9), 1:1 Kraut (12), 2:1 

Vidmar (13), 3:1 Presečnik (18), 4:1 Vidmar 
(26), 5:1 Klinger (26), 5:2 Kraut (27), 6:2 Klin-
ger (27), 7:2 Klinger (30), 8:2 Klinger (42), 9:2 
Presečnik (44), 9:3 Filipančič (55), 9:4 Fili-
pančič (56), 9:5 Žunko (57). 10:5 Milidragovič 
(57), 10:6 Žunko (59) 

POETOVIO MILA : Komik,Plaskan, Pre-
sečnik, Ramšak, ArliČ, Vidmar, Milidragovič, 
Hrastnik, Klinger. 

Za nogometaše ptujske Poetovie Mile se je vse 
srečno končalo. V izredno pomembnem srečanju 
proti mariborski ekipi Luvin so enostavno mora-
li zmagati, če niso želeli, da bi o njihovi usodi 
odločali drugi. Tokrat se je v športni dvorani 
Center zbralo tudi veliko gledalcev. Že od prve 
minute so Ptujčani pričeli oblegati vrata gostov. 
Prvi zadetek je dosegel Klinger v 9. minuti. 

Gostje so takoj izenačili, vendar to ni podrlo 
koncepta igre domačih. Ti so do konca prvega 
polčasa dosegli še šest zadetkov in prišli do pred-
nosti petih zadetkov, kar je že dalo slutiti 
končnega zmagovalca. 

Tudi nadaljevanje srečanja je bilo v znamenju 
domačih, bolje rečeno to večer izjemno razpo-
loženega Borisa Klingerja, ki je za Poetovio Milo 
dosegel pet zadetkov. Domači so v zadnjih petih 
minutah nekoliko popustili. To so izkoristili 
gostje in nekoliko omilili poraz. Več kot zas-
lužena zmaga domačih v izredno pomembnem 
srečanju. 

Da se ne bi ponovila letošnja zgodba, se bo po-
trebno za naslednjo tekmovalno sezono bolje 
pripraviti. 

Danilo Kiajnšek 

ROKOMET 1 B SRL 
Rezultati 20. kroga: Šmartno-

Pomurka 28:22, Škofljica -
DOL TKI Hrastnik 29:23, In-
les - Radeče Papir 21:18, CHIO 
Besnica - Ajdovščina 22:20, 
Drava - Grosuplje 32:32, 
srečanje Šešir - Gorenje kasne-
je. 

VRSTNI RED : Škofljica 32, 
Inles 27, Šešir in CHIO Besnica 
26, Grosuplje 24, Radeče Papir 
21, Drava 18, Šmartno 15, DOL 
TKI Hrastnik 13, Pomurka in 
Ajdovščina 12, Gorenje B 10 
točk. 

DRAVA-
GROSUPUE 32:32 
(19:15) 

DRAVA:^Krauthaker, Mešl 1, 
Pučko 4, Šeruga 2, Belšak 11, 
Potočnjak 1, Kac 1, Mlakar, Va-
lenko. Pisar 2, Hrnjadovič, Os-
terc 10. 

V srečanju proti Grosuplju so 
rokometaši Drave osvojili po-
membno točko, ki jih tudi teo-
retično ohranja v 1. B SRL. 
Pričeli so dobro, nato pa popus-
tili in gostje so jih ujeli. Vse do 
24. minute je bil rezultat ize-
načen in ekipi sta se menjevali 
v vodstvu. Takrat pa so gostje 
povedli za dva zadetka. To kot 
da je razjezilo ptujske rokome-
taše in so zaigrali zelo dobro ter 
na odmor odšU z štirimi zadetki 
prednosti. 

Takoj na začetku drugega 
polčasa so domači povedli s pe-
timi zadetki razlike. Žal pa je 
sledilo obdobje slabe igre v 
obrambi in napadu. Gostje so se 

približevali in rezultat ize-
načili. Domačim je v zadnjih 
minutah igre zmanjkalo moči. 
V 59. minuti so gostje iz Gro-
suplja povedli z 31:32, rokome-
tašem Drave pa je z zadetkom 
Nena Potočnjaka le uspelo re-
zultat izenačiti. Gostje so za 
zadnji napad imeli še sedem-
najst sekund. Njihov igralec lic 
pa je slabo zaključil napad in 
točka je ostala na Ptuju. V tej 
slabi rokometni predstavi se bo 
zapomnil samo rezultat in po-
membna točka domačih. To-
krat pri Dravi ni šlo Faruku 
Hrnjadoviču, ki se verjetno ne 
spomni več, kdaj je nazadnje 
končal srečanje brez zadetkov. 
Rokometaši ptujske Drave 
bodo v predzadnjem srečanju 1. 
B SRL gostovali v Radečah. 

2. SLOVENSKA 
ŽENSKA 
ROKOMETNA LIGA -
VZHOD 

NOVO MESTO -
ŽRK PTUJ 25:20 
(9:9) 

ŽRK PTUJ : A. Potočnik, 
Maračičeva 2, N. Potočnik 3, 
Petkova 4, Pučkova 1, Srebrnja-
kova 1, Šijančeva 8, Bojeva 1, 
Majeričeva, Žampova, Pe-
teršičeva, Vidovičeva. 

Ptujske rokometašice so na 
gostovanju proti ekipi Novega 
mesta doživele prvi poraz v ligi. 
Slabše kot ponavadi so zaigrale 
v obrambi, pa tudi v napadu ni 
šlo, preveč žog so izgubile. V 

prvem polčasu so se enakovred-
no kosale z domačimi igralkami 
in tudi dvakrat vodile, vendar 
je bilo preveč napak v igri, da bi 
lahko ušle domačim na večjo 
razliko. 

Domačinke so v drugem 
polčasu polagoma prihajale do 
večje razlike v zadetkih, k temu 
pa sta jim pomagala tudi izred-
no pristranska sodnika. Tako se 
ni potrebno čuditi porazu mla-
de ptujske ekipe. Poraz je ses-
tavni del športa in že naslednji 
krog jih čaka nova težka preiz-
kušnja: V športni dvorani Cen-
ter bodo gostile močno ekipo 
Sevnice. To bo tudi derbi kro-
ga, v katerem pa Ptujčanke 
pričakujejo zmago. 

KADETSKA 
ROKOMETNA LIGA 
DRAVA-
RAZKRiŽJE 29:27 
(14:14) 

DRAVA: M. Bračič, 
Turnšek, Novak 1, Kores 4, 
Zajšek 2, T. Bračič 5, Kafel 6, 
Petek 11, Zadravec, Šegula. 

Kadeti ptujske Drave so zma-
gi v prvem krogu dodali še dru-
go. V športni dvorani Center so 
po enakovredni igri ugnali 
čvrsto ekipo Razkrižja. Po ize-
načenem prvem polčasu so mla-
di Ptujčani v nadaljevanju zai-
grali bolje in zasluženo slavili^ 
zmago. Zmaga je slajša že zara-
di tega, ker so skupaj s starši 
premagali vse težave. Ekipo je 
dobro vodil trener Maks Žuran. 

Danilo Kiajnšek 

KIKBOKS 

Medobilnsko prvenstvo 
Klub borilnih veščin Ptuj je or-

ganiziral medobčinsko prvenst-
vo v kikboksu v kategoriji semi-
kontakt, na katerem je nastopilo 
78 tekmovalcev v vseh starostnih 
kategorija. To tridnevno tekmo-
vanje si je ogledalo veliko število 
ljubiteljev tega športa, predvsem 
pa starši otrok. 

REZULTATI - DEČKI: do 25 
kg: 1. Dejan Bosilj, 2. Denis 
Šamperl, 3. Matej Štegar; do 32 
kg: 1. Dorotej Kline, 2. Siniša 
Bilič, 3. Zvonimir Svit; do 40 kg: 
1. Vojko Kuri, 2. Bojan Bilano-

vič, 3. Jure Volgemut; do 48 kg: 
1. Uroš Brlek, 2. Sandi Koled-
nik, 3. Smiljan Zemljak; do 56 
kg: 1. Damijan Golub, 2. Peter 
Brumec, 3. Mitja Kolarič; do 63 
kg: 1. Kristjan Slodnjak, 2. 
Boštjan Prosenjak. 

MLADINCI - ČLANI: do 60 
kg:l. Boštjan Brumec, 2. Andrej 
Vindiš, 3. Matjaž Brumec; do 70 
kg: 1. Davorin Gabrovec, 2. Al-
eksander Cafuta, 3. Boštjan Zu-
panič; nad 70 kg: 1. Alojz Vido-
vič, 2. Matej Šibila, 3. Matjaž 
Vindiš. 

DEKLICE: do 35 kg: 1. Maja 
Volgemut, 2. Alenka Plohi, 3. 
Doroteja Topolovec; do 40 kg: 1. 
Laura Maksimovič, 2. Anamarija 
Bilič, 3. Lucija Hameršek; nad 
40 kg: I.Ines Kacijan, 2. Sonja 
Raušl. 

MLADINKE - ČLANICE: do 
60 kg: 1. Mateja Erlač, 2. Renata 
Polanec; nad 60 kg: 1. Maja Oz-
mec, 2. Nadja Šibila, 3. Katja 
Janžekovič. 

Danilo Kiajnšek 

V Pfulv ga niso hoteli — 
Atletika je v nekdanji ptujski občini dosegala zelo dobre 
rezultate, iz vrst AK Ptuj je prihajalo veliko dobrih atletov, 
saj je ta spadal med večje atletske centre v Sloveniji. Daniel 
Hvaleč iz Kidričevega spada med zelo perspektivne mlade 
atlete, trenira in tekmuje pa za AD Maribor. 

# Kako je prišlo do odločitve, 
da se boš ukvarjal z atletiko? 

"Najprej sem igral nogomet v 
mlajših selekcijah Aluminija iz 
Kidričevega. V meni je obstajala 
velika želja, da se preizkusim 
tudi v atletiki. Želel sem se včla-
niti v AK Ptuj, kjer pa kljub 
večkratnim poizkusom mojega 
očeta ni uspelo. Ko sem nastopal 
na šolskem tekmovanju v Mari-
boru, me je opazil njihov trener 
Robert Herga, ki je sedaj moj tre-
ner. Pričel sem vaditi v Maribo-
ru." 

# Katera je tvoja disciplina in 
kakšne rezultate si dosegel? 

"Moja prva disciplina je skok v 
daljavo, tečem pa tudi na 100 me-
trov in v štafeti 4 x 100 metrov. 
Za leto 1996 sem s 611 centimetri 
državni prvak v skoku v daljavo, 
na tekmovanju za APS pa sem 
preskočil 626 cm. Na letošnjem 
državnem prvenstvu za mlajše 
mladince v Ljubljani sem pre-
skočil 659 cm. Prvič sem se 
preizkusil v starejši kategoriji. 
Drugače pa sem nastopal na 
domačih, nekajkrat pa tudi na 
tujih tekmovanjih." 

# Kako usklajuješ vadbo in 
šolske obveznosti, če vemo, da se 
moraš voziti v Maribor? 

"Treniram 5 do 6 krat teden-
sko. Na treninge v Maribor me 
vozijo starši. Prej je klub 
poskrbel za prevoz, ker se nas je 
vozilo več. Delam tudi individu-
alno, pa tudi moj trener Robert 
Herga, s katerim dobro sodeluje-
va, pride večkrat na dom. Je na-

porno, drugače pa gre. Imam pa 
tudi status športnika." 

# Kljub temu da si še mlad po 
atletskem stažu, imaš verjetno 
cilje? 

"V letu 1997 želim osvojiti še 
kakšen naslov državnega prvaka. 
Skupaj s trenerjem pričakujeva, 
da bi se moj rezultat v skoku v 
daljavo povečal za 20 cm. Naj-
večji cilj trenutno mi je, da bi 
nastopil na olimpiadi mladih v 
glavnem mestu Portugalske Liz-
boni. Norma je zelo visoka in 
znaša 7 metrov. Težko jo bo 
doseči. Nekaj možnosti pa obsta-
ja še v štafeti 4 x 100 m, kjer naj 
bi nastopila ekipa iz Maribora, 
katere član sem. Norme še nismo 
dosegli, smo pa optimisti, da 
bomo to storili. Znano je nam-
reč, da so norme, ki jih predpiše 
AZ Slovenije, visoke. Obvezno 
pa potem atleti dosegajo dobre 
rezultate na tekmovanjih. Da bi 
dosegel želeno, bo potrebno še 
veliko in trdo delati, tako da re-
zultati ne bi smeli izostati." 

Daniel Hvaleč spada med mla-
de in perspektivne atlete v Slove-
niji. Že podatek, da se udeležuje 
skupnih treningov najboljših v 
Ljubljani, pove veliko. Dani je 
namesto Ptuja izbral Maribor in 
mogoče je prav tako. Je pa na do-
bri poti, da doseže svoje cilje, to 
pa so dobri rezultati in uvrstitve. 

Danilo Kiajnšek 

Daniel IHvalec 
ŠPORTNE AKTIVNOSTI V DRUŠTVU INVALIDOV PTUJ 

Težave zaradi strelišča 
V Društvu invalidov Ptuj so že končali tekmo-

vanja v pikadu, dopisni strelski ligi in v streljan-
ju s serijsko zračno puško. Končano je tudi polfi-
nale IX. dopisne invalidske strelske lige. To tek-
movanje je bilo 22. marca v športni dvorani "Mla-
dika". 

Zal je na strelišču ostalo le 9 strelnih mest in si 
invalidi ne morejo privoščiti večjih tekmovanj, kot 
je bilo prej, ko je bilo na voljo 18 strelnih mest. 
Tekmovalci so nezadovoljni tudi zaradi prevelike-
ga hrupa okoli strelske dvorane, saj jih obdajajo od 

zgoraj, levo in desno druge športne panoge, roieg 
tega so bili celo leto problemi z dostopom na stre-
lišče z invalidskimi vozički, čeprav so gradbeniki 
zagotavljali, da ne bo težav. Tako so morali na pol-
finalno tekmovanje s serijsko zračno puško v Žalec. 
Tam je Srečko Majcenovič dosegel I. mesto s 336 
krogi v kategoriji G3. Prvo mesto je s 538 krogi za-
sedel tudi Slavko Ivanovič z zračno pištolo. Peto 
mesto z zračno puško je dosegel Ludvik Pšajd st. s 
327 krogi in osmo mesto Franček Ljubeč s 301 kro-
gom. Z temi rezultati so se vsi uvrstili na državno 
prvenstvo, ki bo v Ljubljani. 

Franc CetI 
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UUTOMER / OTVORITEV KASAŠKE SEZONE JE USPELA 

Domaiinom kar pet pokalov 
BENJAMIN C LEE NA VAJETIH JANKA MAKOTERJA JE ŽE V PRVEM TEKOMAVAL-
NEM DNEVU POKAZAL SVOJO MOČ IN DOSEGEL NAJBOLJŠI ČAS DNEVA - 1:16,9 
Kasaški klub iz Ljutomeraa, ki se ponaša s 124-letno 
tradicijo, je na velikonočni ponedeljek pripravil otvo-
ritveno prireditev letošnje tekmovalne sezone v 
kasaštvu. Kljub hladnemu vremenu je prišlo na ljuto-
merski hipodrom blizu 2000 gledalcev, ki so videli do-
bro predstavo. Že na začetku se je pokazalo, da so 
konji dobro pripravljeni in da bodo letos zmagovali 
samo najboljši. Domačini so pokazali, da imajo v svoj-
ih hlevih veliko dobrih kasačev, ki pa dobivajo vse več 
resnih tekmecev v drugih slovenskih klubih, kar daje 
kasaštvu poseben čar. 

Že v prvi dirki so slavili 
domačini. Ljutomerčan Alojz 
Špindler je namreč zmagal z 
I^bambo (1:23,9), ki je dose-
gla celo nov osebni rekord. V 
drugi dirki (vse so bile na 1600 
m in z avtostartom, razen 
zadnje, ki je bila na trak) je 
zmagala brdska kobila Fibera 
na vajetih Viktorja Marinška 
(1:21,9). V tretji je sklavil 

domačin Danile Hericc, ki je 
odlično odpeljal triletnega 
žrebca Amiga (1:24,0). Ta tek-
movalec je nato zmagal še v 
četrti dirki s kobilo L'Quen 
(1:20,9). Naj ob tem zapišemo, 
da je Daniel Heric že lani zabe-
ležil več bleščečih zmag. Peta 
dirka je bila nekoliko ne-
pričakovano v znamenju le-
narško-ljutomerske naveze. 
Koran Keystone Tomaža 

Špindlerja iz KD Slovenske 
gorice Lenart je na vajetih 
Ljutomerčana Marjana 
Tramška zabeležil zanesljivo 
zmago in osebni rekord 
(1:19,7). Nasploh so v tej dirki 
osebni rekordi kar deževali. 
Dosegli so ga drugovorščeni 
Safir (1:19,8), tretjeuvrščena 
Armena (1:19,9) in četrto-
uvrščena &kimo Vela (1:20,3). 
V predzadnji dirki je slavil 
brdski kasač Anto B (1:19,2) 
Zvoneta Vidica, v zadnji dirki 
domačih in uvoženih kasačev 
na trak in na distanco pa je po 
pričakovanju zmagal Benja-
min CD Lee Janka Makoterja, 
ki je dosegel najboljši šas dne-
va 1:16,9. 

Naslednje dirke bodo 12. 
aprila na hipodromu Stožice 
pri Ljubljani. 

M. Toš 

STRELSTVO / 43. DRŽAVNA ZLATA PUSCICA FRANCA PLANINCA 

Finale v Ptu[u 
Letošnje, že 43. državno tekmovanje z zračnim orožjem 
za zlato puščico Franca Planinca bo organizirala Strel-
ska družina Ptuj, potekalo pa bo v športni dvorani Mladi-
ka. Tekmovanje se bo pričelo 5. aprila ob 90 uri. Pokrovi-
telj j e predsednik mestne občine Ptuj dr. Miroslav Luci. 

V predtekmovanju je nastopilo 
več kot 10.000 strelcev, za finale 
pa si je priborilo pravico nasto-
panja 30 tekmovalcev s stand-
ardno zračno pištolo in 70 s 
standardno zračno puško. Vsi 
tekmovalci so se borili za nastop 
za družinsko zlato puščico 
družine, najboljši so nastopili na 
re^jskem fektnovanju in prvi 
trije z r e g i j s k ^ so si priborili 
pravico nastopiti v finalu; pravi-
co nastopa so si pridobili tudi 
tisti strelci, ki so na regijskem 
tekmovanju nastreljali predpisa-
no normo (za pištolo 546 in za 
puško 576 l^ogov). 

"Zlata puščica" je o r^ iz i r ana 
samo v Sloveniji. Prvič je pote-
kala leta 1955 in vsakič je samo 
en strelec dobil priznanje "zlato 
puščico" Slovenije kot prehodni 
in značko "zlata puščica" kot 

stalni znak zmagovalca. Prvič je 
tekmovanje potekalo z vojaško 
pušklo 4 X 60 strelov trojni 
položaj, zmagovalec je bil 
Vrbinc iz Ljubljane s 1795 krogi. 
Drugo telonovanje je bilo z 
zračno puško trojni položaj, 
zmagovalec je tudi pobudnik 
tega tekmovanja in eden naj-
boljših strelcev Slovenije vseh 
časov Franc Planine iz Ljublja-
ne s 566 krogi. Tudi tretjo "zlato 
puščico" si je priboril Franc Pla-
nine s 570 krogi z zračno puško 
stoje - 60 strelov. Rekord g. Pla-
ninca je bil nedosegljiv vse do 
danes. 

Največ zmag si )e doslej prido-
bil g. Vinko Frelih iz K ^ j a -
štirikrat, enkrat je postavil re-
kord, enkrat ga je izenačil, en-
krat je bil drugi in trikrat tretji. 

Slovenski strelci so to tekmo-
vanje posvetili svojemu velike-
mu članu Francu Planincu, po-
budniku tega tekmovanja, 
državnemu prvaku v hitrostrel-
no pištolo 1949, 1950 in 1%2, z 
malokalibrsko pištolo proste iz-
bire 1950, s precizno puško veli-
kega kalibra 1953, prvak Balka-
na z vojaško puško hitro strel-
janje ter s hitrostrelno pištolo 
1955. leta. Bil je član državne re-
prezentance leta 1947 kot mladi-
nec v Pragi, leta 1949 v Buenos 
Airesu, leta 1952 v Oslu in leta 
1954 v Caracasu. Je mdi večkrat-
ni državni rekorder. 

V soboto, 5. aprila, bo torej po-
tekalo največje tekmovanje slo-
venskih strelcev "Zlata puščica 
Franca Planinca". Trije najboljši 
bodo prejeli pokale v obeh kate-
gorijah, zmagovalci še spomin-
sko zlato puščico in najboljši 
tekmovalec do sedaj g. Vinko 
Frelih zlato puščico za najboljše 
dosežke na tekmovanjih, dar zla-
tarne Ogrizek Ptuj. Ptuj zastopa-
jo na tem tekmovanju državna 
reprezentantka Majda Raušl, 
Franc Bedrač in član MlP-a 
Ludvik Psa j d 

SI 

Izšel iasopis Slovenski karate 
Karate zveze Slovenije je pričela izdajati časopis Slovenski karate. Glavni in dogovorni 
urednik j e Silveste Vogrinec, strokovni vodja Akademije borilnih športov v Ptuju. 

Karate zveze Slovenije je od 1. 
1993 na pobudo Silvestra Vo-
grinca izdajala bilten s tekmo-
valnim rezultati. Letos pa se je 
izvršni odbor zveze s predsedni-
kom Cirilom Klajščkom odločil 
za nov videz in nov pristop k pu-
bliciranju dosežkov slovenskega 
karateja. Delo urednika je zaup-
no S. Vogrincu (prej je urejal 
tudi bilten), ki je največ prispe-
val k novi oblikovni podobi 
časopisa. Slovenski karate bo 
predvidoma izhajal štirikrat let-
no. V njem bodo rubrike: Uvod-
mk. Karate na olimpijske igre. 
Šport in tradicija (strokovne 
teme), Zgodovina karateja. Ak-
tivnosti vodstva KZS, Domača 

tekmovanja. Mednarodna tek-
movanja, Aktualni intervjuji. 
Klubi se predstavijo, Zabavna 
stran in reWame sponzorjev. 

Se beseda o tiredniku: Silvester 
Vogrinec se s karatejem ukvarja 
21 let. Je nosilec črnega pasu 
četrte mojstrske stopnje (4. 
DAN). Napisal je prvo zgodovi-
no slovenskega karateja v knjigi 
Karate v Sloveniji (izšla lani) in 
prvi slovenski roman o karateju 
z naslovom Karate bojevnik -
Beli galeb (izšel 1995). Prav tako 
je stalni dopisnik in član tired-
niškega odigra Samtiraja, edine 
hrvaške revije za borilne 
veščine. 

L V. Naslovna stran časopisa 

2. LIGA 
Rezultati 19. kroga: Rudar 

Trbovlje - Drava 1:1, Železničar 
Maribor - Dravograd 1:0, Jadran 
Šepič - SET Vevče 1:4, Nafta -
BS Tehnik 2:1, Mavrica Črnuče 
- Šentjur 0:2, ERA Šmartno -
Triglav Naklo 1:0, Goriške ope-
karne - Zagorje 0:0. Ekipa Pira-
na prosta zaradi izstopa Ljublja-
ne iz lige. 
I.SETVEVČE 19 12 3 4 29:16 38 
2. DRAVOGRAD 19 10 5 4 30:14 35 
3. DRAVA 19 9 7 3 27:16 34 
4. NAFTA 19 9 7 3 26:20 34 
5. ŠENTJUR 18 10 3 5 27:20 33 
6. ŽELEZNIČAR 19 9 3 7 29:18 30 
7.RUDARTRB, 19 8 5 6 24:21 29 
8. GORIŠKE OP. 19 7 5 7 22:17 26 
9.ZAG0RJE 19 6 7 6 20:22 25 
10.ERAŠMARI 19 7 3 9 28:25 24 
I I . MAVRICA 18 6 5 7 15:22 23 
12.BS TEHNIK 19 6 4 9 20:22 22 
13. TRIGLAV 19 3 7 9 16:23 16 
14.JADR.ŠEPIČ18 4 3 11 17:34 1 5 
15. PIRAN 18 4 2 12 11:34 14 
16.UUBLJANA 15 1 5 9 10:26 9 

Pari 20. kroga: SET Vevče -
ERA Šmartno, Dravograd -
Goriške opekarne, Šentjur - Ja-
dran Šepič, BS Tehnik - Rudar 
Trbovlje, Trijglav Naklo - Naf-
ta, Drava - Železničar, Piran -
Mavrica Črnuče. Zagorje prosto. 

RUDAR TRBOVL' 
JE'DRAVA 1:1 
(1:0) 

Strelca: 1:0 Kern (45. minuta 
izll-m), l:lFanedl(90) 

DRAVA: Sraga, Volk, Blou-
dek, A. VrUč, Karanovič (Fa-
nedl), r. Vršič, Mlakar, Zec, 
Križanič, Pučko (Vesenjak), 
Plošnik (M. EmerHč) 

Nogometaši ptujske Drave se 
iz Trbovlja vračajo s pomembno 
točko. Tokrat so nastopili v 
kompletnejši postavi, V prvem 
polčasu je samo nekaj minut pri-
padlo igralcem Rudarja, nato pa 
so bili boljši ptujski nogometaši. 
Ti so si ustvarili štiri izredno 
lepe priložnosti za zadetek, ven-
dar so bili pred domačim vratar-
jem nespretni. V 22. minuti je 
Zoran Volk zadel še desni vrat-
nik. Kar ni uspelo gostom, je 
domačim. Start v kazenskem 
prostoru Drave A. Vršiča na na-
padalcu Rudarja je sodnik oka-
rakteriziral kot najstrožjo ka-
zen. Z bele točke so domači po-
vedli. Zapisati moramo, da je to 
četrti prejeti zadetek iz 11-me-
trovke v spomladanskem delu 
prvenstva od skupno petih pre-
jetih. Tudi ta podatek lahko ne-
kaj pove. 

V nadaljevanje srečanja so 
Ptujčani krenili odločno. Po 
dolgem času sta v drugem delu 
nastopila tudi Milan Emeršič in 
Robert Vesenjak. Kljub premoči 
Ptujčanov je ostalo pri vodstvu 
domačih nogometašev. In ko je 
bil na pomolu novi poraz Drave, 
je Ivan Fanedl v zadnjih trenut-
kih igre iz prostega strela z veli-
ke razdalje le uspel poslati žogo 
za hrbet domačega vratarja in 
svoji ekipi priboriti vsaj točko. 
Po toliko zapravljenih pri-
ložnostih se ti lahko zgodi tudi 
to, da srečanje izgubiš. 

V nedeljo ob 16.30 pa na mest-
nem stadionu na Ptuju nova 
težka preizkušnja za ptujske no-
gometaše. V goste jim prihaja v 
tem delu prvenstva"prebujeni" 
mariborski Železničar. Vseka-
kor pomembno srečanje za Dra-
vo, ki ji šteje samo zmaga, če želi 
obdržati stik z ekipami iz vrha 
2. SNL. 

Danilo Klajnšek 

3. SNL - VZHOD 
Rezultati tekem 14. kroga: 

Bakovci - Črenšovci 3:0 (1:0), 
Dravinja - Pohorje 0:2 (0:0), 
Kungota Broker - Aluminij 0:1 
(0:0), Steklar - Turnišče 1:1 
(1:0), MM Brunšvik - Paloma 
0:0 (0:0), Kovinar - Unior 1:0 
(0:0), Odranci - Goričanka 1:3 
(0:1). 
1.ALUMINU 14 11 1 2 38:9 34 
2. POHORJE 14 9 3 2 27:8 30 
3.PETR0VCIB. 14 8 4 2 34:10 28 
4. ČRENŠOVCI 14 9 O 5 27:16 27 
5. PALOMA 14 8 3 3 21:14 27 
6. KOVINAR 14 6 3 5 17:17 21 
7. UNIOR 14 5 5 4 14:11 20 
8. TURNIŠČE 14 5 5 4 24:25 20 
9. GORIČANKA 14 3 5 6 14:18 14 
10. DRAVINJA 14 4 2 8 16:32 14 
11. STEKLAR 14 3 2 9 15:34 11 
12. KU. BROKER 14 2 4 8 13:33 10 
13.MMBRUNŠ. 14 2 3 9 15:36 9 
14. ODRANCI 14 2 2 10 18:30 8 

Razpored za soboto, 5. aprila, 
ob 16.30: Kovinar - Dravinja, 
Unior - MM Brunšvik, Paloma -
Odranci, Črenšovci - Kungota 
Broker, Aluminij - Pohorje; v 
nedeljo, 6. aprila, ob 16,30: 
Goričanka - Steklar, Turnišče -
Bakovci. 

KUNGOTA BRO-
KER - ALUMINIJ 
0:1 (0:0) 

STRELEC: 0:lIvančič (75) 
ALUMINIJ : L. Šmigoc, 

Krajnc (Hertiš), Lončarič, 
Zemljič, Emersič, Kristofič, 
Rozman, Pole ( Ivančič), R. 
Hojnik, Baškovič in Zmko. 

Enkrat je vedno prvič. Nogo-
metaši Aluminija so z zmago v 
Kungoti v srečanju prvega 
spomladanskega kroga prekinili 
neugodno tradicijo in spomine, 
povezane s tem igriščem. Že na 
začetku srečanja je bila opazna 
razlika v kvaliteti, predvsem pa 
v pripravljenosti. Veliko pove 
podatek, da so domači prvič re-
sneje "prestopili" na polovico 
Aluminija v 38. minuti. Gostje 
so imeli veliko premoč in pri-
ložnosti, vendar so bili nespret-
ni v zaključku. 

Tudi nadaljevanje srečanja je 
ponudilo podobno situacijo, kot 
je bila v prvem polčasu. V 75. 
minuti pa le zadetek v mreži 
domačih. Dosegel ga je Daniel 
Ivančič nekaj trenutkov po tis-
tem, ko je vstopil v igro. Na 
koncu se je izkazalo, da je bil to 
zmagoviti zadetek. Kljub temu 
da je zmaga Aluminija minimal-
na, pa je povsem zaslužena. 

V soboto 5, aprila bodo vse 
poti vodile na stadion Aluminija 
v Kidričevem. Na sporedu bo 
namreč derbi srečanje med Alu-
minijem in drugouvrščeno eki-
po Pohorja. V primeru zmage bi 
se Kidričani oddaljili Rušanom 
na velikih sedem točk prednosti, 
vendar pa je najprej na sporedu 

srečanje, šele potem seštevanje. 
Znano pa je, da je Aluminij 
močen takrat, ko je to potrebno. 

Danilo Klajnšek 

1. LIGAMNZ 
PTUJ 

Rezultati tekem 14. kroga: 
Dornava - Pragersko 1:0 (pre-
kinjeno v 33. minuti), Hajdina -
Središče 1:0, Videm - Stojnci 
0:0, Slovenja vas - Boč 0:1, Skor-
ba - Bistrica 2:1, Gorišnica -
Gerečja vas 3:2 
1. HAJDINA 14 10 2 2 31:6 32 
2. DORNAVA 14 9 1 4 36:17 28 
3. VIDEM 14 8 2 4 35:17 26 
4. SREDIŠČE 14 7 1 6 24:23 22 
5. GEREČJA VAS 14 6 3 5 22:23 21 
6. SLOV. VAS 14 6 2 6 22:22 20 
7. STOJNCI 14 6 2 6 16:33 20 
8. BOČ 14 5 4 5 18:17 19 
9. PRAGERSKO 14 5 1 8 18:24 16 
10. SKORBA 14 4 3 7 20:29 15 
11.G0RIŠNI.-1 14 4 1 9 22:32 12 
12. BISTRICA 14 2 2 10 12:33 8 

Razpored za v soboto, 5. aprila, 
ob 16.30 Bistrica - Slovenja vas, 
v nedeljo, 6. aprila, ob 10.30 
Gorišnica - Dornava, Gerečja 
vas - Skorba, Stojnci - Hajdina; 
ob 16.30 Središče - Pragersko, 
Boč - Videm. 

2. LIGA MNZ 
PTUJ 

Rezultati tekem 12. kroga: 
Pago Leskovec - Apače 4:3, Haj-
doše - Podvinci 1:3, Grajena -
Polskava 5:0, Markovci - Ormož 
0:0, Rogoznica Elteh - Mladinec 
3:1, Bukovci - Tržeč 2:2. 
I.ORMOŽ 12 9 1 2 41:18 28 
2. ROG. ELTEH 12 8 2 2 29:11 26 
3. MARKOVCI 12 7 2 3 26:16 23 
4. PODVINCI 12 6 3 3 19:16 21 
5. GRAJENA 12 7 0 5 24:23 21 
6. APAČE 12 6 1 5 19:20 19 
7. PAGO LESKO. 12 5 4 3 20:22 19 
8. TRŽEČ 12 5 2 5 28:15 17 
9. MLADINEC 12 3 4 5 18:21 13 
10. BUKOVCI 12 2 4 6 21:34 10 
I I . POLSKAVA 12 O 3 9 11:35 3 
12. HAJDOŠE 12 O 2 1010:35 2 

Razpored za v soboto, 5. aprila, 
ob 16.30: Polskava - Apače; v 
nedeljo, 6. aprila, ob 10.30: Bu-
kovci - Pago Leskovec, Tržeč -
Rogoznica ELTEH, Mladinec -
Markovci, Podvinci - Grajena; 
ob 16.30 Ormož - Hajdoše. 

2. SLOVENSKA 
MLADINSKA 
LIGA - VZHOD 

Razpored za 12. krog v soboto, 
5. aprila: Dravinja - Nafta, ERA 
Šmartno - Aluminij, 14.30 Ste-
klar - Kovinar Štore, Pragersko 
- Starše, Krško - Beltrans; tek-
ma Beltinci - Slovenj Gradec 
preložena. 

MLADINSKA 
LIGA MNZ PTUJ -
VZHOD 

Rezultati tekem 10. krog Sre-
dišče - Dornava 1:1, Rogoznica 
Elteh - Gorišnica 1:4, Bukovci -
Stojnci 2:1, Skorba - Videm 0:10 

Razpored za v soboto, 5. apri-
la: Videm - Bukovci, Štojnci -
Rog. Elteh, Gorišnica - Središče, 
Dornava - Ormož. 

Branko Lešnik 

OSEK / TEKMOVANJE V MOTOKROSU 

Povedel Sel^astian Kern 
MLADI LENARCAN SAMO 

KURNIK V RAZREDU DO 80 
CCM ODLIČEN ŠESTI 

Lenarški AMD Mototurist je na 
velikonočni ponedeljek pripravil 
tradicionalno uvodno dirko za 
DP v motokrosu v razredu 125 
ccm. Sodelovalo je 32 tekmoval-
cev, ki so se pomerili v dveh 
vožnjah. Na dobro pripravljeni 
progi na dirkališču v Oseku jer po 

dveh vožnjah slavil Sebastjan 
Kern, ki je s 35 točkami tudi po-
vedel v skupni razvrstitvi. 

Pripravili so tudi dirko v razre-
du do 80 ccm za veliko nagrado 
Lenarta. V mednarodni udeležbi 
je bil vendarle najboljši naš tek-
movalec Tadej Korošak, ki je po 
dveh vožnajh zbral 40 točk. Le-
narčan Samo Kurnik je bil 
odličen šesti. 

Rezultati do 80 ccm: 1. Tade) 
Korošak, Sitar Pneumatic Team, 
2. Jaka Može, MK Mel, 3. Gabor 
Kerese, Madžarska; do 125 ccm: 
1. Sebastijan Kern, Petrol Proton 
RT, 2. Roman Jelen, Sitar Pneu-
matic Team, 3. Robert Golež, Si-
tar Penumatic Team. 

M. Toš 
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KOŠARKA • Ptuj • 
Kaja Grosuplje 61:65 

Gostje iz Grosuplja so vodili 
vso tekmo, v 35. minuti že za 13 
točk (29:42). Ptujčani so potem 
le zaigrali nekoliko bolje in v 39. 
minuti izenačili s trojkama Jaga-
rinca in Damiša na 61:61. V 
zadnji minuti tekme so bili gost-
je bolj zbrani. S štirimi zadetimi 
prostimi meti so povečali razliko 
na 61:65 in zasluženo zmagali. 
Koše za Ptujčane so dosegli: 
Arnuš 12, Roj ko 11, Jagarinec 9, 
Kotnik 9, Damiš 8, Indjič 8, Boj-
nec 4. 

MG 

TRIJE TEKAČI NA 
PARIŠKEM MARATONU 
# 6. aprila 22. pariški 
maraton 

Trije tekači tekaškega kluba 
Maraton Ptuj Rado Ačimovič, 
Božo Doki in Mišo Potočnik se 
bodo udeležili tradicionalnega, 
22. pariškega maratona, ki bo 6. 
aprila in na katerem pričakujejo 
22 tisoč tekačev iz celega sveta. 
Iz Slovenije bo na tem maratonu 
teklo okrog dvajset tekačev. 
Udeležba ptujskih tekačev na 
pariškem maratonu sodi v sklop 
priprav na tradicionalni tek ob 
mejah Slovenije. Drugi člani 
kluba, ki ne bodo tekli na 
pariškem maratonu, se bodo v 
okviru priprav na omenjeni tek 
udeležili tradicionalnega mara-
tona v Radencih, ki bo 10. maja. 

MG 

Š A H « 

DP v pospešenem šahu 
šahovsko društvo "Piramidia" 

iz Maribora je v soboto priredilo 
državno prvenstvo v po-
spešenem šahu s tempom igre 20 

minut za partijo. Na njem je so-
delovalo 110 igralcev. Prepričlji-
vo je prvo mesto in naslov držav-
nega prvaka v pospešenem šahu 
za leto 1997 osvojil član Šahov-
skega društva Ptuj, velemojster 
Adrijan Mihaljčišin, ki je pre-
magal vse svoje nasprotnike. Na 
prvenstvu je uspešno nastopli 
tudi veteran Janko Bohak, ki je 
delil 11. do 22. mesto. 

Rezultati najboljši: Mi-
haljčičin (ŠD Ptuj) 9 točk, Pava-
sovič (Triglav-Krško), Supančič 
(Kovinar-Maribor), Zupe (Ra-
denska-Murska Sobota) in Mazi 
(LŠK-Ljubljana) po 7 točk, Čre-
pan (Kovinar-Maribor) 7, Gro-
sar (ŠK Nova Gorica), Mohr (Pi-
ramidia-Maribor), Barle (Pira-
midia-Maribor) in Kovač (Ra-
denska-Murska Sobota) po 6,5 
točk ... Na turnirju je sodeloval 
tudi član domačega društva 
Franjo Lazar in s tremi točkami 
zasedel 93. mesto, medtem ko se 
drugi, predvsem mlajši člani 
društva tekmovanja niso ude-
ležili in tako zamudili pri-
ložnost, da se pomerijo z 
močnejšimi nasprotniki na sko-
raj domačem terenu. 

Janko Bohak 

EIEKTRONSKI PIKADO 
# Pričetek ligaških 
tekmovanj 

Pod okriljem Z.L.Š.A.S. so se 
31. marca pričela ligaška tekmo-
vanja v elektronskem pikadu. 
Ekipam iz štajerske regije, ki že 
nekaj let uspešno igrajo v držav-
nem merilu, so se letos pri-
družile nove ekipe iz Prekmurja, 
med njimi tudi ženska ekipa iz 
Puževcev. V Sloveniji bo v sezo-
ni pomlad '97 tekmovalo okorg 
100 ekip. 

Za udeležbo na državnem 
prvenstvu si bodo morali igralci 
in igralke priigrati dovolj točk 
na kvalifikacijskih turnirjih. Ti 
so razdeljeni po vsej Sloveniji: 

19. 4. Ivančna gorica, 17. 5. 
Ljubljana, 7. 6. Destrnik - gos-
tišče Grozi, 21. 6. Sežana, 5. 7. 
Šempeter pri Gorici, 26. 7. Sa-
vinjska dolina, 16. 8. Kranjska 
Gora. 

Na turnirjih bodo tekmovali 
moški in ženske ločeno. Sodelu-
jejo lahko igralci, ki imajo 
potrjene igralne licence za leto 
1997. Za ženske licenca ni ob-
vezna. Nagrade za prva tri mesta 
so pokali za moške in ženske in 
praktične nagrade. Dodatne in-
formacije so na voljo na sedežu 
društva Z.L.Š.A.S. na tel. 061 
701-124. 

Irena Kovačič 

KINOLOŠKO DRUŠTVO 
PETOVlO • Trije 
pokali za Ptujčane 

člani kinološkega društva Poe-
tovio so se v nedeljo, 16. marca, 
udeležili mednarodne specialne 
razstave nemških ovčarjev, ki je 
bila v Neumarktu pri Nurnber-
gu. Med 230 udeleženci iz 
Nemčije^ Italije, Madžarske, 
Češke, Švice, Avstrije in tudi 
Koreje so dosegli lepe rezultate. 

Amiga Zlatolična je v razredu 
9 do 12 mesecev v konkurenci 22 
psic dosegla 6. mesto. Lastnik je 
Ljubo Huzjan. 

V razredu 12 do 18 mesecev je 
Axa Zlatolična med 27 psicami 
osvojila 9. mesto. Lastnika An-
drija Bašnec in Dušan Travni-
kar sta na razstavo peljala še 
Werro V. Noricum, ki je v raz-
redu delovnih (nad 24 mesecev) 
zasedla 10. mesto v konkurenci 
29 psic. 

Ptujski razstavljalci so se tako 
vrnili domov s tremi pokali, raz-
stavo pa so izkoristili tudi za iz-
menjavo mnenj, saj so bili pris-
otni najboljši vzreditelji 
nemških ovčarjev Avstrije in 
Nemčije. 

SM 

G I M N A S T I C N O D R U Š T V O PTUJ 

Kl/ub teitMvam še deluiejo 
Gimnastično društvo Ptuj je na letnem 
občnem zboru 26. marca pregledalo svoje pre-
teklo delovanje, razrešilo staro vodstvo in iz-
volilo novo. Društvo bosta vodila Anka 
Ostrman kot predsednica predsedstva in Ga-
brijel Berlič kot predsednik nadzornega odbora. 

Ugotovljeno je bilo, da je društvo le z velikimi 
napori vodstva in vaditeljev poskušalo zadovoljiti 
interes za gimnastično vadbo med mladimi. Ven-
dar zaradi pomanjkanja vaditeljev in ustreznih 
prostih terminov v gimnastični dvorani ni bilo 
mogoče zagotoviti vadbe predšolskih otrok. 

Kljub različnim težavam, tudi premajhnim fi-
nančnim sredstvom, je v letu 1996 vadilo gimnas-
tiko povprečno 40 fantov in deklet. Udeležili so se 
več tekmovanj in dosegli tudi nekaj dobrih uvrsti-
tev. Na državnem prvenstvu v skokih z m.p. pon-
jave je bila Jasna Cafuta peta in David Erjavec peti. 
Na državnem prvenstvu v športni gimnastiki - C 
program, je bil David Erjavec tretji, ekipa starejših 

deklic pa je zasedla četrto mesto. Državno prvenst-
vo v akrobatiki je ekipa mlajših dečkov končala na 
četrtem mestu, mlajše in starejše deklice pa so bile 
pete. V omenjenih neugodnih razmerah za delo so 
doseženi rezultati dobra osnova za večja pričako-
vanja v bodoče, če bomo seveda uspeli izboljšati 
pogoje vadbe. 

V gimnastičnem društvu poteka trikrat tedensko 
tudi vadba članic, ki s članarino to vadbo same fi-
nancirajo. Povrečno se vadbe udeležuje po 20 do 
25 žensk. 

Glede na precejšen izkazani interes otrok in nji-
hovih staršev in na koristnost gimnastične vadbe 
kot osnove za druge športe v gimnastičnem 
društvu pričakujemo tudi ustrezno podporo v 
občini. Zato si bomo prizadevali pridobiti dovolj 
ustreznih vaditeljev in asistentov, da bomo lahko 
sprejeli vse otroke, ki bodo želeli vaditi in da bo 
vadba še kvalitetnejša in varnejša. 

Anka Ostrman 

J U D O KLUB G O R I Š N I C A 

Ponosni na svojo zastavo 
Tekmovclci in vodstvo TK 
Gorišnica so imeli v marcu 
sprejem pri županih občin, 
kjer klub deluje. 12. marca je 
za tekmovalca Jožeta Marina 
priredil slavnostni sprejem 
župan občine Gorišnica Slav-
ko Visenjak. V sproščenem 
pogovoru je vodstvu kluba 
župana seznanilo z svojim de-
lovanjem in cilj ter se mu za-
hvalilo za dosedanje veliko 
pomoč in podporo. Zupan in 
predsednik sveta občine Sta-
nislav Vojsk pa sta klubu 
izročila v last občinsko zasta-
vo, ki so jo člani kluba z ve-
seljem in ponosom sprejeli 
ter obljubili, da jih bo 
spremljala na vseh tekmo-
vanjih, kjer jo bodo več kot 
dostojno zastopali. 

21. marca sta slavnostni spre-
jem in pogostitev za svoje tek-
movalce in vodstvo JK 
Gorišnica pripravila župan 
občine Juršinci Alojz Kavčič in 
ravnateljica Frančka Petrovič. 
Na sprejemo je bilo poudarjeno, 
da judo postaja vodilni šport v 
občini in da se v Juršincih razvi-
ja generacija mladih judistov, ki 
bodo s tako zagnanim in stro-
kovnim delom ponesli ime 
občine ne samo po Sloveniji, 
ampak tudi marsikje v tujino. 

15. marca so se judoisti ude-
ležili državnega prvenstva kade-
tov in kadetinj v Slovenj Grad-
cu. Od 11 tekmovalcev JK 
Gorišnica, ki so nastopili, jih je 
pet osvojilo medalje. Petra 
Fištravec iz Gorišnice in Tama-
ra Forštnarič iz Cirkulan sta bili 
drugi, tretje mesto pa so osvojili 
Romana^ Toplak iz Juršincev ter 
Tadeja Štegar in Žan Horvat iz 
Gorišnice. 

22. marca se je 23 tekmovalcev 
JK Gorišnica udeležilo medna-
rodnega prvenstva za pokal Šte-
fana Kovača v Murski Soboti. 
Medaljo je osvojilo osem tekmo-
valcev: Aleš Horvat iz Juršincev 

ter Aleksander Nemec iz 
Gorišnice sta bila druga, tretje 
mesto pa so osvojili Boštjan Ko-
lednik iz Cirkulan, Denis Hrga 
iz Juršincev ter Renato Trupko-
vič, Sandi Antolič in Janez Smi-
guc iz Gorišnice. 

Iz JK Gorišnica je v konkuren-
ci mladincev zaradi zadržanosti 
drugih tekmovalcev nastopil le 
Benjamin Vesenjak in svojo na-
logo odlično opravil, saj je osvo-
jil drugo mesto, v skupnem 
seštevku pa je ekipa Gorišnice v 
konkurenci 16 klubov iz treh 
držav osvojila četrto mesto. 

Peter Cvetko 

Tekmovalci judo kluba Gorišnica ponosno nastopajo z občin-
sko zastavo in tako promovirajo svojo občino 

OSNOVNOSOLSKA TEKMOVANJA 
mu NOGOMET • Prvenstvo OS 

V torek, 25, aprila, je v športni dvorani Center 
na Ptuju potekal četrfinale prvenstva v malem 
nogometu za učence osnovnih šol. Na turnirju so 
nastopile ekipe OŠ Sevnica, Črenšovci, Velenje 
in domačini, OŠ Olge Meglič Ptuj. Končni 
vrstni red: 1. OŠ^Olge Meglič, 2. OŠ Velenje, 3. 
OŠ Sevnica, 4. OŠ Črenšovci. Ekipe so prejele di-
plome in pokale. Podelila sta jih direktor Šport-
nega zavoda Ptuj Stanko Glažar in vodja firme 
NES Slavko Tepeš mlajši. Zmagovalna ekipa je 
nastopila v postavi: Pšajd, Klemenčič, Bečirovič, 
Verlak, Šarič, Toplak, Sledič in Horvat. V na-
daljnje tekmovanje so se uvrstili zmagovalci z O. 
Meglič in drugiuvrščeni učenci iz Velenja. 

Tadej Podvršek 

ROKOm • Ormož in Središče v 
polfinale 

Minuli teden so se v okviru tekmovanja šolskih 
športnih društev v rokometnem četrtfinalu po-
merili starejši dečki in starejše deklice, rojeni 
leta 1982. V fantovski konkurenci so sodelovale 
ekipe OŠAngela Besednjaka iz Maribora, Nezna-
nih talcev iz Dravograda, Videm ob Ščavnici in 
Ormož. Ormožani so z desetimi zadetki prednos-
ti premagali Videmčane, nato pa so v finalni tek-
mi porazili ekipo iz Maribora z rezultatom 14:27. 
Za najboljšega igralca in strelca turnirja je bil iz-

bran Mitja Horvat iz Ormoža, ki je dosegel 21 za-
detkov. Tudi najboljši vratar je bil Ormožan 
Darjan Ivanuša. Ormoška ekipa starejših dečkov 
se je tako uvrstila v polfinale tekmovanja. 

V dekliški konkurenci so nastopile ekipe OŠ 
Rado Robič iz Limbuša, Središče ob Dravi, 
Črenšovci in Ormož. Ormožankam je pripadlo 
tretje mesto, dekleta iz Središča pa so se uvrstila 
v polfinale tekmovanja. Za najboljšo igralko tur-
nirja je bila proglašena Suzana Senčar iz Ormoža. 

vk 

ODBOJKA • Območno prvenstvo 
ŠŠD 

v ponedeljek, 24. niarca, je bilo v ŠD Mladika 
območno prvestvo OŠ v odbojki. Pomerile so se 
ekipe deklic in dečkov z območja Ptuja in Sloven-
ske Bistrice. V kategoriji deklic so tekmovale ekipe 
OŠ: Markovci, Boris Kidrič, Poljčane in Pohorske-
ga odreda, v kategoriji dečkov pa Boris Kidrič, 
Markovci, Pohorskega odreda in Laporje. 

Turnir je pokazal, da so Ptujčani končno ujeli 
priključek z drugimi odbojkarskimi območji. V 
kategoriji deklic je zmagala ekipa OŠ Poljčane, v 
kategoriji dečkov pa OS Boris Kidrič. 

V aprilu bo kar tri nedelje zapored v ŠD Center 
potekala liga klubskih ekip deklic, 19. 4. pa bo 
OK Kurent organiziral 2. junior turnir. Informa-
cije: tel. 779-073. 

Franc Vindiš 
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Info - glasbene novice! 

Info - kviz 
Gotovo veste, katera skupina je na 
sliki. Izrežite glasovnico, vpišite od-
govor, in če vam bo sreča naklonje-
na, vam bodo v prodajalni Tehnika 
Emone Merkurja Ptuj podarili 
zgoščenko. 

Da je bil pred štirinajstimi dnevi na 
fotografiji Billy Idol, je ugotovila 
tudi Marija Svenšek, Tržeč 25 D, 
2284 Videm pri Ptuju. Čestitamo! 
Odgovore na današnje vprašanje 
pošljite (ali prinesite) na: Ured-
ništvo Tednika, p.p. 95, 2250 Ptuj. 
Rok: četrtek, 10. aprila. 

Ljudje Z veseljem opravljamo 
delo, ki ga imamo radi. Profe-
sionalno se z glasbo ukavrja 
množica ljudi, jaz pa vas 
obveščam o novih skladbah, ki 
jih boste mogoče v prihodnosti 
imeli radi tudi vi. 

Najpopularnejša pop skupina 
90. so gotovo bili Take That. 
Član te skupine je bil tudi ROB-
BIE WILLIAMS, ki je svojo 
solo pot začel lani s priredbo ko-
mada Freedom, katerega je pel v 
izvirniku George Michael. ROB-
BIE je od popa prešel k indie 
rocku ter odpel komad OLD 
BEFORE I DIE ki 
po stilu dodobra spominja na 
glasbo skupine Oasis! 

Britanski band BLUR je v fe-
bruarju izdal ostrejši ročk albtun 
z naslovom Blur in na njem je 
prva uspešnica Beetlebum. 
BLUR pa so v novi skladbi 
SONG 2 dali velik pou-
darek kitarskemu delu in sldad-
ba celo zveni malo staropunkov-
sko. 

-iJfi^-iV 
Trio DEPECHE MODE bo v 
aprilu izdal novi album Ultra, ki 
so ga Martin Gare, Dave Go-
harm in Andrevv Fletcher sne-
mali več kot dve leti. DEPECHE 
MODE pa predstavljajo svoj 
novi komad IT'S NO GOOD 

Najbolj vroči albumi marca so: 
Pop - U2, Nine Lives - AERO-
SMITH, Stili Waters - BEE 
GEES, The Healing Game -
VAN MORRISON, The Boat-
man's Call - NICK CAVE & 
THE BAD SEEDS, Love Songs 
- VANESSA WILLIAMS, 

Something's never Change - SU-
PER, Howard Stern Private 
Parts - SOUNDTRACK (film-
ska glasba). 

Švedska zasedba THE CARDI-
GANS je z albuma First Band 
on the Moon snela dobro 
pop/rock pesem BEEN IT 

Neverjetno pa so 
THE CARDIGANS popularni v 
ZDA z lansko uspešnico Love 
Fool, ki so jo izdali na filmskem 
albumu Romeo & Julia! 

Odlična ročk skupina SUPER-
TRAMP je počivala kar deset 
let, saj so bili fantje na glasbeni 
sceni nazadnje leta 1987 z 
zgoščenko Free as a Bird. SU-
PERTRAMP se vračajo z novo 
zgoščenko Something's never 
Change in novo skladbo YOU 
WIN, I LOSE ki 
potrjuje, da je to glasba za ročk 
sladokusce. 

Ameriška ročk pevka SHERVL 
CROW je presenetila s fantas-
tičnim debitantskim albumom 
Tuesday Night Music Club. 
SHERYL je zraven ljubezni do 
glasbe našla tudi svojo prvo lju-
bezen, ki je - verjeli ali ne - Eric 
Clepton. Gospodična CROW je 
pripravila bledo ročk skladbo 
HARD TO MAKE A STAND 

Velik glasbeni talent pa je pevka 
SORAYA, ki je s svojim albu-
mom On Nights I Stand nav-
dušila predvsem nemške pos-
lušalce. Mlada in zelo lepa SO-
RAYA je navdušila tudi mene s 
svojo čudovito balado SUD-
DENLY 

Preko velike luže, v ZDA, pa 
imajo zelo radi soul in R'N'B 
glasbo. Zvezde teh glasbenih sti-
lov v ZDA predstavljajo tele 
nove skladbe: Love don't Love 
you Anymore - LUTHER VAN-
DROSS, Head over Heels - AL-
LURE & NAS, The Seadest 
Love Song I ever Heard - TE-
VIN CAMPBELL. You don't 
have to Hurt no More - MINT 
CONDITIONAL, Lie to me -
JOHNNY LANG, Talk to me -
WILD ORCHID, Request Line 
- ZNANE, Canwe-SWV... 

Britansko plesno zasedbo N-
TRANCE sestavljajo Dale, Ko 
in Kelly Llorenna. N-TRANCE 
so se specializirali za priredbe, 
kot je tudi novi plesni hit DIS-
CO v katerem kot 
raper sodeluje tudi Ricardo De 
Forca, nekoč član skupine KLF! 

Dotmusic je na straneh Interne-
ta naredil veliko reklamo za 
novo skupino SMOKE a T Y , ki 
je naredila novi "ultra-zvočni" 
komad z naslovom UNDER-
WATER LOVE ta je za 
podlago za novo reklamo za 
kavbojke Leviš 501. 

Oskarja za glasbo so podelili pe-
smi You must Love me. ki jo je 
zapela MADONNA in sta jo na-
pisala in producirala Andrew 
Lloyd Weber in Tim Rice. MA-
EKDNNA pa je iz filma Evita pri-
redila še eno pesem z naslovom 
ANOTHER SUITCASE IN 
ANOTHER HALL 
ki jo je leta 1977 v originalu pela 
Barbara Dickinson! 

David Breznik 

ĉ M̂ladi dopisniki 
PRIŽGALI SMO 
TRETJO SVEČKO 

Na prvi pomladanski dan praz-
nuje naša šola svoj rojstni dan. 

Še se spominjam stare šole, ki je 
bila dotrajana. Imela je osem učil-
nic, zato smo tedensko menjavali s 
poukom: en teden smo imeli pouk 
zjutraj, drugi teden pa popoldan. 
To je bilo zelo neprijetno. Komaj 
sem se navadila na uro vstajanja, 
že je minil teden in pouk se je 
menjal. Med gradnjo nove šole so 
imeli otroci predmetne stopnje 
pouk v Leskovcu, otroci razredne 
stopnje pa smo imeli pouk na raz-
ličnih koncih po Vidmu. Vsi smo 
težko čakali novo šolo. V tretjem 
razredu smo pri likovni vzgoji mo-
rali risati šolo, ki je rasla pred 
našimi očmi. Rasla je in rasla, dok-
ler ni zrasla v veliko, lepo šolo. Ko 
je bila dokončana, smo se vselili in 
bili ponosni nanjo, čeprav še telo-
vadnica ni bila dokončana. To je 
bilo 21. marca, zato smo si ta dan 
izbrali za rojstni dan naše šole. 

Učenci male šole in učenci od 
prvega do petega razreda so se nam 
letos ob dnevu šole predstavili s 
projektom o življenju in delu na 
vasi. Skupina sedmošolcev je pred-
stavila raziskovalno nalogo o 
tramburaših. V petek je naše praz-
novnaje doseglo vrhunec. Obiska-
la nas je plesna skupina iz Celja. 
Po končani predstavi smo se v raz-
redih posladkali s torto. 

Po vsem tem lepem praznovanju 
bomo nadaljevali s pridnim učen-
jem in odkrivanjem znanja. 

Vida Furek, 6. a, 
OŠ Videm 

MED SLOVENCI v 
FRANKFURTU 

v mesecih po novem letu so Slo-
venci iz Frankfurta in okolice ime-
li dosti priložnosti za srečanja. Ve-
liko se jih je zbralo na svečanosti 
ob kulturnem prazniku in na pus-
tovanju, največ pa na zadnji prire-
ditvi pred materinskim prazni-
kom. 

Kulturnemu prazniku so dale 
okvir besede Slovenec sem, tako je 
^on mi dejala. Letos nismo imeli 
'Nastopajočih gostov iz domovine, 
? je bil program kljub temu pisan 

zanimiv. Sodelovali smo tudi 
učenci iz oddelkov slovenskega je-
zika. Nekateri so prvič nastopili 
ped svojimi starši in sošolci. Bil je 
lep večer. 

Misel Mama je ena sama pa nas je 
vodila skozi program, ki smo ga 
pripravili za naše mamice v sobo-
to, 15. marca. Ko smo imeli vaje, 
smo se otroci v veliki dvorani sko-
raj izgubili. Mislili smo, da nas bo 
poslušalo le malo ljudi. Potem pa 
se je dvorana napolnila. Vsaka ma-
mica in žena je pri vhodu prejela 
lectov srček iz Slovenije in voščil-
nico. Bile so presenečene in vesele. 

Sprejeli smo tudi goste iz Ptuja. 
Tokrat so bili med nami g. Franc 
Jurkovič, podžupan, pa gospa 
Kristina Šamperl Purg in gospod 
Petek. Pozdravili so nas tudi na 
odru in nas povabili, da pridemo 
na Ptuj. V programu je bilo mnogo 
različnih in lepih točk. Nastopali 
sta tudi otroška in odrasla folklor-
na skupina. Prikazali so stare šege, 
kako nevesta jemlje slovo. Učenci 
smo mamicam tudi izročili daril-
ca. Medve sva se potrudili s spisi 
Mama, se še spomniš? Misliva, da 
so bile tudi teh presenečenj vesele! 

Po programu se še dolgo nismo 
razšli. Za ples je neutrudno igral 
ptujski ansambel Ambicija. Fantje 
niso bili prvič med nami in smo 
postali že kar pravi prijatelji. 

Posebno doživetje je bila dražba 
letalske vozovnice za Ljubljano in 
nazaj. Vodila sta jo Antonija 
Obreht in Janko Zemljič. Potem je 
zadnji le dobil karto, mi pa smo 
lahko spet zaplesali. Tako je šlo 
skoraj do jutra. Kar prehitro je mi-
nil čas! 

Mladi si takih večerov še želimo, 
saj smo videli dosti starih običajev 
in slovenskih plesov, pa tudi sami 
smo se zavrteli. 

Danijela Obreht, 8. r., 
Sandra Horvat, 10. r. 
Frankfurt 

MASKA 
Vsa šegava in norčava 
se pred vrati pozibava, 
mi pom^a, se smeji 
in si topel krof želi. 

Žejna je in hoče piti, 
toda noče se odkriti, 
dobro letino želi, 
da bili bi srečni vsi. 

Nas pa muči in teži: 
Kdo, le kdo nam to želi? 
Maska je in to taprava, 
pisana in vsa šegava. 
Vesna Polanec, 5. r., 
OS Leskovec 

JAZ, ČAROVNIK 
Sem čarovnik Dolgouh. Začaram 

in pričaram vse dobro in nič slabe-
ga. Hodim po svetu in ljudem 
pričaram denar, ker ga imajo malo. 
Ce skozi okno vidim, da ga nima-
jo, se potihoma splazim v hišo. 
Tam ji nastavim denar. Če pa so 
ljudej požrešni in imajo preveč de-
narja, jim ga odčaram z besedami: 
"Raned idirp, idirp!" 

Ko potujem po svetu, vidim tudi 
veliko vojn. Vse vojake začaram v 
mravlje, pa tudi ljudi, ki so hoteli 
vojne. "Onjov jahendo, onjov ja-
hendo!" in že je na tisoče mravelj. 

Vidim tudi ljudi, ki so bolni in 
nimajo zdravil. "Alivardz, ali-
vardz!" se oglasim in že se zgradi 
nekaj bolnišnic in izdela na tone 
zdravil. 

Grem po svetu in slišim, da se 
ljudje prepirajo, tepejo in razbur-
jajo. Po njih posipljem čarobni 
prah in rečem: "Es etirimop, es eti-
rimop!" in nihče več se ne prepira. 
Še veliko vsega bi rad spremenil na 
boljše. 

Matej Zorko, 3. a, 
OS Dornava 

RADI IMAMO 
MATEMATIKO 

Sreda je. Na urniku imamo mate-
matiko. Učiteljica je v razredu že 
pred zvonjenjem. Vse stvari si pri-
pravi na mizo. Vsi jo posnemamo. 

Ko zazvoni, je v učilnici tišina. 
Pogovorimo se, kaj bomo delali. 
Najprej ustno seštevamo, nato 
rešimo naloge, ki so na prosojnici. 
Ob preverjanju rezultatov ugotovi-
mo, da vemo dobro računati. 

Učiteljico smo razveselili. 
Da bo naše delo naprej uspešno, 

se malo sprostimo ob glasbi. Na 
učiteljičini mizi so učni listi. Izbe-
remo si enega in ga rešimo. Naši 
svinčniki napišejo samo pravilne 
rezultate. 

Upamo, da imate tudi vi radi ma-
tematiko. 

Melanija Bračko, 3. a, 
OS Cerkvenjak 

FRANE 
Frane je bil zelo čuden človek, 

saj je sovražil vse živali in jih z 

užitkom mučil. Zato ga tudi nihče 
v vasi ni maral. 

Nekega dne se je odpravil v gozd 
na sprehod. Tam je srečal veliko 
živali: mravljo, srno, zajca, veveri-
co, medveda ... Vsaki od teh živali 
je nekaj naredil: mravlji je zlomil 
nogo, srni je zvil vrat, zajcu je 
odtrgal rep, veverici je izpahnil 
roko, medvedu pa je nastavil zan-
ko, da se je vanjo ujel in si poško-
doval nogo. 

Živali v gozdu so se počutile 
ogrožene. Zmeraj, ko so zaslišale 
človekove korake, so plašno odhi-
tele do svojih skrivališč. Če pa je 
bila katera počasnejša in ni mogla 
uiti ali če je naletela na Franeta, se 
ji je slabo pisalo. Zato so se živali 
zbrale in sklenile, da bodo Franetu 
poplačale. 

Medved je prevzel vodstvo in 
določil: "Mravlja, ti poskrbi za 
vrv!" 

" Z veseljem," je pritrdila mravl-
ja. 

"Srna, ti poišči primerno drevo 
za vislice," je nadaljeval vodja. 

"Pa saj ga ne mislimo ubiti," se je 
zbala srna. 

"Seveda ne, kako si pa prej pos-
lušala. Nastavili mu bomo zanko, 
na katero bo stopil in povlekli ga 
bomo navzgor, da bi visel," je še 
enkrat razlagal medved. 

"O, saj res!" se je spomnila srna. 
"Zajec, ti poskrbi za kaktusove 

bodice, da ga bomo lahko zbadali, 
in ti veverica, poišči veje z veliko 
listja, da bomo lahko past prekri-
li." je medved zajcu in veverici 
naložil delo. 

Tako so pridne živali pripravile 
past, v katero se bo Frane ujel, vis-
lice in bodice. 

Živali so Franeta pričakovale že 
zgodaj zjutraj, toda ni ga bilo. 
Nestrpno so čakale do večera, da bi 
lahko izvedle akcijo. Končno je 
težko pričakovani Frane prišel v 
gozd in že po nekaj korakih se je 
ujel v past. "Au, joj, naj mi kdo po-
maga, na pomoč!" je na ves glas 
kričal. 

"Jupi, pa te imamo, Frane, uspelo 
nam je!" so se vesehle živali, med-
tem pa je Frane še vedno klical na 
pomoč. "Nas boš še kdaj mučil, 
Frane?" ga je vprašal medved. 

Toda Frane mu ni odgovoril. "Za-
jec! Srna! Mravlja! Veverica! Zba-
dajte ga tako dolgo, da bo ves mo-
der! Tudi jaz vam bom pomagal," 
je rekel medved. 

Končno so živali Franeta tako 
dolgo mučile in spraševale, da jim 
je le obljubil, da jih ne bo nikoli 
več mučil in da jih bo imel rad. 

Tako je živalim uspelo Franeta 
prepričati v to, da lahko ima rad 
živali. 

Martina Korošec 6.r., 
OŠDestmik 

PREMAGALA SEM 
SKUŠNJAVO 

Kaj si predstavljamo pod besedo 
skušnjava? Vsak si to besedo razla-
ga drugače. Meni vedno, ko jo 
slišim, najprej pride na misel bese-
da skušati. Drugim ta beseda pove, 
da bodo nekaj preizkusili, drugim 
spet drugače. 

Ste že kdaj premagali skušnjavo? 
Jaz sem jo že velikofaat. Prišla sem 
domov iz šole. Bil je torek, zato 
sem vedela, da se oče vrne iz službe 
že ob 14. uri. Odpadla nam je 
zadnja ura, zato bom morala biti 
sama doma približno eno uro. 
Odložila sem stvari in šla v jedilni-
co. Na mizi se je postavljala velika 
čokolada. Bi jo vzela in pojedla? 

Vedela sem, da imam čez eno uro 
kosilo. Vedela sem tudi, da če bom 
pojedla čokolado, ne bom mogla 
jesti kosila. 

Odšla sem iz jedilnice, se preo-
blekla in šla delat nalogo. Nisem 
bila kaj preveč zbrana, saj mi tista 
čokolada sploh ni dala miru. Ves 
čas sem mislila samo nanjo. Tudi 
računala sem narobe. Nisem mo-
gla več zdržati. Odložila sem pisa-
lo, odprla vrata sobe in šla v jedil-
nico. Še vedno je bila tam in se mi 
nagajivo smejala. Že sem jo pogra-
bila in hotela odpreti, ko sem se 
spomnila, da mi čokolada 
povzroča mozolje, da bom od nje 
debela in še in še je slabih stvari v 
tejle pravzaprav majhni stvarci. 
Res je, da ti da energijo, vendar je 
večina stvari slabih. Se enkrat sem 
jo pogledala in jo že skoraj 
odložila, ko sem se spet spomnila 
na slastne užitke ob tej jedi. Pre-
mislila sem si in jo zares odložila. 
Odpovedala sem se čokoladi, kate-
ri se nikoli ne uprem. Ne morem 
verjeti. Bila sem presenečena in 
hkrati vesela. To je bil zame zgo-
dovinski dogodek. 

Spravila sem se nazaj pisat 

domačo nalogo. Nič več nisem 
mislila na čokolado in narobe 
računala. Imela sem čudovit 
občutek. 

Sedaj vidite, kako je, ko se upreš 
stvari, ki jo imaš zelo rad. Še zdaj 
se redko kdaj uprem čokoladi, 
čeprav vem, da je škodljiva. Am-
pak kar je res, je res. Kljub temu 
da je škodljiva, je zelo, zelo dobra 
in po kosilu se mi vedno prileže 
košček. 

Monika Kropej, 7. h, 
OŠ Mladika, Ptuj 

POTOVALA SEM 
PO DOMOVINI 

Zjutraj, neko sončno nedeljo, smo 
se naša družina, babica in dedek od-
pravljali na enodnevni izlet na Go-
renjsko. Naša končna postaja je bil 
Bled. Ko smo bili vsi pripravljeni v 
avm, smo se odpeljali proti Ptuju in 
tam zavili proti Pragerskemu. 

Peljali smo se skozi Pragersko in 
tam zavili na magistralno cesto. 
Skozi Slovensko Bistrico nas je pot 
vodila proti celjski dolini. Čeprav je 
bila za nami dolga pot, smo imeli še 
ogromno poti. Tukaj je bila že vid-
na sprememba pokrajine, saj se iz 
ravnin in gričevja svet dviga v 
višino. Malce utrujena sem skoraj 
zaspala, ko me je babica zbudila in 
rekla, da smo v Trojanah. Da me je 
spomnila, mi je omenila krofe. Bila 
sem zelo vesela, da smo se ustavili, 
saj mi je svež zrak korisul. Po krat-
kem počitku smo se odpeljali do 
Domžal, kjer smo zavili desno proti 
Mengšu. Svet se je tukaj že močno 
dvigal v gore. Malo smo se ustavili, 
čas je zelo hitro minil in že smo bili 
v Kranju. Vzdušje v avm je naraslo, 
saj smo dedek, babica in jaz bili to-
krat prvič na Bledu. Nato nam je ati 
povedal, da smo že na Bledu, le do 
jezera se še zapeljamo in postavimo 
avto v senco. Najprej smo si ogledali 
Bled, nato pa se peljali s čolnom do 
otoka, kjer stoji cerkev, v kateri 
lahko zvoniš z zvoncem želja. Ko 
smo se skupaj vrnili na obalo, smo 
ob sladoledu obujali babičin spo-
min, ko je stopila v čoln. 

Dan je hitro minil in morali 
smo domov. Kje vse smo se vozi-
li, ne vem, ker sem takrat zelo 
sladko spala. 

Ko kakšno potovanje doživiš, 
posebej po svoji domovini, si ga 
zapomniš za vedno. To je najlepši 
doživljaj. 

Natalija Vindiš, 8. a, 
OŠ Kidričevo 
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Kmalu spet novi lastniki 
v /adnjem času po Ormožu krožijo natolcevanja in ugi-
banja o tem, aH bo Tovarna sladkorja Ormož res dobila 
nove lastnike. Zato smo odgovor poiskali pri predsedniku 
uprave Juriju DogšU ki je dejal: 

- Lastniška struktura Tovarne 
sladkorja Ormož se je od lastnin-
jenja pa do danes bistveno spreme-
nila. Pojavili so se novi lastniki, ki 
so kupili delnice na borzi. Delnice 
so bile v aprilu leta 1996 uvrščene 
na borzo in je bilo z njimi mogoče 
trgovati. Do največjih sprememb 
lastniške strukture je prišlo na po-
dročju splošnih kmetijskih zadrug 
in pooblaščenih investicijskih 
družb. Do lastnine so prišle tudi 
tuje korporacije, med drugimi tudi 
nizozemski Cosun, ki ima 27 od-
stotkov lastniškega deleža v tovar-
ni. V zadnjem času je bilo slišati, 
da se pripravljajo večje transakcije 
z delnicami tovarne, kajti poob-
laščene investicijske družbe so sc 
odločile prodati svoj del lastnine, 
ki je znašal okrog 20 odstotkov. 
Dogovori o tem še niso potekajo in 
v tem trenutku še ni nobene spre-
membe, vendar se bo lastniška 
struktura v bodoče gotovo še spre-
minjala. 

# Imajo predstavniki Cosuna 
interes svoj delež povečati? 

- Na tiskovni konferenci v 
Ljubljani so zagotavljali, da je nji-
hov namen neposredno vlaganje v 
tovarno preko dokapitalizacije, kar 
bi bilo tudi za vse zaposlene ugod-
nejša varianta. Na ta način bi se 

novi kapital lahko porabil za nuj-
no tehnično-tehnološko posodobi-
tev tovarne. V nasprotnem prime-
ru se se transakcije dogajajo izven 
tovarne in sc le zamenja lastnik. 

# 0 d odkupa deleža Cosuna je 
poteklo že nekaj časa, kakšne 
spremembe so Nizozemci pri-
nesli v tovarno in kako shajate z 
njimi? 

- Kakšnih posebnih sprememb 
na občutimo, ker je sestava nad-
zornega sveta tovarne ostala ne-
spremenjena. Res pa je, da so pred-
stavniki Cosuna dali vedeli, da 
želijo imeli svojega člana v nadzor-
nem svetu in da želijo vplivali na 
politiko poslovanja tovarne. Prav 
sedaj so pred vrati priprave na del-
niško skupščino, na kaieri bomo 
govorili o poslovanju v letu 1996, 
med drugim pa tudi o izvedbi 
tehnično-tehnološke posodobitve. 
Investicijski načrt je že pripravljen 
in nadzorni svet ga je potrdil. Na 
skupščini bi lahko prišlo do spre-
membe v sestavi sveta, razgovori o 
lem že potekajo, odločali pa bodo 
obstoječi delničarji. 

# Kljub temu gre delo naprej, 
pripraviti se bo potrebno na se-
zono? 

- Delo v tovarni in vse aktivnos-
ti potekajo nemoteno naprej. Vsee-
no pa je čutili, da o dogodkih raz-
mišljamo in o njih ima vsak svojo 
sodbo, vendar aktivnosti tečejo po 
normalno začrtanem planu. Smo 
lik pred setvijo sladkorne pese, 
sklepajo se pogodbe o pridelavi. V 
letošnjem letu nameravamo pose-
jati peso na 7000 hektarjih, kar bi 
bilo za približno 10 odstotkov več 
kot v lanskem letu. V teh dneh pa 
bomo pričeli tudi predelavo 25.000 
ton surovega trsnega sladkorja, ki 
smo ga uvozili iz Avstralije. 

viki klemenčič 

P r e d s e d n i k u p r a v e Tovar -
ne s l a d k o r j a O r m o ž Jurij 
D o g š a . 

Liudfe so pripravljeni pomagati 
Pred časom smo v Tedniku pisali o 14-letnem Jožeku 
Habjaniču iz Senešcev, ki zaradi mišične distrofije in 
težav s pljuči preživlja svoje mlade dni na invalidskem 
vozičku. Spontano je stekla tudi akcija za zbiranje sred-
stev, ki bi Habjaničevi družini omogočila, da uredijo sta-
novanje tako, da bo prijazno in dostopno tudi za Jožeka. 

Pri ormoškem Rdečem križu so 
te dni akcijo končali, račun pa se-
veda ostaja odprt, če bi kdo še želel 
darovati. Predsednica Rdečega 
križa v Ormožu Majda Keček je 
dejala, da jo je presenetila pripravl-
jenost ljudi, da pomagajo sočlove-
ku v stiski. Pomoč je prihajala tako 
v obliki denarja, materialnih do-
brin, zelo pomembna pa je bila 
tudi moralna podpora, ki so jo 
ljudje nudili Habjaničevim. S 
skupnimi močmi so Jožeku omo-
gočili življenje v domačem okolju, 
kjer ima lepo urejeno sobico in 
skrbne starše, ki so se že priučili 
nege, ki jo potrebuje. Negovanje 
tako težkega bolnika poleg dobre-
ga srca zahteva tudi pridne roke. 

Na žiro račun Rdečega križa je 
bilo nakazanih 239.000 tolarjev, ki 
so jih prispevala ormoška podjetja, 
sindikati in posamezniki, okrog 
100.000 tolarjev pa je primaknil 
tudi Rdeči križ. Poleg tega pa so 
zbrali še 849.000 tolarjev, ki so jih 
prispevale humanitarne organiza-
cije, zdomci, delavci Osnovne šole 
Velika Nedelja, sindikati in števil-
ne druge organizacije. Z veseljem 
lahko tudi napišemo, da je podjeiej 

Iskra Tel iz Kranja Jožeku podarilo 
računalnik, mizarstvo Foštnarič iz 

Bukovcev pa je prijazno pomagalo 
pri opremljanju sobice. 

Jožek ima sedaj prijetno urejeno 
okolje, kmalu bo nared tudi dovolj 
velika kopalnica. Habjaničevi se 
vsem, ki ste na kakršen koli način 
pomagali, iskreno zahvaljujejo. 

viki klemenčič 

PTUJ # Ob 17. uri bo v pravl-
jični sobi mladinskega oddel-
ka Knjižnice Ivana Potrča Ptuj 
pravljična ura, v kateri bo Lili-
jana Klemenčič pripovedo-
vala pravljico z naslovom 
Mali, veliki in velikan. 
PTUJ • Drevi ob 19.30 bo v 
Glasbeni šoli Karola Pahorja 
koncert znanega pianista 
Acija Bertonclja, nagrajenca 
Prešernovega sklada, in violi-
nista Jerneja Brenceta, 
učenca Dejana Bravničarja 
in dunajskih profesorjev. 
ORMOŽ # Jutri bo v Domu 
kulture festival otroških pev-
skih zborov. Organizira ga 
Občinska zveza kulturnih or-
ganizacij Ormož, pričel se bo 
pa ob 16. uri. 
PTUJ • Člani moškega ko-
mornega zbora Ptuj, ki ga 
vodi Franc Lačen, se bodo 
jutri, v petek, 4. aprila, ob 
19.30 v dvorani Narodnega 
doma predstavili s svojim let-
nim celovečernim koncer-
tom. V prvem delu bodo 
predstavili umetne skladbe 
od renesanse do sodobnosti, 
v drugem delu pa bodo izva-
jali priredbe ljudskih pesmi. 
Koncert bo povezovala 
Nataša Vodušek. 
SLOVENSKA BISTRICA • 
V petek, 4., in soboto, 5. 
aprila, ob 19. uri se v sloven-
jebistriškem domu kulture 
predstavlja gledališka dram-
ska skupina DPD Svoboda 
Slovenska Bistrica z igro To-
neta Partljiča OSKUBITE JA-
STREBA v režiji Bojana 
Maroševiča. 
ORMOŽ • V soboto lahko 
ljubitelji glasbe prisluhnejo 
festivalu mladinskih pevskih 
zborov. Festival se bo pričel 
ob 16. uri v Domu kulture v 
Ormožu. 
KOG # V soboto pripravljajo 
člani dramske skupine Kul-
turnega društva Jožeta Ke-
renčiča premierno uprizori-
tev veseloigre Vinka Modern-
dorferja Štirje letni časi.Pred-
stava se bo pričela ob 19. uri 
v dvorani na Kogu, ponovitev 
pa bo 12. aprila. 
MARKOVCI • Dramska 
skupina KPD Franček Kozel 
iz Cirkulan bo v soboto, 5. 
aprila, ob 20. uri uprizorila v 
markovski dvorani komedijo 
Branislava Nušiča Gospa mi-
nistrica, ki jo je režiral Lojze 
Matjašič. 
STOPERCE • V soboto, 5. 
aprila, bo v dvorani kulturne-
ga doma ob 20. uri gostovalo 
KUD Vitomarci s Partljičevo 
komedijo Štajerc v Ljubljani. 
PODVINCI • V nedeljo, 6. 
aprila, bo ob 15. uri KUD Vi-
tomarci gostovalo s 
Partljičevo komedijo Štajerc 
v Ljubljani. 
LOVRENC • Gledališka 
skupina KUD Skorba bo ob 
koncu tedna uprizorila na 
odru kulturne dvorane v Lov-
rencu veseloigro v treh de-
janjih Trojčki. Predstava bo v 
nedeljo, 6. aprila, ob 19. uri. 
ORMOŽ # Občinska zveza 
kulturnih organizacij Ormož 
in Področni odbor združenja 
gledaliških in lutkovnih sku-
pin Slovenije Maribor prijaz-
no vabita v torek, 8. aprila, na 
območno srečanje lutkovnih 
skupin. Prireditev se bo 
pričela ob 8.30 uri. 
PTUJ # V Miheličevi galeriji 
je na ogled razstava z nas-
lovom Podoba vašega mu-
zeja. 
SLOVENSKA BISTRICA • 
V likovnih salonih bistriškega 
gradu razstavlja do 14. apnia 
svoja likovna dela Vojko Ku-
mer iz Malahorne pri Oplotni-
ci. 
SLOVENSKA BISTRICA • 
V prostorih knjižnice dr. Josi-
pa Vošnjaka bodo do sredine 
aprila na ogled unikatni gra-
fični listi grafika specialista, 
akademika Bojana Golje iz 
Maribora. 
KINO PTUJ • Ta teden je ob 
18. uri na sporedu Space 
Jam, ob 20. uri pa Tistega 
čarobnega dne. Naslednji te-
den bodo ob 18. uri in ob 
20.30 vrteli film Evita. 

TOVORNJAK S PRAŠIČI 
SE JE PREVRNIL 

v torek, 25. marca, ob 9.35 je 
po regionalni cesti od Ljutomera 
proti Ormožu vozil italijanski to-
vornjak s priklopnikom, ki je imel 
naloženih 916 prašičev, pov-
prečno težkih okoli 20 kilogra-
mov V naselju LIbanja pri 
Ivanjkovcih, občina Ormož, je 
domnevno zaradi prehitre vožnje 
tovornjak zaneslo v jarek, kjer se 
je prevrnil. Pri tem je 269 pujskov 
poginilo, ostalih 647 pa so s 
pomočjo gasilcev in drugih del-
avcev rešili iz jeklenih kletk In jih 
naložili na drugI tovornjak. 
Pošiljka je bila namenjena v Špa-
nijo. Zaradi te nesreče je bila re-
gionalna cesta zaprta od 10. do 
16. ure. 

ZADEL PEŠKO IN 
ODPELJAL 

v Kolodvorski ulici v Slovenski 
Bistrici je v ponedeljek, 24. mar-
ca, ob 11.30 55-letna Anotnija B. 
Iz Slovenske Bistrice šla po zaz-
namovanem prehodu za pešce 
pri stavbi Eiektra. Pri tem je vanu-
jo trčil neznani voznik osebnega 
avtomobila temnejše barve. 
Peška je bila lažje poškodovana, 
voznik osebnega avtomobila pa 
je odpeljal naprej. Zaradi razja-
snitve okoliščin nezgode je UNZ 
Maribor pozvala neznanega voz-
nika In morebitne očividce, da se 
jim oglasijo. 

ŽENSKO TRUPLO V 
JARKU OB CESTI 

Nekaj sto metrov od mejnega 
prehoda v Gruškovju so v torek, 
25. marca, okoli 11. ure v jarku 
ob magistralni cesti našli truplo 
mlajše ženske. Pri njej niso našli 
nobenih dokumentov, da bi 
lahko ugotovili njeno identiteto, 
glede na poškodbe pa so ugoto-
vili, da je umrla nasilne smrti. Kri-
minalisti UNZ Maribor so ugoto-
vili, da je bila umorjena z udarci 
po glavi, na drugih delih telesa 
pa nI imela vidnih poškodb. Po 
oceni je bila stara od 25 do 30 let, 
umorjena pa naj bi bila manj kot 
24 ur pred najdbo trupla. Po na-
pisih na posameznih delih oble-
ke kriminalisti sklepajo, da gre za 
tujko iz južnih krajev, morda Iz 
Turčije, ki naj bi bila potovala Iz 
Nemčije ali Avstrije proti Hrvaški, 
zato so se prek Interpola poveza-
li s policijami vseh omenjenih 
držav. 

VODNICA TRČILA V 
PEŠKO 

v sredo, 26. marca, ob 22. url 
je 47-letna Ana F. Iz Spodnjega 
Kamenščaka v Ljutomeru 
prečkala Prešernovo ulico na 
neosvetljenem delu In zunaj pre-
hoda za pešce. Prav tedaj se je Iz 
središča mesta pripeljala z oseb-
nim avtomobilom 30-letna Aljana 
M. s Cvena. Trčila je v peško, da 
jo je vrglo na pokrov motorja in v 
vetrobransko steklo, od koder je 
padla na cestišče. V nesreči je 
dobila več prelomov kosti In pre-
tres možganov. 

KOLESAR NESREČNO 
PADEL 

Od Rogoznice proti Ptuju se je 
po Potrčevi cesti v petek, 28. 
marca, nekaj pred 11. uro peljal s 
kolesom 64-letnl Alojz F. Med 
vožnjo skozi semaforizirano 
križišče jse e na prehodu za 
pešce s krmilom kolesa zataknil 
za torbico 66-letne Alojzije K., ki 
je prečkala cestišče. Kolesar je 
Izgubil oblast nad krmilom, padel 

RODILE SO - čestitamo: 
Ema Korez, Arbajterjeva 2, 
Ptuj - deklico; Darja Kola-
rič, Podvinci 120, Ptuj - De-
nisa; Natalija Bauman, Lov-
renc 25/a, Lovrenc - Manco; 
Petra Repič-Furek, Prečna 
pot 15, Ptuj - Matica; Klav-
dija Kokot, Mezgovci 61/b, 
Dornava - Saša; Sonja Me-
gla, Kukova 8/a, Juršinci -
deklico; Vesna Skerlovnik, 
Ul. 5. prekom. 4 - Gregorja; 
Brigita Dovečar, Podgorci 
74, Ormož, Jasniino. 
UMRLI SO: Janez Grabar, 
Cesta 8. avgusta 23, Ptuj, 
1919, t 23. marca 1997; An-
tonija Kolarič, roj. Jurkovič, 
Šalovci 54, JiJ 1908, t 21. 
marca 1997; Marjeta Kosec, 
roj. Visenjak, Mezgovci ob 
Pesnici 2, Jî  1908, t 23. mar-
ca 1997; Alojzija Korelc, roj. 
Ceh, Zaloška c. 78/a, 
Ljubljana, 1937, t 23. 
marca 1997; Jakob Vaupotič, 
Ul. kneza Koclja 15, Ormož, 

1930, t 24. marca 1997; 
Neža Kline, roj. Fiirst, Ki-
car 36, 1922, t 26. marca 
1997; Angela Polanec, Go-
rniki 2, 1937, t 25. marca 
1997. 

po cestišču in se hudo ranil. 

Z AVTOM TRČIL V 
PEŠCA 

v soboto, 29. marca, ob 19.30 
je po magistralni cesti skozi na-
selje Mihovci pri Veliki Nedelji vo-
zil osebni avto 66-letnl Jože B. Iz 
Ormoža. V MIhovcIh je kljub zavi-
ranju trčil v 56-letnega Franca G., 
ki je prečkal cesto. Ta se je pri 
padcu hudo ranil. 

NAŠLI UKRADENA 
AVTOMOBILA 

Na mejnem prehodu v koprski 
občini so policisti obravnavali 
bosanska državljana, ki sta neza-
konito prečkala državno mejo z 
Italijo. Pri tem so tudi ugotovili, 
da sta nezakonito prišla v Slove-
nijo na območju ormoške 
občine. Eden od njiju je v noči na 
prejšnji torek v Ormožu ukradel 
golf In z njim sta se pripeljala v 
Koper. Kriminalisti so ukraden 
avto vrnili lastniku. 

V sredo, 26. marca, zvečer so 
v gozdu blizu Maribora našli avto 
znamke Jugo, ki je bil prejšnjo 
noč ukraden s parkirišča pred 
stolpnico v RegentovI ulici v Ma-
riboru. V avtomobilu so zalotili 
18-letnega J. B. Iz Podlož pod 
Ptujsko Goro. Ovadili so ga zara-
di suma kaznivega dejanja tatvi-
ne avtomobila, avto pa so vrnili 
lastniku. 

UKRADLI AVTO 
Na parkirišču pred Zdravstve-

nim domom v Slovenski Bistrici 
je v sredo, 26. marca, ob 13. uri 
parkiral osebni avto Darko R Iz 
Poljčan. Nekaj pred 15. uro se je 
vrnil, vendar njegovega avtomo-
bila nI bilo več tam. Izginuli avto 
je bil znamke Hyundal accent 
temno zelene barve z registrsko 
tablico LJ 38-68 Z. 

VLOM IN TATVINA 
Prejšnji teden je neznanec vlo-

mil v stanovanjsko^hlšo Antona F. 
v Čermožišah pri Žetalah. Odne-
sel je razne tehnične predmete In 
oblačila. Po oceni je lastnika 
oškodoval za okoli 400.000 tolar-
jev. 

V sredo, 26. marca, pa je nez-
nanec vstopil v nezaklenjeno pi-
sarno motela Vindiš v Lenartu In 
ukradel lovsko puško in žensko 
denarnico. Po oceni je lastnico 
oškodoval za 240.000 tolarjev. 

GORELO V ZGORNJI 
PRISTAVI 

V sredo, 26. marca, zjutraj je 
izbruhnil požar v prostoru gospo; 
darskega poslopja, kjer so Imeli 
spravljeno slamo, In se hitro 
razširil na celotno poslopje in 
stanovanjsko hišo, last Štefke R-
iz Zgornje Pristave. Vzrok požara 
še ugotavljajo. Škodo so oceniti 
na okoli 2,700,000 tolarjev. 
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